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AHLIN 
s.p. 

Fl TEHNIKA 
Kolodvorska 1, Grosuplje, tel. & fax. 061/ 771-451 

Pralni stroj Maxx 
- Nova generacija 
pralnih strojev s 

6 kg Maxx - bobnom 

149̂ 900 si 

samo 
novembrb 

139.900 sit 

Sušilni stroj 
WTL 5200 

- Našli ste svoj 
model, ki vam 
skrajša pot do 
suhega perila 

Poleg tega pa Vam nudimo š e veliko izbiro 
drugih gospodinjskih aparatov 4 
in avdio-video *^ A 
tehnike Jjft J* 
svetovno Cy //Mgy / V * 5b 
znanih O « 
proizvajalcev: *Q \ / *V *9 

P r i k l j u č i m o vas lahko tudi na mobitel 
z vsemi d r u ž i n s k i m i H K11QI * 

ugodnostmi U C UI 1 d 

PONOVNO NA TRŽIŠČU 
VK1.IKA I/BIKA P R E P R I Č A J T E 

ŷJ7|̂ Ĵ  S E V T R G O V 1 N I 

p a k o o v / E£ TEHNIKA 

domačih in tujih proizvajalcev 

L E S N I C E N T B R 
—HOBY— 
PROGRAM 

Taborska 24 
tel: 061/761-194 

061/765-890 
GSM: 041/630-527 
fax: 061/765-895 

i 
€ PLOSC€ 

za kamione in dostavna vozila 
ftsečo POVRŠINO 

M i l 

1. 
PRODAJALCA AVTOMOBILOV IN MOTORJEV 
Pogoji: 
- izobrazba trgovske smeri 
- pasivno znanje angleškega ali nemškega jezika 
- poznavanje osnov računalništva 
- 2 leti delovnih izkušenj na področju avtomobilizma 
- odslužen vojaški rok 
- vozniški izpit A, B kategorije 

2. 
AVTOMEHANIKA 
Pogoji: 
- izobrazba ustrezne smeri 
- pasivno znanje angleškega ali nemškega jezika 
- odslužen vojaški rok 
- vozniški izpit A, B kategorije 

Pisne vloge pošljite 
do 30. 11. 1999 na naslov. 

Avtoval. Vel. Račna 30a. 1290 Grosuplje 



Somo birokracijo -
oli koj drugega? 

rr Čas beži - in nikoli se ne vrne" 

Spoštovani bralci 
Grosupeljskih odmevov 
Morda ste že kaj ujeli mimogre

de na uho, da se je »nova ekipa 
uredniškega odbora« znašla v pre
cej nezavidljivem položaju. Ne bi 
vas rad preveč obremenjeval z na
šimi težavami, ker imate verjetno že 
svojih dovolj. Pa vseeno nekaj be
sed. 

V februarju letošnjega leta je 
občina objavila javni poziv za izbi
ro odgovornega urednika. In posto
pek sprejemanja in tudi »spremin
janja pravil« seje začel... Ne bom 
se dotikal sprejetih odločitev, ki so 
bile sad dogovorov. Bolj moteče je 
bilo, ko smo v uredništvu že na 
začetku dela ugotovili, da je spre
jeta postavka, realno nižja glede na 
stroške za izdelavo časopisa iz 
prejšnjega mandata, še bolj pa je 
bila v navskrižju s ponujeno finanč
no konstrukcijo iz moje ponudbe, 
ki je bila narejena na podlagi ana
liz in primerjav tistih občin, ki ima
jo nekoliko boljši časopis. 

Tekma za denarji seje nato zače
la: podpisovanje pogodb, spremin
janje davkov, različne interpretaci
je, novi ceniki... Vedno pa seje 
našel kdo, kije želel zaviti vse sku
paj v meglo in prikazovati, kako so 
se podražili honorarji in nasploh 
kako drag časopis imamo. Zato smo 
se iz gole previdnosti začeli z ne
katerimi pisno pogovarjati. In prav 
ta pisma so dokazala, da se dejan
sko časopis kljub povečanju ho
norarjev sodelavcem ni bistveno 
podražil, temveč so se spremenila 
nekatera osnovna izhodišča za delo. 
Ko so na občini to ugotovili, pa so 
mi posredno sporočili (tokrat samo 
ustno), da naj v novembru ne de
lamo časopisa, ker ni denarja. Zato 
sem napisal pismo županu, v kate
rem sem ga zaprosil, da naj pojas
ni: 

- Zakaj ni bila upoštevana finanč
na konstrukcija časopisa v proraču
nu, ki Sem jo oddal v ponudbi hkrati 
s programsko zasnovo? Ali je bila 
to le administrativna napaka? 

- Zakaj se ne upoštevajo večji pri
livi od oglasov? Pri tem moram 
poudariti, da že nastopajo težave, 
ko se potencialni naročniki oglasov 
že izgovarjajo, češ - »saj nimate za
gotovljenega rednega obveščanja 
naših potencialnih kupcev«. 

- Ali nastopajo kakršnikoli zadr
žki v zvezi Z nadaljnjim delom pri 
izplačilih za katerikoli strošek ča
sopisa? Do konca leta sta predvi
deni še dve številki v približno ena
kem obsegu kot meseca oktobra. 

IMENIK - VODNIK 
NEVLADNIH 

ORGANIZACIJ 
TERENSKA PRO
DAJA VODNIKA 

ZNANIM 
NASLOVNIKOM. 
ADI - Agencija za 
razvojne iniciative: 

061/444-403, 13-776-41 

Odgovor je bil presenetljivo do
ber, predvsem pa jasen. Med dru
gim pravi: Občina Grosuplje nima 
nobenih drugih zadržkov v zvezi z 
nadaljnjim delom pri izplačilih za 
katerikoli strošek časopisa, razen 
tega, da na proračunski postavki 
(besedila točke ne navajam) ni več 
sredstev za plačilo še dveh številk 
časopisa Grosupeljski odmevi in 
vam zato tudi ne more zagotoviti 
izplačila za izdajo le-teh, dokler ne 
bodo zagotovljena sredstva s pred
laganim rebalansom. 

Sledilo je moje drugo pismo, ki 
so ga prejeli vsi občinski svetniki 
in še nekateri drugi. V tem pismu z 
nekaterimi prilogami sem jih sez
nanil z nastalo situacijo, še posebej 
pa sem izpostavil, da bi: 

-Vsakršno spreminjanje pro
gramske in tehnične zasnove časo
pisa pomenilo velik korak nazaj ludi 
v pogledu DEMOKRATIČNEGA 
OBVEŠČANJA OBČANOV. 

- Predlagano sprejetje poplavl
jene proračunske postavke je samo 
delno posledica nesprejete finanč
ne konstrukcije iz ponudbe. I ečina 
ostalega povečanja je povzročila 
uvedba novega davka - DDV. 

- Kljub povečanju honorarjev do
pisovalcem in ostalim sodelavcem 
se le-ta skoraj v celoti pokrivajo na 
račun zmanjšanja honorarjev od
govornemu uredniku in neizplače-
vanju določenih postavk po pogod
bi o delu. 

Pripomniti moram, da se župan v 
svojem dopisu sklicuje predvsem na 
zakonitost (za katero se tudi sam 
močno zavzemam!), vendar gre v 
našem primeru po moji oceni za 
birokracijo. A l i pa morda kaj dru
gega? 

Zgodba pa še ni popolnoma zak
ljučena. Ve se, kdo je na potezi. V 
uredništvu smo se odločili, da ča
sopisu zagotovimo redno izhajan
je tudi v bodoče. Če smo se prav 
odločili, pa bo pokazal čas. Opozo
riti pa je treba poleg že pove
danega,da gre pri tej odločitvi tudi 
za veliko materialno odgovornost 
in škodo (za neposredno, še večja 
pa bi bila neposredna), ki bi se zgo
dila, če časopis ne bi redno izhajal. 
Zato mi dovolite, da se na tem mestu 
zahvalim vsem tistim sodelavcem, 
ki j im je "beseda svčta" in so 
pripravljeni Storiti nekaj tudi 

»Z.a prijazno Grosuplje« 
odgovorni urednik Jože Miklič 

h$ ob} 

2, m - j . 

pizsjdizizsio. 

Pred nekaj več kot dvema desetle
tjema sem na eni od javnih razprav 
vprašal, kako naj bi boštanjski grad 
imel prijaznejšo vlogo v krajevnem 
razvoju, pa so mi odgovorili, da le-ta 
in Grosuplje nasploh nimata »zgodo
vine«. 

Če nekoliko razčlenimo to trditev, 
se kar samo po sebi kaže, daje bila 
nekoč tudi vsa ostala kulturna dedišči
na v našem prostoru potisnjena na ra
ven »kulinarike«, kvečjemu še kakš
nega folklornega dogodka in omem-

co njegovega rojstva. Pa pustimo pik-
rost! 

Tudi letos so bile javne razprave ob 
razgrnitvi prostorskega plana. Januar
ja je bil sprejet Zakon o varovanju 
kulturne dediščine, med samo raz
grnitvijo tega prostorskega plana je bil 
sprejet še Zakon o ohranjanju nar
ave. Razprave so bile - kakršne so bile. 
Ne govorim o zakonitosti, ampak o 
vsebini teh razprav. Največ vprašanj 
seje nanašalo v glavnem le na nepo
sredne osebne interese, nekaj politič

ne, daje v svojih rosnih letih na na
šem koncu prebival »mali Francelj«, 
ki seje nerad spominjal naših krajev 
in ribniške šole, in kije potem, ko je 
odšel v »belo Ljubljano«, srečal Juli
jo in šele tam nesrečno velik postal. 

Takšno plitko poznavanje kultur
nozgodovinske preteklosti se še ved
no poskuša širiti med ljudi, a se na 
srečo lahko širi le še med nepozna-
valci, ki pa jih jc, na žalost, še kar 
precej. Da gre za zamegljevanje 
dejstev o nepomembnosti naših kra
jev in ljudi, ki so v nekaterih obdob
jih v narodno zakladnico prispevali 
celo več, kot jim je bilo naloženo, je 
več kot očitno. Res pa je, da bo treba 
poleg obnove kulturnih spomenikov 
in same spremembe miselnosti med 
Grosupeljčani o pomembnosti de
diščine pri nadaljnjem razvoju še ve
liko narediti na odkrivanju na pol 
pozabljenih ljudi, običajev, zgodovin
skih dogodkov... 

Gledano na narodnostni oziroma na 
državni ravni se zato ne smemo čudi
ti, da celo »Evropejci« berejo sloven
ske dokumente, v katerih piše, da je 
ta isti France umrl leto prej, kot je si
cer. Če je tako, potem moramo letos 
decembra praznovati vsaj 200-lctni-

nih strank in posameznikov pa je dalo 
tudi pripombe, ki so se nanašale na širši 
javni interes. Zaradi neizdelanega sis
tema vnašanja teh pripomb (tudi na 
državni ravni), so le-te zelo različne 
in jih je, verjamem, zelo težko tudi 
ovrednotiti. 

Svojo izkušnjo iz ene od javnih 
razprav k temu dogajanju na rob pa 
dajem le za primer: Vprašal sem, kako 
so bili v prostorski plan zajeti nekateri 
osnovni elementi varovanja bližnjega 
kraškega polja. Že na razpravi so mi 
odgovorili, da naj pripombo zapišem. 
Sprašujem se: Zakaj? Ali ni vprašanje 
dovolj jasno? Kdo (naj) ima večji in
teres - država, občina, krajevna skup
nost, posamezna vas, lastniki parcel -
ali jaz, - konec koncev samo ljubitelj 
dediščine, ki me bolj skrbijo ekološke 
težave tega območja kot osebni mate
rialni interesi? 

Mimogrede: Tako so mi odgovo
rili že pred več kot 15 leti. Že takrat 
so na podobno vprašanje le skomig
nili z rameni. Vprašanje sem čez 
sedem let ponovil, o Radenskem 
polju pa se še danes govori predvsem 
takrat, kadar želijo iskati krivca za 
ekološke težave. Kljub temu sem 
globoko prepričan (kar sem zapisal 

zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovanjsko urejanje 
grosuplje, d.o.o. 

POSREDUJEMO PRI P R O M E T U Z 

NEPREMIČNINAMI 
ZAGOTAVLJANJE V A R N E G A N A K U P A , 
PRODAJE IN ODDAJE NEPREMIČNIN 
CELOVITA PONUDBA NEPREMIČNIN Z A NAKUP, 
PRODAJO IN N A J E M 
SKLEPANJE KUPOPRODAJNIH POGODB 
IN ZEMLJIŠKOKNJIŽNI PREPIS 

• CENITEV NEPREMIČNIN 

• POMOČ PRI PRIDOBIVANJU DOKUMENTACIJI-: 
Z A G R A D B E N O DOVOLJENJE 

• PROJEKTIRAMO STANOVANJSKE, 
POSLOVNE IN GOSPODARSKE OBJEKTE 

telefon: (061) 763-078, 762-246 

tudi na koncu primerjalne mednarod
ne razstave Kranjska in Zamor'c s 
krono), »da kraji soseske sv. Marti
na (krajevne skupnosti Mlačevo) 
lahko dajo vrsto odgovorov k pre
poznavnosti občine, saj tukajšnji kul-
turno-zgodovinski potenciali prese
gajo občinske meje. Ključ do urav
noteženega življenja in gospodarst
va občine pa skriva bližnje kraško 
Radensko polje, ki naj bi bilo v pri
hodnosti razglašeno za krajinski 
park.« 

Novo v tem trenutku je le to, da zdaj 
že imamo imenovan projektni svet! Če 
je to dobro, bomo šele videli. Dobro 
pa ni, da se le-ta po več kot petih me
secih od imenovanja še ni sestal in da 
niti ne ve, kaj naj bi počel. Če sem pri 
tem še nekoliko črnogled, lahko priča
kujemo, da bodo zgoraj navedeni »ra
ziskovalci« v »radenske odplake« na
močili tudi ta projektni svet. 

In še enega zakona naj se dotak
nem! Pred kratkim je bil sprejet Za
kon o pospeševanju turizma. Ko 
sem ga bral prvič, sem v njem videl 
kar nekaj dodatnih razvojnih pri
ložnosti za različne dejavnike v občini 
Grosuplje. Posebej pa moram pou
dariti, da je dano v tem zakonu po
sebno mesto prav občini. 

Dobro bi bilo, da se k izvajanju tega 
zakona (in tudi zgoraj omenjenih 
dveh) pristopi čim prej in naj se ne 
čaka. da bodo tudi te priložnosti šle 
mimo Grosupljega, kot že nekaj dru
gih v bližnji preteklosti. 

Jože Miklič 
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Po potrdi lu o vpisu v evidenco javn ih g la
si l št. 5 /4 -03-754/95-42z dne 8. maja I995 
je interni časopis »Grosupel jski odmevi« 
vp isan pri U radu V l a d e za in formiranje 
pod zaporedno števi lko 1255. N a podlagi 
Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. 
l isi R S st. K9/9K) spada časopis med iz 
delke, za katere se obračunava davek na 
dodano vrednost po stopnji H%. stopnja 
davka na dodano vrednost od oglasov pa 
19% . 
Nenaročcnih besedi l , fotografi j in drugih 
gradiv za objavo ne vračamo. G l a s i l o izha
ja enkrat mesečno v nakladi 4.700 i zvo 
dov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občin i brezplačno. 



11. sejo Občinskega sveta, 28.10. 

Socialdemokrati zahtevali 
poročilo Nadzornega odbora 

Seznam splošnih aktov občinskega 
sveta občine Grosuplje, 

Načelnica 
Na seji seje predstavila nova načel

nica Upravne enote Grosuplje Neven-
ka Dolgan, ki je poudarila prizade
vanja za zakonito in učinkovito delo
vanje upravnih organov, ukrepe za 
poenostavitev upravnih postopkov in 
prijazen odnos do strank. Leta 1999 
je Upravna enota rešila 80 % dospe
lih zadev, zastoji so pri denacionali
zaciji in vprašanjih prostora oz. okol
ja. 

Direktor 
Občinski svet je izglasoval so

glasno mnenje k ponovnemu imenov
anju direktorja Doma starejših obča
nov J. Vunderla, o katerem je dr. J. 
Mervič (SDS) izjavil, daje izredno 
dober in sposoben direktor. 

Proračunska poraba 
V prvih devetih mesecih je bila si

cer pozitivna: Občina je imela 1017 
milijonov prihodkov in 987 milijo
nov odhodkov, vendar je bilo za ne
katere postavke porabljenega več 
denarja, kot je bilo predvideno, zato 
je župan J. Lesjak uvrstil na dnevni 
red tudi predlog za spremembo občin
skega proračuna. Socialni demokra
ti, najmočnejša stranka v Občinskem 
svetu, pa so o proračunski porabi 
predhodno zahtevali poročilo 

Nadzornega odbora in ob podpori 
krščanskih ter ljudskih obravnavo 
rebalansa zavrnili. 

Svet pa je na predlog J. Dolinska 
(SLS) obravnaval informacijo o 9-
mesečni uresničitvi proračuna. R. 
Rome (SLS) je v informaciji pogre
šal več jasnosti, med drugimi stvar
mi pa gaje motilo, da ni bilo nič stor
jenega za katoliški vrtec, skoraj nič 
za kulturno dediščino na Magdalen-
ski gori in naravno dediščino na Ra
denskem polju, nič za ureditev šport
nih igrišč, premalo za urejanju vaških 
središč in nič za prestavitev spome
nikov revolucionarjev. P. Štrubelj 
(SKD) je izrazil nezadovoljstvo, ker 
ni narejen pločnik Cikava - Šmarje, 
V. Šparovec (SDS) pa je opozorila, 
da ni storjenega nič za adaptacijo oz. 
pripravo študije o novem zdravstve
nem domu. 

Župan J. Lesjak je priznal, da so 
bila prekoračena sredstva za reševan
je romske problematike, očitek gle
de katoliškega vrtca pa je zavrnil, re
koč da je naloga Občine glede pri
vatnih vrtcev samo dati koncesijo in 
jih sofinancirati, glede spomenikov 
Jakhlu in Šuligoju pa je izjavil, da bi 
njuna prestavitev povzročila med 
občani razkol, zato daje nc podpira. 

Ugovarjala sta mu P. Verlič (SDS) in 
R. Rome (SLS): prestavitev spome
nikov je sprejel Svet, dolžnost župana 
pa je sprejete sklepe izvrševati. 

Nove šole 
Občina je ob koncu oktobra mora

la državi oddati spisek potreb glede 
investicij v osnovno šolstvo in vrtce. 
Do leta 2004 naj bi šola Louisa Ada
miča zasedla prostore sedanjega vrt
ca in dobila prizidek, šoli v Žalni in 
na Kopanju naj bi dobili telovadnici, 
Št. Jurij in Polica pa naj bi dobili novi 
šoli s telovadnicama. Načrtovanim in
vesticijam sta zavzeto ugovarjala M . 
Lunar (ZLSD), ker v predlogu spr
va niso bile upoštevane tudi potrebe 
osnovne šole in vrtca v Šmarju, in J. 
Dolinšek (SLS), ki je zagovarjal 
gradnjo nove šole v Račni, za katero 
krajani že zbirajo denar. Glede upo
rabe sedanje šole Brinje na Adamiče
vi cesti pa so si bila mnenja naspro
tujoča: B. Gabrijel (LDS) in A . L i -
kovič (SDS) sta se zavzemala za to, 
da se vanjo preselijo grosupeljski vrt
ci, V. Šparovec (SDS), R. Rome 
(SLS) in drugi pa so zagovarjali grad
njo novega vrtca. Predvidene inves
ticije naj bi znašale 600 - 850 milijo
nov tolarjev. 

Jakob Miiller 

Obrotovolni čas gostinskih obratov 
V prvi polovici letošnjega leta je sto

pil v veljavo zakon o spremembah in 
dopolnitvah zakona o gostinstvu, ki je 
bil objavljen v 40. številki Uradnega lista 
RS. Na podlagi zakona je v mesecu 
oktobru 1999 pričel veljati tudi nov pra
vilnik o merilih za določitev obratoval
nega časa gostinskih obratov in kmetij, 
na katerih se opravlja gostinska dejav
nost (Ur. list RS, št. 78/99). Navedeni 
pravilnik določa postopek in način prija
ve obratovalnega časa gostinskih obra
tov in kmetij, na katerih se opravlja gos
tinska dejavnost, ter pristojnost organov 
v zvezi s potrditvijo rednega obrato
valnega časa, s soglasjem k podaljša
nemu obratovalnemu času ter z od
ločitvijo o izjemnem podaljšanju obra
tovalnega časa gostinskih obratov in prej 
navedenih kmetij. Po novem pravilniku 
vse aktivnosti v zvezi z obratovalnim ča
som gostinskih obratov prijavijo gostin
ci in kmetje pri organu lokalne skupnos
ti, pristojen za gostiastvo, in ne več pri 
organu upravne enote kot doslej. 

V skladu s 3. členom zgoraj navede
nega pravilnika gostinec oz. kmet do
loči redni obratovalni čas glede na vr
sto gostinskega obrata (kmetije) na sle
deči način: 
1. gostinski obrati, ki nudijo gostom 
nastanitev, in sestavne enote teh obra
tov (npr. hotelske restavracije) ter kme
tije z nastanitvijo - med 0. in 24. uro, 
2. restavracije, gostilne, kavarne in iz
letniške kmetije - med 6. in 1. uro nas
lednjega dne, 
3. slaščičarne, okrepčevalnice, bari, 
vinotoči in osmice - med 6. in 23. uro, 
4. obrati za pripravo in dostavo jedi -
med 0. in 24. uro oz. glede na naročila, 
5. gostinski obrati, ki so v večnamen
skih objektih (trgovskoposlovnih 
centrih, kulturnih ustanovah, ipd.) - v 
skladu z veljavnim hišnim redom oz. 
programom prireditev. 

Če gostinski obrat oz. kmetija oprav
lja gostinsko dejavnost izven zgoraj 
navedenega obratovalnega časa, se šte
je, da obratuje v podaljšanem obrato
valnem času. 

Ne glede na določila pravilnika, na
vedena v prejšnjem odstavku, pa smejo 
gostinski obrati, ki nudijo gostom le jedi 
in pijače (restavracije, gostilne, kavar
ne, okrepčevalnice in bari), ki so v sta
novanjskih objektih ali objektih v sta
novanjskih naseljih, ter izletniške kme
tije, ki so v stanovanjskih naseljih, obra
tovati le med 6. in 22. uro. 

Gostinec oz. kmet lahko, kljub v 
prejšnjih dveh odstavkih navedenim 
določbam pravilnika, obratuje v podalj
šanem obratovalnem času, če si za to 
pridobi pisno soglasje lokalne skupnosti, 
ki je lahko vezano na določeno časov
no obdobje oz. na izpolnjevanje do
ločenih pogojev. Gostinec lahko v skla
du z veljavnim pravilnikom brez do-vol-
jenja pristojnega organa lokalne skupnos
ti obratuje dlje, kot traja obratovalni čas 
na dan pred prazniki, določenimi z za
konom, ter ob pustovanju in martinovan-
ju (vsakič po enkrat), ob drugih pri
ložnostih pa le po odločitvi občinskega 
organa, pristojnega za gostinstvo. 

Razpored obratovalnega časa za gos
tinski obrat oz. kmetijo, na kateri se 
opravlja gostinska dejavnost, mora 
gostinec oz. kmet prijaviti pristojnemu 
organu lokalne skupnosti 15 dni pred: 
1. začetkom novega koledarskega leta 
za naslednje koledarsko leto, 
2. začetkom obratovanja, 
3. spremembo obratovalnega časa. 

Gostinec oz. kmet prijavi obratoval
ni čas gostinskega obrata na obrazcu, ki 
ga dobi na vložišču Občine Grosuplje, 
Kolodvorska 2, Grosuplje, ob prijavi pa 
mora predložiti fotokopijo odločbe o 
izpolnjevanju pogojev za opravljanje 
gostinske dejavnosti oz. prijavni list. Na 

obrazcu pristojni organ lokalne skupnos
ti potrdi redni obratovalni čas gostin
skega obrata ter ločeno poda soglasje 
za podaljšani obratovalni čas na pod
lagi sprejetih meril. V kolikor prijavlje
ni obratovalni čas ne ustreza določbam 
veljavnega pravilnika in sprejetim 
občinskim merilom, organ lokalne skup
nosti z odločbo delno ali v celoti zavrne 
prijavljeni obratovalni čas ter v 
obrazložitvi odločbe tudi predlaga 
ustrezno spremembo obratovalnega 
časa. Občinski organ, pristojen za gost
instvo, pa v skladu z določili pravilnika 
tudi izda odločbo o izjemnem podalj
šanju obratovalnega časa lokala. 

Vsa zgoraj navedena določila v zve
zi z obratovalnim časom gostinskih 
obratov in kmetij, na katerih se opravlja 
gostinska dejavnost, pristojnostmi in 
postopkom prijave umika obratovalne
ga časa so določena s pravilnikom o 
merilih za določitev obratovalnega časa 
gostinskih obratov in kmetij, na katerih 
se opravlja gostinska dejavnost (Ur. list 
RS, št. 78/99), na podlagi navedenega 
pravilnika pa je župan Občine Grosup
lje sprejel sklep o merilih za določitev 
podaljšanega obratovalnega časa gos
tinskih obratov na območju občine 
Grosuplje št. 306-23/99. 

V skladu z zgoraj nevedenim se bo 
na območju občine Grosuplje obrato
valni čas gostinskih obratov in kmetij, 
na katerih se opravlja gostinska dejav
nost, v prihodnje določal v skladu z 
veljavnim pravilnikom in sprejetim skle
pom o merilih za določitev podaljšane
ga obratovalnega časa gostinskih obra
tov na območju občine Grosuplje, zato 
gostince oz. kmete naprošamo, da pri 
prijavi umika obratovalnega časa gos
tinskih obratov upoštevajo določila pra
vilnika in sklepa župana. 
Urad za gospodarstvo in družbene 

dejavnosti Občine Grosuplje 

objavljenih v Uradnem listu Re
publike Slovenije v mesecih av
gust, september in oktober 1999 
Ureditveni načrt »Pri Bambiču« 
Grosuplje (Uradni list RS, št. 67, z 
dne 19.8.1999) 
Program priprave prostorskih izved
benih aktov Občine Grosuplje, kijih 
bo v skladu s sprejetimi planskimi 
akti Občine Grosuplje sprejel Obč
inski svet občine Grosuplje v letu 
1999 (Uradni list RS. št. 67, z dne 
19.8.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega do
bra v k.o. Grosuplje-naselje (pare. 
št. 1224/2) (Uradni list RS, št. 74, z 
dne 10.9.1999) 
Sklep o javni razgrnitvi osnutka ure
ditvenega načrta Stari gasilni dom 
(Uradni list RS, št. 76, z dne 
17.9.1999) 

Na podlagi 34. člena statuta 
Občine Grosuplje (Ur. list 42/99) 
in 2. odstavka 4. člena pravilni
ka o merilih za določitev obrato
valnega časa gostinskih obratov 
in kmetij, na katerih se opravlja 
gostinska dejavnost (Ur. list RS, 
št. 78/99) izdajam naslednji 

S K L E P 
o merilih za določitev podalj

šanega obratovalnega časa gos
t insk ih obratov na o b m o č j u 
občine Grosuplje 

I. 
1. Gostinski obrati, ki so v sta

novanjskih objektih ali v objek
tih v stanovanjskih naseljih in 
obratujejo v skladu s pravilnikom 
o merilih za določitev obratoval
nega časa gostinskih obratov in 
kmetij, na katerih sc opravlja 
gostinska dejavnost (Ur. list RS, 
št. 78/99) v rednem obratovalnem 
času le med 6. in 22. uro, lahko 
pridobijo soglasje o b č i n e za 
obratovanje v podaljšanem obra
tovalnem času le v času poletne 
sezone od 01.05. do 30.09. in si
cer med tednom največ do 23. ure 
ob petkih in sobotah največ do 
24. ure. 

2. Soglasje za podaljšani obra
tovalni čas v skladu z določili iz 
prejšnje točke občina lahko veže 
na izpolnjevanje določenih po
gojev, obvezno pa na izpolnje
vanje pogoja glede motenja jav
nega reda in miru. Ob neizpol
njevanju pogojev občina takoj 
prekliče pogojno soglasje, gos
tinski obrat pa od preklica do 
konca koledarskega leta obratu
je v rednem obratovalnem času 
(do 22. ure). 

3. Pritožba zoper podaljšanja 
obratovalnega časa gostinskega 
obrata se upošteva v primeru, če 
je podpisana s strani najmanj 
treh sosedov, v kolikor sc gos
tinski obrat nahaja v samostoj
nem objektu ali stanovanjski hiši 
v stanovanjskem naselju, oziro
ma v primeru, daje podpisana s 
strani najmanj treh stanovanj
skih enot, če jc gostinski obrat 
v stanovanjskem objektu z več 
stanovanjskimi enotami. Podpis
niki pritožbe morajo imeti na lo
kaciji, kjer se nahaja gostinski 
obrat, stalno p reb iva l i šče , na 
pri tožbi pa morajo biti imena 

Sklep o ukinitvi statusa javnega do
bra v k.o. Grosuplje-naselje (pare. 
št. 610/4, 215/3) (Uradni list RS, Št. 
84, z dne 15.10.1999) 
Sklep o vzpostavitvi javnega dobra 
v k.o. Stranska vas (pare.št. 773/9, 
773/6, 773/8. 774/7. 774/9, 886/7) 
(Uradni list RS, št. 84, z dne 
15.10.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega do
bra v k.o. Grosuplje-naselje (parc.št. 
175/2) (Uradni list RS, št. 84, z dne 
15.10.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega do
bra v k.o. Ponova vas (parc.št. 2114/ 
2) (Uradni list RS, št. 84, z dne 
15.10.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega do
bra v k.o. Vino (parc.št. 2160/2) 
(Uradni list RS, št. 84, z dne 
15.10.1999) 

podpisnikov napisana čit l j ivo. 
P r i t o ž b a se v lož i pisno na 
naslovu Občina Grosuplje, Ko
lodvorska 2, Grosuplje. 

4. V primeru pri tožbe glede 
podaljšanja obratovalnega časa 
gostinskega obrata gostinec lah
ko zaprosi za izdajo soglasja za 
obratovanje v podaljšanem obra
tovalnem času tudi v naslednjem 
letu, če pa je zoper podaljšane
ga obratovalnega časa tudi v nas
lednjem letu v l o ž e n a pisna 
p r i t o ž b a v skladu z do loč i l i 
prejšnje točke, se mu v tretjem 
letu soglasja za obratovanje v 
podaljšanem obratovalnem času 
ne izda. 

5. Gostinski obrati lahko za
prosijo za izjemno podaljšanje 
obratovalnega časa le enkrat na 
mesec in sicer le za en dan. V l o 
ga za izjemno podal jšanje se 
odda na posebnem obrazcu, ki ga 
vlagatelji dobijo na v lož išču 
Občine Grosuplje, na vlogi pa 
morajo obvezno navesti razlog 
za izjemno podal jšanje (npr.: 
večer z živo glasbo, organizira
ne prireditve za goste, . . .) . V 
primeru pritožb zoper izjemne
ga podal j šanja obratovalnega 
časa se lokalu najmanj 3 mesece 
od zadnjega izjemnega podalj
šanja ne odobri ponovnega izje
mnega podaljšanja obratovalne
ga časa. 

6. Določila prejšnje točke ne 
veljajo za tiste gostinske obra
te na območju občine, ki nudi
jo svoje usluge tudi v primeru 
praznovanj porok ali predvaja
jo živo glasbo za ples. Ti lokali 
lahko za izjemno podal jšanje 
obratovalnega časa zaprosijo 
večkrat oziroma po potrebi, gle
de na razporeditev prireditev, v 
primeru pisnih p r i tožb zoper 
p o d a l j š a n e g a obratovalnega 
časa gostinskega lokala pa tudi 
za te lokale veljajo določila, na
vedena v prejšnj i točki tega 
sklepa. 

II. 
Ta sklep prične veljati takoj, 

ko ga podp i še župan O b č i n e 
Grosuplje. 

Številka: 306-23/99 
Datum: 28.10.1999 

Občina Grosuplje 
župan Janez. Lesjak 



Občina Grosuplje, Kolodvorska 
2, Grosuplje, objavlja na podla
gi 5. člena odredbe o načinu 
oddajanja subvencij, dotacij in 
drugih transferov iz sredstev pro
računa Republike Slovenije (Ur. 
list RS, št. 5/98), ki se smiselno 
uporablja tudi za lokalne skup
nosti, in odloka o p roračunu 
Občine Grosuplje za leto 1999 
(Ur. list RS, št. 43/99) 

J A V N I R A Z P I S 
za dodelitev sredstev za sofi
nanciranje projektov, poslov
nih načrtov in predstavitev 
enotam malega gospodarstva 

1. Uporabnik p r o r a č u n s k i h 
sredstev: Občina Grosuplje, Ko
lodvorska 2, Grosuplje. 
2. Predmet javnega razpisa je so
financiranje izdelave razvojnih 
projektov, poslovnih načrtov, vla
ganj v promocijsko gradivo, so
delovanje enot malega gospo
darstva in institucij na sejmih ter 
izobraževanja. Namen dodelje
vanja sredstev je spodbujanje 
razvoja malega gospodarstva na 
območju občine Grosuplje. 
3. Okvirna vrednost razpisanih 
sredstev je 2.000.000,00 tolarjev. 
4. Pravico do dodeljevanja 
sredstev imajo enote malega 
gospodarstva in institucije prav
nega značaja, ki imajo v svojih 
statutih opredeljene naloge s 
področja razvoja malega gospo
darstva, s sedežem in dejavnostjo 
na območju občine Grosuplje, ki 
so v letu 1999 vlagale sredstva v 
namene, navedene v 2. točki tega 
razpisa. 
5. Občina Grosuplje bo iz namen
skih sredstev za sofinanciranje 
projektov, poslovnih načrtov in 
predstavitev sofinancirala eno
tam malega gospodarstva in v 
prejšnji točki navedenim insti
tucijam aktivnosti iz 2.točke jav
nega razpisa v odvisnosti od šte

vila vlog in višine zaprošenih 
sredstev. 
6. Sredstva za sofinanciranje iz
delave projektov, poslovnih nač
rtov in predstavitev enot malega 
gospodarstva in institucij lahko 
upravičenci pridobijo na podlagi 
pisne vloge, k i j i mora biti 
priložena naslednja dokumenta
cija: 
* odločba o opravljanju dejav
nosti (podjetja) oz. priglasitveni 
list (samostojni podjetniki) ali 
statut in registracija (institucije, 
ki imajo v svojih statutih opredel
jene naloge s področja razvoja 
malega gospodarstva) in 
•dokazila o izvedeni nalogi 
(računi, virmani, ipd.). 
7. Merila za dodelitev sredstev: 
* popolna vloga. 
8. Rok za oddajo vlog poteče 
30.11.1999 ob 8.30 uri, odpiran
je vlog bo istega dne ob 10.15 
uri v sejni sobi Občine Grosup
lje, Kolodvorska 2, Grosuplje. 
Vloge za dodelitev sredstev za 
sofinanciranje projektov, po
slovnih načrtov in predstavitev 
/ vsemi potrebnimi prilogami 
vložijo prosilci na naslov: Obči
na Grosuplje, Urad za gospo
darstvo in družbene dejavnosti, 
Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, 
kjer dobijo tudi vse dodatne in
formacije. Ponudbe morajo biti 
dostavljene v zaprti kuverti z 
navedbo naslova prosilca in z 
oznako » S O F I N A N C I R A N J E 
E N O T M A L E G A G O S P O 
D A R S T V A - N E ODPIRAJ«. 
10. Župan Občine Grosuplje bo 
sprejel sklep o dodelitvi sredstev 
za sofinanciranje projektov, po
slovnih načrtov in predstavitev 
enot malega gospodarstva in in
stitucij v 15 dneh od poteka roka 
za vloži tev prošenj . Sklep bo 
prosilcem posredovan v osmih 
dneh. 

Občina Grosuplje 
župan Janez Lesjak 

Številka: 04-05/99 
Datum: 11.11.99 

REPUBLIKA SLOVENIJA 
UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE 
Oddelek za občo upravo, 
druge upravne naloge in skupne zadeve 
Kolodvorska 2, 1290 GROSUPLJE 
Tel.: 061 764-311 
Fax: 061 762-285 

OBvesmo 
Večina občanov je že seznan

jena z Zakonom o žrtvah vojne
ga nasilja, ki je začel veljati 
01.01.1996 leta, zadnja novela 
zakona pa je bila objavljena 
19.06.1999 in določa tudi zapr
tje roka za vložitev zahtevkov za 
status žrtve vojnega nasilja - to 
je 6 mesečni rok, ki se izteče 
19.12.1999. 

Zakon o žrtvah vojnega nasil
ja določa, da je žrtev vojnega 
nasilja oseba, ki je državljan Re
publike Slovenije, ki sojo nemš
ke, italijanske ali madžarske 
okupacijske sile od 06.01.1941 
do 15.05.1945 zaradi političnih, 
nacionalnih, rasnih ali verskih 
razlogov prisilno izselile (izgna
nec), poslale v taborišče (tabo
riščnik), zapor (zapornik), na 
prisilno delo (delovni deportira-
nec) ali v internacijo (internira-
nec), ter oseba, ki je pobegnila 

pred vojnim nasiljem ( begunec) 
ali bila nasilno odvzeta staršem 
(ukradeni otroci). 

Pomembno novost je prinesla 
zadnja novela Zakona o žrtvah 
vojnega nasilja, ki vključuje v 
varstvo pregnance in sicer s 
statusom in pravicami begunca. 
V to kategorijo spada po zako
nu oseba, ki je bila v času od 
06.04.1941 do 15.05.1945, zara
di izvajanja povračilnih ukrepov 
okupatorja in njegovih sodelav
cev zoper družine partizanov, 
pobitih talcev ali zaradi sodelo
vanja z NOB, nasilno pregnana 
iz svojega doma in oseba, ki je 
bila v času od 06.04.1941 do 
15.05.1945 nasilno pregnana iz 
svojega doma zaradi nasilnega 
dejanja požiga, porušenja ali 
izropanja njene stanovanjske 
hiše ali stanovanja od okupator
ja ali njegovih sodelavcev, zara-

Občina Grosuplje, Kolodvorska 
2, Grosuplje, objavlja na podla
gi 5. č lena odredbe o načinu 
oddajanja subvencij, dotacij in 
drugih transferov iz sredstev 
proračuna Republike Slovenije 
(Ur. list RS, št. 5/98), ki se smi
selno uporablja tudi za lokalne 
skupnosti, in 11. člena pravilni
ka o finančnih intervencijah za 
ohranjanje in razvoj kmetijstva 
v občini Grosuplje (Ur list RS, 
št. 39/96, 61/96," 43/97, 62/97, 
88/99) 

J A V N I R A Z P I S 
za dodelitev sredstev za sofi
nanciranje nakupa in zavaro
vanja plemenski živali, namen
jeni kmetijski proizvodnji 

1. Uporabnik proračunskih sred
stev: Občina Grosuplje, Kolod
vorska 2, Grosuplje. 
2. Predmet javnega razpisa je so
financiranje nakupa in zavaro
vanja plemenskih živali, namen
jenih kmetijski proizvodnji. Na
men dodeljevanja sredstev je 
spodbujanje nakupa plemenskih 
živali vseh vrst z namenom iz
boljšanja proizvodnosti kmetije 
ter zavarovanje živali. 
3. Okvirna vrednost razpisanih 
sredstev je 2.000.000,00 tolarjev. 
4. P rav ico do dodeljevanja 

Urad za žensko politiko 
pri Vladi RS in 
Milena Lunar, 

občinska svetnica Občine 
Grosuplje vas vabita, 
da se v okviru akcije 

KAJ TI JE DEKLICA? 
udeležite regionalnega 

posveta Moč uporabnic 
socialno varstvenih služb 
v četrtek, 9. decembra 1999 

v dvorani kulturnega doma v 
Grosupljem. 

Posvet se bo pričel ob 15.00. 

di česar se ni mogla vrniti na svoj 
dom neprekinjeno najmanj tri 
mesece. Žrtev vojnega nasilja je 
tudi oseba, ki je bila rojena star
šem, v času, ko so zoper njih tra
jali prisilni ukrepi ali prisilna 
dejanja. 

Žrtev vojnega nasilja je tudi 
otrok, katerega starša sta bila 
ubita zaradi sodelovanja v NOB 
ali sta izgubila življenje v oko
liščinah za priznanje statusa 
žrtve vojnega nasilja po tem za
konu ali sta bila ubita kot talca. 

Zadnji rok za vložitev zahteve 
po Zakonu o žrtvah vojnega na
silja in po noveli zakona se izteče 
19.12.1999. Dodatne informacije 
lahko dobite pri Perme Slavici na 
Upravni enoti Grosuplje osebno 
ali po telefonu 764-311. 

Po pooblastilu načelnice 
upravne enote Slaviea Perme, 

referentka I 

sredstev imajo kmetje z območja 
občine Grosuplje, ki na kmetiji 
redijo katerokoli vrsto živali, na
menjeno kmetijski proizvodnji. 
5. Občina Grosuplje iz namen
skih sredstev za sofinanciranje 
nakupa in zavarovanja plemen
skih živali sofinancira nakup ple
menskih živali v višini 10% od 
nabavne cene živali, zavarovan
je pa v višini 3.000,00 SIT za 
živali. 
6. Sredstva za sofinanciranje na
kupa plemenskih živali lahko 
upravičenci pridobijo na podlagi 
pisne v loge , k i j i mora b i t i 
priložena naslednja dokumenta
cija: 
* mnenje kmetijske svetovalne 
službe, 
* potrdilo o nakupu svetovalne 
službe, 
* dokazilo o poreklu živali. 
Sredstev za sofinanciranje zava
rovanja plamenskih živali pa 
lahko upravičenci pridobijo na 
podlagi pisne vloge, ki j i mora 
biti pri ložena naslednja doku
mentacija: 
* mnenje kmetijske svetovalne 
službe in 
* potrdilo o zavarovanju ple
menske živali (fotokopija zava
rovalne police). 
V primeru, da prosilec zaproša 
tako za dodelitev sredstev za so

financiranje nakupa kot zavaro
vanja plemenskih živali , lahko 
odda eno vlogo z vsemi zgoraj 
navedenimi prilogami. 
7. Merila za dodelitev sredstev: 
* popolna vloga. 
8. Rok za oddajo vlog poteče 
30.11.1999 ob 8.30 uri, odpiran
je vlog bo istega dne ob 9.15 uri 
v sejni sobi Občine Grosuplje, 
Kolodvorska 2, Grosuplje. 
Vloge za dodelitev sredstev za 
sofinanciranje nakupa in zavaro
vanja plemenskih živali z vsemi 
potrebnimi pri logami vloži jo 
p r o s i l c i na nas lov: O b č i n a 
Grosuplje, Urad za gospodarst
vo in družbene dejavnosti. Ko
lodvorska 2, 1290 Grosuplje, 
kjer dobijo tudi vse dodatne in
formacije. Ponudbe morajo biti 
dostavljene v zaprti kuverti z 
navedbo naslova prosilca in z 
oznako » S O F I N A N C I R A N J E 
N A K U P A IN Z A V A R O V A N J A 
P L E M E N S K I H ŽIVALI - N E 
ODPIRAJ«. 
9. Župan Občine Grosuplje bo 
sprejel sklep o dodelitvi sredstev 
za sofinanciranje nakupa in za
varovanja plemenskih živali v 15 
dneh od poteka roka za vložitev 
prošenj. Sklep bo prosilcem pos
redovan v osmih dneh. 

Občina Grosuplje 
Župan Janez, Lesjak 

Občinski denarji: od kod in za kaj 
Iz Informacije o realizaciji letošnjega občinskega proračuna do konca sep
tembra povzemamo nekaj zaokroženih številk: 

Prihodki Občine: skupaj 1018 milijonov: 
495 milijonov dohodnine 
116 milijonov prodaja zemljišč 
112 milijonov transferji (država) 
91 milijonov prispevki za urejanje stavbnih zemljišč 
81 milijonov davki na premoženje 
42 milijonov prispevki za vodo, kanalizacijo, odpadke 
19 milijonov lokacijska dokumentacija 
19 milijonov najemnine 
12 milijonov priključitvene takse 
7 milijonov sprememba namembnosti zemljišč 
6 milijonov prodaja osnovnih sredstev 
4 milijone davki na igre na srečo 
4 milijone odškodnine za izkop rudnin 
2 milijona oglasi v Grosupeljskih odmevih 
8 milijonov ostali prihodki 

Odhodki: skupaj 987 milijonov 
106 milijonov dejavnosti organov in uprave (brez plač) 
43 milijonov plače občinske uprave (23 delavcev) 
12 milijonov plače funkcionarjev 

Družbene dejavnosti: 
294 milijonov šolstvo 
166 milijonov predšolska vzgoja (681 otrok) 
25 milijonov knjižnica 
25 milijonov socialno varstvo 
21 milijonov šport 
18 milijonov obnavljanje kulturnih spomenikov 
12 milijonov gasilstvo 
9 milijonov zdravstvo 
7 milijonov Grosupeljski odmevi 
7 milijonov Zveza kulturnih društev 
3 milijone urejanje romskih naselij 
2 milijona dvorana na Polici 
2 milijona interesne dejavnosti mladih 

Gospodarstvo: 
73 milijonov ceste, javne površine 
29 milijonov vodovodi, vodohrani, rezervoarji 
29 milijonov kanalizacija 
26 milijonov urejanje stavbnih zemljišč 
1 7 milijonov odlagališče odpadkov 
11 milijonov kmetijstvo 
8 milijonov stanovanjsko gospodarstvo 
6 milijonov urejanje prostora 
5 milijonov javna razsvetljava 

31 milijonov ostali odhodki Jakob 



Novo lokacijo za Rome 
Občani, ki spremljajo aktualno 

politično dogajanje v občini, so v 
zadnjem času lahko opazili zelo pes
tro in na trenutke celo vroče doga
janje. Verjetno je k takšnemu stanju 
pripomoglo dejstvo, da pred deseto 
redno sejo župan ni sklical Občin
skega sveta skoraj tri mesece, med 
tem časom pa je po svoji presoji 
aktivno deloval na več področjih. 
Precej nesoglasij in tudi vroče krvi 
je povzročil način, kako seje župan 
lotil reševanja bivalnih razmer za 
Rome. Brez vednosti Občinskega 
sveta, brez mnenja Odbora za pro
stor, komunalno infrastrukturo in 
ekologijo, kakor tudi Odbora za 
gospodarstvo, so bila nasuta zem
ljišča, ki niso bila v občinski lasti, 
na njih sta bila postavljena sanitar
na kontejnerja ter zabetonirane 
podložne plošče, namenjene biva
liščem. Ker danes nobena stvar ni 
zastonj, se postavlja vprašanje, iz 
katere postavke proračuna so bila 
črpana sredstva, kajti pri sredstvih, 
namenjenih reševanju romske pro

blematike, je jasno zapisano, da se 
sredstva lahko koristijo le ob pred
hodni predloži tvi programa in 
potrditvi le tega s strani Občinske
ga sveta. Socialdemokrati, kakor 
tudi svetniki ostalih dveh pomlad
nih strank, smo na nepravilnosti ter 
kršenje statuta in poslovnika večkrat 
opozarjali. 

Svetniki smo bili tako postavlje
ni pred izvršeno dejstvo, kajti po
tem, koje bilo vse že narejeno, naj 
bi mi potrjevali lokacijo, menjavo 
zemljišč ter sprejeli rebalans pro
računa. Takšnega načina dela ne
kateri svetniki ne moremo spreje
mati. Poleg že navedenih pomisle
kov nas moti tudi višina predvide
nih stroškov, ki bodo verjetno še 
precej višji, kajti kaže, da bo tudi 
bivalnike morala kupiti občina. 
Tudi lokacija na samem obrobju 
Grosupljega se nam zdi vprašljiva, 
kajti kraj sc hitro širi in čez nekaj 
let bo romsko naselje v njegovem 
jedru. 

Županovemu predlogu, da se 

seja, namenjena reševanju romske 
problematike, zapre za javnost, smo 
nasprotovali le svetniki iz vrst pom
ladnih strank, kajti mnenja smo, da 
imajo volivci in davkoplačevalci 
pravico vedeti, kakšna stališča svet
niki zastopamo in čemu se namenja 
občinski denar. 

Podpora županovemu načinu re
ševanja je bila po strankah zelo raz
lična, predstavniki levice so župana 
absolutno podprli, v pomladnih 
strankah pa so bila mnenja deljena. 
Tako kakor v SDS nekateri predlo
ga nismo podprli, je tudi polovica 
prisotnih svetnikov SKD in polovi
ca svetnikov z vrst SLS nasproto
vala županovemu načinu reševanja 
tega problema. 

Vsi se strinjamo, daje romski pro
blem pereč in da gaje treba čimprej 
pričeti reševati. Za uspešno reševan
je je potreben program, tega pa do 
sedaj občinski svetniki še nismo vi
deli. 

za IO SDS Grosuplje 
Božo Predalič 

"V 

Športne igre SDS 
Socialdemokratom nam poleg po

litike veliko pomeni tudi šport in 
medsebojno druženje . V času 
priprav na konferenco SDS. ki bo v 
začetku novembra potekala v Ma
riboru so po Sloveniji potekale tudi 
športne igre SDS. V predtekmovan-
jih so se v okviru regij pomerili 
občinski odbori. Prvaki regij so se 
v polfinalnih bojih med seboj bori
li za prvaka vzhodne ali zahodne re
gije. Finale tekmovanja pa je bilo 
12. novembra v Mariboru, kjer je 
bila ob zaključku konference SDS 
tudi podelitev športnih priznanj. 

Tudi 0 0 SDS Grosuplje se je 
udeležil omenjenih tekmovanj in 
na njih dosegel lepe uspehe. Tek
movanje v okviru obljubljanske 
regije je potekalo v Ribnici (mali 
nogomet, košarka-trojke, šah) in 
Grosupljem (tenis). Na predtek-
movanju smo v malem nogometu 

dosegli četrto mesto, v košarki tre
tje, največji uspeh pa je dosegla 
dvojica Šircelj- Lah, ki jc v teni
su gladko zmagala. Tudi v polfi
nalnih bojih, ki so potekali 30. 

K O Z M E T I Č N I S A L O N 

S i l v a G l a v a n 

N O V O - E P I L A C I J A 
trajno odstranjevanje dlačic 

aromaterapija obraza 
depilacija, epilacija 
barvna analiza 
solarij 

NEGA OBRAZA IN TELESA 
specialna nega obraza in 
telesa s Thalgo kozmetiko 

• permanentni make up, tatoo 
• ličenje za vse priložnosti 
• terapija z B H A kislinami 

barvanje trepalnic in obrvi 

ANT1CELULITNI PROGRAMI 
• ultra zvok * mišična stimulacija 
• body vvraping mehanska Ivmfna drenaža 
• algoterapija • Frigi Thalgo 

MASAŽE 
• klasična masaža 
• ročna Ivmfna drenaža 

Brezplačno svetovanje za nego problematične kože in prodaja 
profesionalne negovalne kozmetike THALGO. 

Kozmetični salon Silva Glavan B. 
Brinje 1/47, Grosuplje, tel.: 061 / 762-132 

okt. v Šmihclu pri Novem Mestu 
sta premagala vso ostalo konku
renco tako, da nas bosta zastopa
la v finalnih bojih 12. nov. v Ma
riboru. Želimo jima obilo uspeha 
in športne sreče. 

OO SDS Grosuplje 
Božo Predalič 

SDS 
Krajevni odbor 
SDS Smarje-Sap 

V prostorih družbenega doma v 
Šmarju-Sapu je bil IX.10.1999 usta
novljen Krajevni odbor Socialdc-
mokralske stranke Smarje-Sap. 

Na pobudo 10 Grosuplje smo 
predlagali in izvolili izvršilni odbor 
krajevnega odbora SDS Šmarjc-
Sap, katerega sestavljata predsednik 
KO SDS in dva člana. 

Ker želimo, da bi KO SDS Šmar-
je-Sap začel delovati in deloval v 
čim večjem številu, vabimo vse čla
ne SDS v KS Šmarje-Sap, da se nam 
pridružite, kajti le z združenimi 
močmi bomo lahko za naš kraj sto
rili kaj dobrega. 
Predsednik KO SDS Šmarje-Sap, 

Dušan Hočevar 

Regionalni odbor SKD 
v Ivančni Gorici 

7to: Viktor Škufca 

V ponedeljek, IX. oktobra 1999, 
je v Kulturnem domu v Ivančni Go
rici potekala 4. seja regionalnega 
odbora SKD zahodne Dolenjske, ki 
jo je sklical in vodil predsednik RO 
g. Marjan-Jožc Kralj. Udeležili so 
sc jc člani RO in povabljeni gostje, 
svetniki občinskih svetov sosednjih 
občin in med drugim tudi poslanec 
v Državnem zboru Republike Slo
venije g. Benjamin Henigman ter 
ugledni profesor g. Janez Grum iz 
Združenih držav Amerike, ki seje 
mudil na obisku v Sloveniji. 

Člani regionalnega odbora so 
prisluhnili poročiloma s seje Svela 
SKD in srečanja predsednikov re

gionalnih odborov, ki ga je podal 
predsednik odbora g. Marjan-Jože 
Kralj. V nadaljevanju seje so se čla
ni seznanili s pripravami na 
državnozborske volitve, s politično 
situacijo in s procesom združevanja 
strank SKD in SLS na lokalni ravni 
oziroma po posameznih občinah v 
območju regionalnega odbora za
hodne Dolenjske. 

Ob zaključku seje pa je navzočim 
spregovoril še g. prof. Janez Grum 
in predstavil svoje razmišljanje o 
politični situaciji v republiki Slove
niji, kot Slovenec, ki živi in dela v 
tujini. 

Matjaž Trontelj 

Športne igre SDS - 3. mesto v košarki »trojk« 

N I K O M I H I C I N A C K . D . 

N E P R E M I Č N I N E 

KOLODVORA 3,12$q GROSUPLJE 
TEL: 061-765660 FAX: 061-765665 

GSM: 041-405258 _ J 
'MS: 40525S@LINUX.M0Blia.SI 

E-MAIL: MNIK0@SL0MT 

ZA NAŠE Z N A N E K U K E KUPUJEMO* 
- atraktivne zazidljive parcele 

- večji prostor ali hišo v centru Grosupljega, 
primerno za klasično slaščičarno 

- garsonjere in manjša stanovanja 
Najemamo tudi stanovanja vseh velikosti. 

Oddamo več različnih večnamenskih poslovnih prostorov 
v Grosupljem, Stični, Šentvidu pri Stični in 

IVlalcm Mlačevem. 
V Grosupljem oddamo za daljši čas v 

najem 2 stanovanjski hiši. 

ZATO; ĆE STE ZAINTERESIRANI ZA KATERO OD 

MASI H PONUDB, 

SE OGLASITE PRI MAS! 

mailto:40525S@LINUX.M0Blia.SI


S složnostjo in odpovedovanjem 
do svojega vodovoda 

Likof v Tlakah 
V nedeljo, 10. oktobra 1999, je na 

Polici potekal slovesen zaključek del ob 
razširitvi enega (xl štirih vodovodnih sis
temov v krajevni skupnosti. Simbolič
no odprtje, ki se gaje udeležilo preko 
200 vaščanov in povabljenih gostov, je 
opravil predsednik krajevne skupnosti 
Polica g. Andrej Ferjan. Kot se za tako 
priložnost spodobi, je bil vodovod tudi 
blagoslovljen, obred blagoslovitve pa je 
opravil domači poliški župnik g. Tone 
Pahulje, ki je v svojem nagovoru pou
daril bogastvo pridobitve - to je zdrave 
pitne vode, ki simbolično pomeni vir 
življenja in veselja. 

V nadaljevanju svečanosti je predsed
nik gradbenega odbora za razširitev 
vodovoda g. Matevž Vidic v kronološ
kem pregledu predstavil zgodovinsko 
pot poliškega vodovoda in zdajšnje ak
tivnosti pri razširitvi vodovodnega 
omrežja na Polici. Kot je dejal g. Vidic, 
jc začetek vodovodnega omrežja v letu 
1975, ko seje 49 vaščanov kraja Polica 
organiziralo in začelo s prostovoljnim 
delom. Istega leta je bil zgrajen tudi prvi 

vodovod za vas, saj je izpod hriba Ku-
celj pritekla prva pitna voda. Bilo je 
eno zajetje, dva vodohrama in približno 
8 kilometrov položenih vodovodnih 
cevi, kar je za takratne razmere za
dostovalo. Vendar pa seje vas širila in 
s tem tudi število porabnikov vodo
vodnega zajetja, kar je pomenilo, daje 
sistem postal premajhen za vse potre
be. V naslednjem obdobju sta bili zgra
jeni še dve zajetji, ki skupaj s prvim 
prispevata še sedaj dnevno preko 100 
kubičnih metrov kvalitetne pitne vode, 
ki sama priteka po svoji poti v dolino. 
Voda se zbira s Kuclja, ki ni poseljen 
in tudi ni intenzivno kmetijsko obde
lan, kar po svoje predstavlja ncopo-
rečenost in primernost za uporabo. Vsa 
omenjena zajetja imajo slabost v tem, 
da količina vode niha skladno s količi
no padavin, kar predstavlja manjšo 
količino vode v sušnem obdobju. Ta 
pomanjkljivost in hitra širitev naselja 
je po besedah g. Vidica narekovala 
novo razširitev vodovodnega sistema. 
V nadaljevanju dejal, da jim jc ob kon

cu leta 1998 uspelo pripraviti projekt 
obsežnega in zahtevnega dela. Jeseni 
leta 1998 je bilo dovolj interesentov, 
ki so bili sposobni prenesti veliko fi
nančno obremenitev. Dela so se priče
la z iskanjem novega, stalnega in kva
litetnega izvira vode. Lokacija v Klan
cih je bila najbolj primerna, saj daje 
2,5 litra vode na sekundo, kije dovolj 
kvalitetna in jo je tudi dovolj za sušna 
obdobja. Do začetka vegetacije je bila 
večina cevovodov položenih, ostala 
dela, kijih narekuje tehnično zapored
je del, pa so sedaj v glavnem končana 
in vodovodni sistem že oskrbuje gospo-
dinjstva s pitno vodo. Vaščani Police 
imajo sedaj vodovodni sistem, ki 
vključuje približno 16 kilometrov ce
vovodov, 250 kubičnih metrov vo-
dohramov in približno 320 kubičnih 
metrov dnevnega pretoka vode. Po be
sedah predsednika gradbenega odbo
ra g. Vidica je to trenutno največji vo
dovodni sistem v občini Grosuplje, ki 
je v celoti v lasti uporabnikov. 

Matjaž Trontelj 

Cestni program drag 
Vse vasi še vedno nimajo asfalta 
Potrebe sodobnega načina življenja 

na prehodu v tretje tisočletje so iz dne
va v dan večje. In ena od nujnih potreb 
je tudi urejena asfaltirana cesta vse do 
vhodnih vrat našega doma. 

Občina (irosupl je že več let urejanju 
in vzdrževanju cest namenja kar zajeten 
kup denarja občanov. Samo letos je v 
proračunski postavki za javne ceste za
gotovljenih 120,5 milijona tolarjev, ven
dar brez zneska za redna vzdrževalna 
dela ki prav tako dosegajo nekaj deset 
milijonov tolarjev. Ceste so torej drage, 
zanje pa je bilo v letošnjem letu doslej 
porabljenih že okoli 70 milijonov tolar
jev. Večina cestnih projektov v tem je
senskem času še ni končana denarja bo 
v proračunu premalo, nekatere ceste pa 
so vendarle na novo urejene. 

Asfaltno prevleko je letos dobilo 1,2(X) 
metrov ceste Šmarje-Plešc. Od skupaj 
desetih milijonov pa jc država iz sklada 
za demografsko ogrožena območja pris
pevala le petino sredstev. V krajevni skup
nosti Šmarjc-Sapjc bilo letos obnovljenih 
9(K) metrov ceste v Tlakah, Gregorčiče
va ulica del ceste v Gajničah in del ceste 
na Velikan Vrhu, kjer so dobili tudi nov 
kanalizacijski sistem. Obnovljeni sta tudi 
cesti v Dole in Dolenjo vas. Na slednji 
bo občina Grosuplje v dveh najbolj ne

varnih ovinkih postavila celo 50 metrov 
zaščitne ograje. 

Lahko bi rekli, daje s tem seznam vseh 
doslej uresničenih projektov zaključen. 
Vendarle bo v jesenskem obdobju nareje
nega še veliko. Tako naj bi še letos razširi
li del ceste proti Spodnji Slivnici, v Veliki 
Stari vasi potekajo zemeljska dela na cesti 
do športnega igrišča. Občani, ki živijo nad 
predorom, so sami financirali in pripravili 
7(X) metrov cestišča žal pa za končno fazo 
projekta za asfaltiranje v letošnjem pro
računu ni dovolj denarja. Za asfaltiranje 
1» pripravljena tudi cesta Medvedica-Vrh 
nad Žcliml jami, v Mali vasi pa naj bi letos 
dobili novo avtobusno postajališče. 

Ni še dolgo tega, kar je bila urejena 
cesta Mala Loka-Peščenik, pa je že 
potrebna sanacije. Zaradi strmega te
rena seje v dveh ovinkih cesta odtrgala 
in zdrsela v dolino, sanacija ceste pa se 
še izvaja. Letos naj bi uredili tudi do
brih 300 metrov ceste skozi Veliko 
Loko, pridobili pa naj bi tudi dokumen
tacijo za izoblikovanje vaškega centra 
in izgradnjo avtobusne postaje. 

V okviru republiških načrtov naj bi v 
prihodnjem letu asfaltirali republiško 
cesto med Plcšivico in Lučami. Letos 
naj bi z deli šele pričeli, prihodnje leto 
pa tudi zaključili. Žal pa se zapleta pri 
asfaltiranju ceste skozi Luče. Denarja 

jc dovolj lc za polovico celotnega pro
jekta, kako bodo pridobili preostala 
sredstva pa je še vprašanje. 

Podobno usodo doživljata tudi ces
ta Predolc-Spodnja Slivnica in cesta od 
spomenika proti Ravnemu Dolu. Ven
darle pa naj bi novi asfalt dobili v Veli
ki Ilovi Gori in na 350-metrskem od
seku ceste proti Gabrju. 

V Račni so pričeli urejevati vaški 
center, čakajo pa še na soglasje DAR-
Sa, da bi tako letos dobili tudi avto
busno postajališče. Občina Grosuplje 
je pred dnevi objavila javni razpis za 
pridobitev izvajalca, ki bo na Spodnji 
Slivnici pod osnovno šolo zgradil oporni 
zid in tako utrdil obe cesti. 

Pri novi šoli Brinje bodo bi uredili ploč
nik, avtobusno postajo in ostalo obcestno 
infrastrukturo, pripravlja pa se tudi ostale 
povezovalne ceste v okviru šole v Brinju. 
DARS pa še vedno ni opravil revizije pro
jektov, mod katerimi /c dve leti na sogla
sje in sofinanciranje čaka tudi križišče pri 
Kovinostroju. Morda pa bo več sreče s 
pridobivanjem dokumentacije za sanaci
jo mostu nad železniško progo. 

Letos je bilo torej z denarjem obča
nov obnovljenih in asfaltiranih 7 kilo
metrov cest, vendar pa s tem cestni pro
gram ni zaključen. Kdaj bodo asfalt 
dočakali tudi krajani oddaljenih vasi, pa 
zaenkrat ne ve še nihče. 

Petra Anžlovar 

Grosuplje, kdo 

(osebno razmišljanje XVIII) "» 
' V mesecu septembm je KS (rrosupfje 

praznovala svoj krajevni praznik. Ta sc 
navezuje na prihod prvega vlaka v Gn>sup-
Ijc in na zaščitnika cerkve v Grosupljem, 
sv. Mihaela, takrat je tudi krajevno 
žegnanjc. Razen krajevne pro-slavc ni bi lo 
nobene družabne prireditve, ki bi ljudi 
zbrala in jih povezovala v sodelovanje. V 
drugih krajih širom po Sloveniji sc v ted
nu okrog sv. Mihaela dogajajo razne 
družabne prireditve: Mihaelovi semnji in 
podobno. Prireditev Zlatojesen bi bilo tre
ba povezati v celotedensko prireditev in 
jo obogatiti z gospodarskimi, kulturnimi 
in športnimi dogodki. 

V letošnjem letu bo urejena okolica 
stare in nove cerkve, odstranjeni bodo 

1 • 
deli starega pokopališča in za leto 2000 
imamo enkratno priložnost, da trgovci, 
gostinci in drugi ter kulturne in druge or
ganizacije pripravijo Mihaelov semenj 
oz. druge prireditve, ki bi poživile 
družabno življenje mladih in starih v kraju 
Grosuplje, kakor tudi širšo okolico. 

Kot sem že pisal, je sreča da ima 
(irosLtplje potok in tega bi lahko izko
ristili za eno družabnih oblik mladih in 
sicer spust s kajaki in kanuji brezvesel-
no ali z vesli. Trasa je na razpolago od 
mostu v Jerovi vasi, od mostu za Gasil
skim domom ali od mostu Adamičeve 
ceste do »Malna«. Za to prireditev 
imamo celo v kraju Grosuplje izdelo
valca plastičnih kanujev in čolnov, ki bi 
bil lahko tudi sponzor te prireditve. 

Grosuplje ima tudi enkratno priliko, 
i sredstvi organizira 

ite\ n;i jiaravitiple/alni steni in 
?TvosaMw3§a n f l S ^ r 

fogovoru z lastnikom zemljišča katero 
jc sedaj neizkoriščeno, bi z malo obde
lave prišli do naravne plezalne stene in 
tako bi se Grosuplje lahko v športnem 
pogledu kosalo celo z gorenjskimi kraji 
in kraji na Primorskem, pa še tako blizu 
Ljubljane jc, da bi lahko to pečino začeli 
komercialno izrabljati za začetne ple
zalne šole. Prostor pod pečino pa je en
kratna prilika, naravna arena za prire
ditve tako športne kot kulturne, celo 
boljša kot prostor na Muljavi. 

Premislimo, ideja kije danes neures
ničena, bo uresničljiva lahko že jutri in 
take prireditve bi tudi poživile športno 
in kulturno življenje mladih v kraju 
Grosuplje in okolici. 

Anton Žitnik 

Kot ste v prejšnji številki Odmevov 
prebrali, smo bili v Tlakah zelo pridni 
in delavni, da smo izpeljali zahteven 
projekt rekonstrukcije vaške ceste. Ker 
smo bili tako pridni, smo si zaslužili na
grado. To nagrado smo poimenovali 
Likof. 

Ideja o likofu je bila stara kot sama 
ideja o novem asfaltu, saj je beseda ob 
vseh naporih večkrat nanesla na za
služen likof. Najtežje pri stvari je bilo 
izbrati dan, ki bi vsem ustrezal, a od
ločili smo se za nedeljo, 3. oktobra, raz
poslali vabila ter sc lotili predpriprav. 
Naj povem, da smo za likof potrebova
li kar dober teden predpriprav. Pripra
vili smo obilo hrane, pijače in seveda 
muziko, vse kar je potrebno za dobro 
veselico. 

V nedeljo nas je pričakalo lepo vre
me, zbirati smo se začeli ob 13. uri in 
kmalu smo se približno 50 vaščanov 
Tlak ter povabljeni gostje posedli po 
lepo pripravljenih, predvsem pa bogato 
obloženih mizah, ter pričeli s kosilom. 
Po kosilu so bili na vrsti govori. Hvala 
Bogu, nismo dolgovezili, saj so bili ko
zarci polni in nestrpni harmonikarji so 

lian Hočevar 

komaj čakali otvoritveni ples. Plesali in 
peli smo dolgo v noč, največje koreni
ne celo do 3. ure zjutraj naslednjega dne. 
Pomislite, daje to celih 14 ur, vedite pa, 
da so nam minile zelo hitro. Med nami 
ni bilo nikogar slabe volje, med nami ni 
bilo utrujenega harmonikarja, ker smo 
imeli kar tri, pridružile pa so se jim še 
citre. Obilo hrane, pijače in občutek, da 
si zaželen v družbi svojih sosedov, je 
prevladal, da smo se odločili, da bo tako 
množičnih zabav še več. 

Ena od kitic v vabilu, ki smo ga raz
poslali, se je glasila: 

Voska Tlake odličen je kraj, 
za vse veseljake pravi je raj. 
Prav ta stavek seje večkrat slišal iz ust 

veselih ljudi in nam dal dober občutek, 
da smo uspelemu projektu dodali še piko 
na ' i ' . Z željo, da se snidemo ob letu oso-
rej, se zahvaljujemo: Bergantovim za 
gostoljubje, gospodinjam, ki so pripra
vile toliko raznovrstnih in okusnih jedi, 
muzikantom, gostom ter vsem, ki ste s 
svojim obiskom pnspevali svoj košček 
veselja in naredili ta likof nepozaben. 

Predsednik gradbenega odboru 
Tlake - Dušan Hočevur 

Predpristopna finančna 
pomoč €vropske unije 

Agenda 2000je temeljni programski 
dokument Evropske unije za 21. stole
tje. Osnovne komponente programa so 
sestavljene iz. vrste reform: skupne agrar
ne politike, strukturnih politik in izva
janja enotne proračunske politike. Bist
vena sestavina Agende 2000 je tudi ši
ritev Unije z vključitvijo pospešene 
predpristopne pomoči državam kandi
datkam. Ko Agenda 2000 govori o širi
tvi, postavlja pred kandidatke nasled
nje osnovne pogoje za članstvo: delo-

tion of the Acquis). V bistvu je to ter
minski plan sprejemanja domačih za
konov, ki morajo biti usklajeni s prav
nim redom EU. Državni zbor zato pri 
nas pospešeno lovi postavljene roke pri 
sprejemanju evropske zakonodaje. 

Za izvajanje predpristopne strategije 
je Evropska komisija državam kandi
datkam v letih 2000 do 2006 namenila 
finančna sredstva v obliki naslednjih fi
nančnih instrumentov in vsot: 
SAPARD: 

vanje demokracije in tržnega gospo
darstva ter sposobnost državekandidi 
ke, da v celoti prevzame vmfmwn\o\ 
ti, ki izhajajo iz rx)lnopravMgačlans 
va. Pri tem pa ne gjju/Vzjjgti dejstva da 
je Evropska unija nđpsefpri širitvenem 
programu vključila pomembno varo
valko, po kateri^jsmb^ članice spreje
mala predvsemp^ladu s svojimi 
možnostmi in potrebi 

Za pospešitev pmJrJSjranja je Ev 
ropska komisija ra^itak^redDristopno 
strategijo za vsako državi^kAdidatko 
(t.i. Accession Partnerships 
gram, po katerem naj bi posamezn 
država napredovala v prizadevanjih 
polnopravno članstvo. Na podlagi tega 
programa nastajajo sedaj že znana in 
medijsko odmevna poročila Evropske 
komisije o napredovanju posameznih 
držav v Evropsko unijo. Poleg navede
nega mora vsaka država sprejeti še na
cionalni program za sprejem pravnega 
reda Evropske Unije, (s kratico NPAA 

National Programmes for the Adop-

- program /a modernizacijo 
letijslva in razvoj podeželja; 

500 « m / / W o v EURO letno. 
> H A ^ . . A 

mnrfornyya/lja riržavne in lo
kalne upraVe^A^ 
- sodelovanje v programih Unije, 
- regionalni^JMtpj >n socialna 
politika, 
- prestrukturiranje gospodarstva 
(razvoj m«fcl(lwrednjih podjetij); 
1500 n]ilij{fa\EURO letno. 
ISP-

program razvoja državni infra 
jtrukture in varovanja okolja; 
1000 milijonov I I RO letno. 

Evropska komisija želi s finančnimi 
instrumenti doseči svoje cilje: pripravi
ti države kandidatke za vstop v EU, sez
naniti prosilce posameznih projektov na 
državni in lokalnih ravneh s procedura
mi in politiko, ki velja v EU, ter evrop
skimi standardi varovanja okolja in traj-
nostnega razvoja. 

Mag Peter Verlič 



Četrt stoletje organiziranega obrtništva v Grosupljem 
Jože Intihar, Konec oktobra je Območna obrtna 

zbornica Grosuplje praznovala častitlji
vo 25.obletnico svojega delovanja. Po
hvali se lahko s preko 1.000 člani iz treh 
občin Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna 
Gorka, v letih od svoje ustanovitve paje 
skupaj z njimi postorila marsikaj v prid 
vseh tukajšnjih obrtnikov. 

Tako je bila v grosupeljskem Obrt
nem domu ves teden na ogled razstava 
izdelkov in storitev članov OOZ 
Grosuplje, v torek zvečer je bil na 
okroglo mizo o slovenskem malem 
gospodarstvu in vključevanju v EU po
vabljen namestnik ministra za evropske 
zadeve dr. Rado Genorio, v sredo in 
četrtek pa so na OOZ Grosuplje na širo
ko odprli svoja vrata tistim, ki jih je za
nimalo njihovo delo. 

Sredi tedna so Obrtni dom obiskali 
tudi grosupeljski osmošolci in se sezna
nili s poklicnim usposabljanjem in va
jeniškim načinom izobraževanja, ki ga 

skupaj s slovenskimi obrtniki izvaja 
Obrtna zbornica Slovenije. S pomočjo 
tako pridobljenih informacij se bodo 
sedaj morda lažje odločili, katero poklic
no pot bodo izbrali. 

Bolj svečano in družabno paje bilo v 
petek. Slavnostne prireditve s kulturnim 
programom so se poleg obrtnikov in pod
jetnikov udeležili tudi pomembni pred
stavniki OZS in župani vseh treh občin. 

Ker Obrtna zbornica Slovenije letos 
praznuje svojo 30-letnico, je ob tej 
priložnosti OOZ Grosuplje za prizadev
no sodelovanje pri razvoju slovenske 
obrti podelila jubilejno priznanje, trem 
njenim članom pa posebna priznanja za 
uspešno delo na področju obrti. Tako je 
Jože Intihar od OZS prejel zlato plake
to, Jože Duša in Jurij Roječ pa sta za 
svoje sodelovanje dobila priznanje OZS. 

Upravni odbor OOZ Grosuplje se je 
na oktobrski seji odločil, da matični OZS 
podeli priznanje za dosedanje uspešno 

sodelovanje, posebno priznanje za najus-
pešnejšega Obrtnika - člana OOZ 
Grosuplje pa bo moralo počakati do pri
hodnjega leta, ko naj bi najuspešnejšega 
obrtnika izbrali prekojavnega razpisa zbi
ranja predlogov. 

Kljub vsemu paje OOZ Grosuplje ob 
svoji obletnici podelila tudi priznanja za 
sodelovanje v njenih organih. Na sez
namu najaktivnejših članov so bili Av
gust Gril, Mihael Marolt, Jože Inti
har, Jože Duša, Janez Krizman, Jože 
Hribar, Jože Meglen, Matjaž Jerov-
šek, Jože Mehle, Igor Šuštar, Franc 
Srebernjak, Andrej Ambrožič in seda
nja predsednica Marija Mišic. 

Četrt stoletja delovanja OOZ Grosup
lje ni kar tako. Novi časi so prinesli mar
sikatero spremembo, ki je vplivala tako 
na obrtnike kot na njihovo stanovsko or
ganizacijo. Vendarle pa so vsi odločeni, 
da gredo skupaj v prihodnost vsaj tako 
uspešno, kot jim je to uspevalo dosedaj. 

dobitnik zlate plakete OZS, je 
svojo obrt začel kot inovator že leta 
1977, tri leta pozneje pa je odprl 
tudi svojo obrtno delavnico v 
Brezju pri Grosupljem. Po dobrem 
desetletju več kot uspešnega 
družinskega dela na področju ko
vinske galanterije in plastike sedaj 
ugotavlja, da imajo v svoji delav
nici preveč kapacitet za majhno slo

vensko tržišče in premalo zmoglji
vosti, da bi prodrli v E U . Edino 
rešitev Jože Intihar vidi v novem, 
inovativnem izdelku, kar paje lažje 
reči, kot narediti. Poudarja pa, da 
bodo lahko slovenski obrtniki na 
velikem trgu Evrope in sveta uspe
li le z medsebojnim povezovanjem, 
sodelovanjem, skupnimi promocij
skimi aktivnostmi ter s pomočjo 
matične obrtne zbornice. 

Petra Anžlovar 

Rezultati vrednotenja koruznih hibridov 
V letošnjem letu vremenski pogoji 

za pridelavo koruze niso bili najugod
nejši. Ponekod so k temu pripomogli 
tudi pomanjkljivi ukrepi, da so rezul
tati nekaj nižji, kot je bilo pričakova
ti. Na območju Grosupljega seme-
narska hiša Pioneer že nekaj let vodi 
primerjalne poskuse posameznih hi
bridov. v letošnjem letu se ji je prvič 
pridružila šc semenarska hiša KVVS; 
v domeni svetovalne službe paje prav 
tako že leta poizkušanje hibridov raz
ličnih hiš. 

Navedeni rezultati pa so dobro 
izhodišče za odločanje o tem, kateri 
hibrid je v naših rastnih razmerah naj
primernejši. 

PIONNEER hibridi (Anton Perme) 7. 10. 99 - ZRNJE 

Hibrid FAO % vlage pridelek kg 
ELITA 210 24,8 9150 
MATILDA 225 27,9 9192 
ALBERTA 285 29,0 9225 
HELGA 290 30,0 9579 
MONESSA 295 28,4 9143 
PR39K38 290 26,9 9957 
PR38F26 290 30,6 9251 
CLARICA 315 27,6 10869 
RAISA 345 30,5 10709 
CLARICA - z gauc. 315 29,0 10378 
PR38F70 330 35,4 9483 

Predsednica OOZ Grosuplje Marija Mišic na slovesnosti v družbi 
predsednika upravnega odbora OZS Stanislava Krambergerja in 
dobitnika zlate plakete OZS Jožeta Intiharja. 

KVVS hibridi (Damjan Šeme) 1. 10. 99 - ZRNJE 

Komentar: Zaradi spomladanske obdelave je bil dosežen redkejši sklop, 
kot je optimalen; njiva precej zapleveljena in zato tretirana z Deharban-
om, ki je rastline še dodatno poškodoval. Rezultati so temu primerni. 

Hibrid FAO % vlage pridelek kg 
FANION 280 "27,9 11576 
GALICE 290 27,0 12862 
DOMINGO 320 25,0 8898 
GREGOR 350 27,8 1 5050 

Hibridi za pridelavo silaže (Rok Jaketič) 20. 9. 99 -SILAŽA 

Hibrid FAO pridelek s.mase pridelek storžev del.storžev% 
RAISSA 345 52923 20307 38,3 
MATEJA 450 40000 16000 40,0 
BC 3786 370 55385 20000 36,1 

Ana Pavčič 
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Otroci so lahko pomemben dejavnik 
požarnovarnostne preventive 

Otroci so preizkusili praktično gašenje Z gasilnikom - joto: Janez Pezdirc 

V oktobru, mescu požarne varnos
ti, je bilo v gasilskem domu Prostov
oljnega gasilskega društva Šmarje-
Sap živahno, veselo in poučno. 
Otroška razigranost učencev iz 
Osnovne šole Louisa Adamiča, 
podružnične enote Šmarja Sapa, je 
bila za nekaj trenutkov usmerjena v 
preventivo požarnovarnos tno 
dejavnost. Otroci so skozi pester 
program, ki so ga na zanimiv način 
pripravili šmarski gasilci, spoznava
li nevarnosti ognja, načine gašenja, 
predvsem pa vlogo otroka pri pre
prečevanju nastanka požara. 

Tematika jc bila podana in prika
zana na otroško zanimiv način, ven
dar z dovolj strokovnosti, da so otro
ci kljub svoji razigranosti ves čas z 
velikimi zanimanjem sledili doga
janjem, ki so ga dodatno popestrili 
tudi s svojimi številnimi vprašanji. 
Vendar učenci niso samo spraševa
l i . Pripovedovali so o lastnih iz

kušnjah in marsikdaj presenetili z 
odgovorom, za katere bi jim lahko 
zavidali tudi odrasli. 

Otroci so pokazali tudi veliko za
nimanja za gasilsko dejavnost, saj 
so vprašanja, kako pristopili k ga
silcem, kar deževala in verjetno-se 
gasilskemu društvu Šmarjc-Sap tudi 
v prihodnje ni bati za gasilski pod
mladek. 

Po končanem srečanju so sc otroci 
vrnili v svoje razrede, tam pa so svoja 
nova znanja dodatno utrjevali in tudi 
dokazovali z izpolnjevanjem vprašal
nika na temo požarne varnosti. 

Prijetno dvodnevno druženje z 
učenci Osnovne šole Šmarjc-Sap bo 
ostalo v lepem spominu šmarskih 
gasilcev, ki se učencem in njihovim 
»tovarišicam« zahvaljujejo za obisk 
in jih vabijo, da jih še kdaj obiščejo. 

Prostovoljno gasilsko društvo 
Šmarjc-Sap daje v okviru svojih ak
tivnosti velik poudarek preventiv

nim nalogam. Preventivnih akcij so 
redno deležni člani društva, mnogo 
pa je tudi akcij, ki se dogajajo izven 
gasilskega doma in so namenjeni 
krajanom, tudi tistim najmlajšim. 

Zelo dobro je sodelovanje med 
podružnično osnovno šolo Šmarje-
Sap in šmarskim gasilskim 
društvom, za kar gre velika zahvala 
predvsem pomočnici ravnatelja ge. 
Mileni Lunar, ki z velikim veseljem 
sprejme pobudo in v učnem pro
gramu najde tudi mesto za 
požarnovarnostno tematiko. 

Poleg dela z mladino posvečajo v 
društvu tudi pozornost preventivi po 
vaseh in v srečanjih, ki jih društvo 
žc drugo leto organizira z vašeani 
na terenu, s preventivnim osveščan-
jem, dajanjem strokovnih nasvetov 
ter praktičnimi prikazi gašenja 
začetnih požarov, poskušajo dvigniti 
nivo požarne varnosti v vsaki vasi. 
Taka srečanja so zelo koristna za 
društvo, saj na ta način člani skozi 
razgovor z vaščani spoznavajo svoj 
požarni okol iš , ogroženost ter 
možnosti za morebitne intervenci
je, koristna pa so tudi za vsakega 
posameznika-udeleženca, ki na pre
prost način dobi osnovna znanja iz 
požarne preventive ter gašenja 
začetnih požarov. 

Zavedati se moramo, da lahko 
požar, ki ga opazimo in pričnemo 
gasiti že v začetni fazi, s pravim pris
topom uspešno pogasimo ali vsaj 
omejimo, še predem pridejo gasil
ci. Na ta način lahko preprečimo 
nastanek velike škode. 

Zato bi geslo, ki ga je v oktobru, 
mesecu požarne varnosti, v obliki 
letakov izdala Gasilska zveza Slo
venije »GASILNIK V VOZILO«, 
dopolnil z geslom »GASILNI« V 
V S A K E M GOSPODINJSTVU«. 

Janez. Pezdirc 

Korenino z radenske doline 
Ob njegovem 94. rojstnem dnevu 

sem obiskal svojega nekdanjega sose
da Janeza Kastelica. Moža teh častit
ljivih let sicer poznamo pod več ime
ni. Otroci smo ga vedno klicali Kas-
telčev ata, Starejši pa Jurjev Janez, ker 
seje od Jurjevih, ki še danes živijo v 
središču Velike Račne, po poroki pre
selil na drugi konec vasi, kjer je žena 
dobila za doto prodano nekdanjo Vov-
kovo domačijo malo pred čušperskim 
klancem. I lisa je s tem hitro izgubila 
staro ime inje poslala Kastelčeva, kar 
je še danes, in mlajši rod sploh ne ve 
več za Vovkove. 

Janez je bil rojen leta 1905, 24. fe
bruarja. Takrat je bil na Kopanju za 
župnika gospod Žužek, učitelj pa jc 
bil gospod ITajs. Obeh se ala Janez še 
prav dobro in v lepem spominja. Se
veda se spominja tudi prve svetovne 
vojne, /Jasli odhoda svojega očeta in 

drugih gospodarjev iz vasi na fronto. 
Pravi, da je bilo takrat veliko žalosti v 
vasi. Po letih mučnih skrbi zaradi voj
ne vihre so sledila leta še bolj mučne
ga čakanja na vrnitev vojakov iz rus
kega ujetništva, saj so zadnji prišli šele 
okrog leta 1922 (npr. Zavirškov ata iz 
Male Račne; od takrat na njegovem 
vrlu sloji kapelica v zahvalo Mariji za 
vrnitev). 

Janez jc šel zgodaj v službo. Delal 
jc v rudniku barita pri Škofljici, kjer je 
bil njegov sovaščan Anton Mehle (po 
domače Poštar) /a preddelavca in ga 
je zato lahko zaposlil. Leta 1925 je šel 
»služit kralju« v Belo cerkev v Bana
tu. Seveda je bil takrat že gasilec in jc 
tako danes med najstarejšimi še 
živečimi gasilci v Sloveniji. Tega svo
jega poslanstva se zelo rad spominja. 
Po odsluženem vojaškem roku se je 
zaposlil na železnici in ji ostal zvest 

Kastelic Janez na Kopanju ob srečanju ostarelih in bolnih, 
joto: Marjan Šireelj st. 

celih 42 let. Seveda je prišla na vrsto 
tudi poroka. Vzel je Dobarjevo Mari
jo iz Male Račne. Naj ob tem kot za
nimivost (in Janezovo življenjsko 
preizkušnjo!) povem, da sta z ženo 
približno eno leto živela ločeno vsak 
na svojem domu inje ženo hodil le 
obiskovat. Kako je to izgledalo, se 
spominjam Janezovih besed še iz otro
ških let: »Spoznal sem, kako zelo drži, 
da v španoviji še pes crkne« Dogaja
lo seje namreč, da so doma računali, 
da je jedel pri ženi, tam pa so mislili, 
da se je najedel že doma, in tako je 
velikokrat oslal lačen in šc pritožiti se 
ni imel komu. Tega jc bilo konec, ko 
sta z ženo končno prišla skupaj na svo
je. Šc danes goji najlepše misli na svojo 
zdaj žc zdavnaj pokojno ženo, s kate
ro sta se ves čas zelo dobro razumela. 
To med drugim dokazuje tudi, da šc 
danes, ko imajo žc vnuki otroke, vsi 
enako radi prihajajo k njemu v Rač-
no. Zdaj, ko ga težijo leta, zanj narav
nost vzorno skrbita hčerki Micka 
(najstarejša) in Pepca (najmlajša od 
deklet). Vseh otrok jc bilo šest, štiri 
dekleta in dva fanta. Od teh žal prav 
najmlajšega, sina Franceta, ni več, kar 
očeta še posebej boli, prav tako pa 
žalujejo za njim vsi ostali. Naša so
seska ima to družino lahko za vzor is
krenega prijateljstva in ljubezni med 
seboj, pa tudi do drugih ljudi. 

Temu preprostemu možu, ki ni nič 
posebnega, pa vendar veliko pomeni, 
želim še mnogo lepih dni v krogu nje
govih domačih. 

Marjan Šireelj st. 

Dodajmo življenje letom! ) 
Tako smo sklenili upokojenci 

koordinacije DU Videm-Dobre-
poljc, Grosuplje, Ivančna Gorica, 
Šentvid pri Stični, Višnja Gora in 
Šmarje-Sap, ko smo se srečali 18. 
septembra v Šmarju-Sapu. Letos 
že tretjič. Žal smo morali zaradi 
prostorske stiske število povabljenih 
zmanjšati, zato ob tej priložnosti 
pozdravljam v imenu zbranih vse 
tiste člane DU, ki so ostali doma. 

Žita so dozorela, s polj pospravl-
jamojesenske pridelke. Tudi mi smo 
naredili "inventuro" za letošnjih pr-
vih devet mesecev leta, ki je 
posvečeno starostnikom. Naredili 
smo veliko koristnega in prijetnega, 
delali smo tudi napake. Naša gosta, 
župan g. Janez Lesjak in predstav
nica ZDUS-a za naše območje, gos
pa Marta Hrovalin, sta nam pove
dala o trenutnem življenju v občini 
in kaj nas čaka v bližnji prihodnos
ti. Pomembno je, da človek svojo 
starost sprejme in ohrani dobre med
človeške odnose s predstavniki os
talih dveh generacij. 

In ker smo mislili resno, smo v 
goste povabili tudi mlajše. S svojo 
prisotnostjo sta nas razveselila gos
pa Milena Lunar, vodja OŠ Šmarje 
in predsednik KS Šmarje g. Anton 
Rigler. Pogrešali pa smo župana iz 
Ivančnc Gorice in Dobrepolja. 

Vsako društvo se je predstavilo 
s krajšim kulturnim programom. 
Prisluhnili smo lepi slovenski be
sedi, se predali glasovom pevskih 
zborov, presenetila sta nas Dušan 

in Beti s citrami in petjem. Nasme
jali smo se humorju in se zresnili 
ob razmišljanju gospe Malči Žitnik, 
ki je prebrala izpoved neke žene, 
oskrbovanke iz doma starejših 
občanov. Spoznali smo tudi staro 
avstralsko glasbo, ki stajo z rogo
vi predstavila višnjegorska gosta. 
Nekaj novega, mističnega je bilo v 

njej-
Razstave ob srečanju nismo 

pripravili, smo pa poudarili lepoto 
našega kraja, lepo urejene domove, 
ki jih krasijo pravcati slapovi rož, 
urejene vrtove in drugo, kar je tudi 
delo marsikaterih naših rok. 

Prijetno druženje v teh jesenskih 
brazdah življenja smo zaključili s 
prigrizkom. Tudi zaplesali smo. Kar 
težko smo se ločili in pesem slove
sa je rodila novo pesem. Veliko smo 
prepevali, tako spontano, za dušo in 
se končno razšli s pesmijo Kje so 
tiste stezice. 

Pripraviti srečanje v takem obse
gu ni mačji kašelj. Odbor DU Šmar
je-Sap seje večkrat sestal, tokrat že 
v novih prostorih pri pošti. Za 
pomoč pri pridobitvi tega prostora 
smo še posebej hvaležni g. županu. 
Marsikaj bo treba še urediti, npr.: 
parkirni prostor. Zares, veliko skrbi 
in dela smo imeli, na koncu pa ugo
tovili, da še nismo "za odpis" in se 
celo ponudili mlajšim, da nas pova
bijo pogosteje medse. 

Nas videnje na 4. srečanju upoko
jencev koordinacije v letu 2000! 

Nada Rovšek 

Srečonje s starejšimi 
ob tednu otroka 

Učenci drugega b razreda iz 
osnovne šole Louisa Adamiča smo 
letošnji teden otroka praznovali na 
poseben način. Na razredni uri smo 
se pogovarjali , da je to leto 
posvečeno starejšim, zato smo se 
odločili obiskati varovance Doma 
starejših občanov v Grosupljem. 
Pripravili smo lep kulturni pro
gram, narisali nekaj zanimivih ris
bic, poklonili pa smo jim še veliko 
košaro sadja, ki gaje velikodušno 
prispevala gospa Drobnjak. Ob tej 
priliki se j i za to dejanje prisrčno 
zahvaljujemo. 

V domu nas je prijazno sprejela 
delovna terapevtka gospa Jožica 
Kraljeva s svojimi varovanci. Po 
našem nastopu smo poslušali še nji
hove spomine na šolska leta in ve
selo zapeli ob zvokih harmonike, ki 
jo je raztegnil eden izmed varovan
cev. Obiskali smo tudi bolniški 
oddelek in s petjem razveselili bol
ne stanovalce doma. Veseli in polni 
novih doživetij smo se vrnili v šolo. 
Sklenili smo, da bomo babice in 
dedke v domu še večkrat obiskali. 

Učenci 2.h razredu 
z učiteljico Olgo 



Dejavnosti v tednu otroka 

V tednu otroka smo v OŠ BRIN
JE organizirali in izpeljali več pri
reditev in aktivnosti tako za učence 
kot za starše in stare starše. 

V ponedeljek, 4. 10., smo za učen
ce in starše organizirali ogled pouč
ne gledališke predstave z naslovom 
Naučimo jih in pustimo jim živeti, 
v kateri so izvedeli marsikaj korist
nega o problemih odraščanja. 

V torek, 5. 10., so si učenci od 
prvega do četrtega razreda ogledali 
lutkovno predstavo Cirkus prihaja, 
učenci od petega do osmega razre
da pa so si naslednji dan ogledali 
filmsko predstavo Past za starše, vse 
v organizaciji Sklada za ljubiteljsko 
kulturo. Tako eni kot drugi so bili s 
predstavama izjemno zadovoljni. 

Osrednja prireditev v tednu otro
ka pa je bila okrogla miza s kultur
nim programom, ki so ga soobliko
vali tako mladi kot starejši. O Z N je 

Naravoslovni dan 
Učenci šestih razredov Oš Louisa 

Adamiča smo imeli 15.10.1999nara-
voslovni dan. Ob osmi uri smo se 
zbrali pred šolo in pomalicali. Megla 
je še ležala nad Grosupljem, ko smo 
se napotili proti gozdu. Že prejšnj i dan 
smo se razdelili na skupine. 

V gozdu smo si najprej poiskali pri
memo jaso. Gospa učiteljica nam je 
razdelila liste z nalogami. Kmalu snu) 
jih začeli reševati. Bile so bolj ali manj 
zahtevne. Naša prva naloga je bila, da 
določimo sever. V naslednji smo me
rili razdaljo med dvema drevesoma. 
Za tretjo nalogo smo morali poiskati 
čimveč različnih živali in rastlin. Ta 
naloga je bila zelo zanimiva in zabav
na, saj smo kot krti rili po zemlji. Še 
preden smo jih uspeli pokazati gos-
pema učiteljicama so nam nekatere 
že ušle. Sledile so še druge naloge, 
kar dve najtežji nalogi. Iz gozdnih 
surovin smo morali napraviti različne 
izdelke, napisati spis ter narisati risbo 
o gozdu. Za zadnjo nalogo, ki jc bila 
za našo skupino najtežja je bilo tre
ba zapeti pesem o gozdu. Žal nam to 
ni šlo dobro od rok, kajti v skupini 
smo bili sami fantje, ki ne znamo lepo 
peti. Največje število točk je zbral 6.d 
razred, mi pa smo si delili 2. mesto s 
6. a 

V skupnem številu točk je bil naš 
razred prvi. Imeli smo se zelo lepo, 
prav uživali smo v lepoti in dobrotah 
nara-ve, kajti učiteljici sta poskrbeli 
za posladek. Spekli sta nam namreč 
kostanj. 

Želimo si čimveč podobnih dni po
uka v naravi. 

Matic Perovšek 
6.c OŠ Louisa Adamiča 

letošnje leto namreč proglasila za 
Mednarodno leto starejših. V dekla
racijah in priporočilih je poseben 
poudarek na ohranjanju in razvijan
ju ustvarjalnosti vseh generacij in 
večji kvaliteti medgeneracijskih 
odnosov. Zato smo tudi našo prire
ditev z naslovom Družina vseh ge
neracij v medsebojnem sožitju 
zasnovali na teh temeljih. Osnovni 
namen naše okrogle mize ni bil v 
tem, da bi zbrali skupaj predstavni
ke različnih zavodov in društev in 
tudi različnih generacij, da bi drug 
drugemu povedali, kaj kdo dela in 
kaj si eni in drugi želimo, potrebu
jemo ali pričakujemo. Skozi prire
ditev smo želeli povedati in poka
zati, da se zavedamo pomena dobrih 
medsebojnih odnosov, da drug dru
gega cenimo in spoštujemo, da smo 
drug drugemu potrebni in da lahko 
z roko v roki naredimo mnogo več 

kot vsak sam zase. Omenjena prire
ditev je bila le ena izmed mnogih 
aktivnosti, s katerimi želimo prispe
vati k uresničevanju medgeneracij-
skega sožitja in poudariti dragocen
ost lesnih družinskih in prijateljskih 
vezi, katerih pomen je v naglici ved
no težjega vsakdanjika vse pre
večkrat pozabljen. Vsem sodelu
jočim se ob tej priložnosti še enkrat 
zahvaljujem za cenjene prispevke in 
sodelovanje pri oblikovanju in ust
varjanju prireditve. 

V tednu otroka smo vsebino 
razrednih ur in tudi šolski otroški 
parlament posvetili odnosom med 
spoloma. Na šolskem parlamentu, ki 
je bil izhodišče za okroglo mizo pri 
županu, so učenci izpostavili proble
me, kijih čutijo v okviru šole in kra
ju samem. Pri županu pa so izvedeli 
predvsem to, kakšna jc politika 
gradnje podružničnih šol oz. načrt 
uresničevanja prostorskih pogojev 
za novo devetletko v občini Grosup-
lje. 

V okviru projekta za 
milejši in lažji prehod 
otrok iz vrtca v šolo so 
si v tem tednu učenci 
prvega razreda v V V Z 
Kekec ogledali lut
kovno predstavo in 
ustvarjali v likovnih 
delavnicah skupaj z 
leto mlajšimi prijatel
j i , ki se j im bodo 
pridružili v šoli nas
lednje leto. 

Dejavnosti in aktiv

nosti v tednu otroka smo zaključili 
v petek, X. 10., z glasbeno priredit
vijo KORAJŽA VELJA, na kateri 
je nastopilo dvajset pogumnih pevk 
in pevcev, ki niso pokazali samo 
veliko korajže, ampak tudi veliko 
znanja in nadarjenosti na glasbenem 
področju. 

Kulturne prireditve, namenjene 
staršem in otrokom, so priložnosti 
za skupna čustveno bogata 

doživetja, ki družinske člane pove
zujejo, jim omogočajo, da več časa 
preživijo skupaj, drug z drugim, ter 
da doživeto lepoto in bogastvo 
umetnosti in kulture delijo drug z 
drugim. Škoda jc lc to, da so takšne 
prireditve, v katere je vloženo tako 
veliko dela kot denarja, tako slabo 
obiskane. 

Irena Kogovšek, 
ravnateljica OŠ Brinje 

Otroški šolski parlament v tednu otroka 
Prostor, kjer učenci izražajo svoja 

mnenja, poglede, stališča ter predla
gajo oblike in vsebine za reševanje od
prtih in nerešenih vprašanj, jc prostor 
OTROŠKIH PARLAMENTOV. Os
rednji temi letošnjega otroškega par
lamenta s sloganom IMAVA SE 
R A D A sta Spolnost in AIDS. 

V tednu otroka, ki je potekal od 4.-
10. oktobra, smo organizirali otroške 
šolske parlamente. Žc pred tednom 
otroka sva se z razredniki dogovorili 
o vsebinah razrednih ur. 

Ker je ta tema zelo občutljiva in za 
marsikoga še vedno tabu, nama jc 
ZPMS strokovno pomagala s seminar
jem Spolnost in AIDS, kjer so nam šte
vilni strokovnjaki iz Inštituta za varo
vanje zdravja predstavili raziskave in 
nova znanja s tega področja. Njihove 
ugotovitve so bile zelo zanimive. 

Ključna sporočila iz raziskave Inšti
tuta za varovanje zdravja z naslovom 
Spolno vedenje slovenskih osmošol-
cev in osmošolk so: večina otrok dobi 
prve spolne informacije doma, pozno, 
ob nastopu pubertete ali kasneje, ma
tere so najbolj zaželen spolni informa
tor in tudi glavni informator v družini, 
glavni vir zaželenih informacij osmo-
šolcev so vrstniki, saj ta oblika infor
macije zagotavlja pomembno izmenja
vo izkušenj inje takoj pri roki, osmo-
šolci bi si želeli obravnavati spolne 
teme z usposobljenimi učitelji v zunaj 
šolskihaktivnostih, mediji so za mlade 
glavni vir spolnih informacij. 

Mediji pa so lahko vir neprimernih, 
nestrokovnih ali celo manipulativnih 
informacij. Šola je pomemben infor
mator v prvi vrsti zaradi svoje 
množičnosti, saj v programe vključi 
tudi tiste, ki so informacij najbolj 

potrebni. Zdravstveno vzgojne vsebi
ne se sedaj obravnavajo v kurikulami 
prenovi slovenskega šolskega sistema. 

Mladi sami želijo večjo obvešče
nost, več informacij, ker si s tem po
večajo svojo odgovornost in od
govornost do drugih. 

V tednu otroka so si naši učenci i / 
5. in 6. razreda Osnovne šole Louisa 
Adamiča Grosuplje ogledali ameriško 
komedijo DR. DOLITTLE, učenci na 

razredni stopnji iz vseh podružničnih 
šol pa so si ogledali predstavo L( i Ma
ribor z naslovom CIRKUS PRIHA
JA. Na podružnični šoli Šmarjc-Sap 
sta imela oba sedma razreda dveurni 
delavnici v okviru vrstniškega 
izobraževanja, kjer so mladi diskuti
rali o problemih, ki obkrožajo mlade. 

Naši mladi parlamentarci iz central
ne in podružničnih šol so v petek za
ključili teden otroka z obiskom pri 
županu, kjer so izrazili svoja mnenja, 
želje in poglede. 

Antonija Raičevič, Sonja Lah 

trgovina s spodnjim perilom in nogavicami 
MAXIMA 

gavicam 

V 
Na Adamičevi c. 3 b 

(poleg trgovine Elektrotehna) 
smo odprli novo trgovino z 

ženskim in moškim 
spodnjim perilom in 

nogavicami, 

Vedeli ^nO; da bo^ic v 

tfejovini M/\XIIMA 
vedno lahko nekaj nabli za^cl 

Teden otroka 
v S t. Juriju 

I .ctošnji program ob tednu otroka je 
temeljil na izhodišču mednarodnega leta 
starejših in poudarjal vsebine in pomen 
sožitja generacij. Svet okoli nas želimo 
napraviti čim boljši, lepši in prijaznejši 
predvsem za generacije, ki prihajajo, saj 
je (xl njih odvisna naša skupna prihodnost. 

Delo z mladimi zahteva veliko lju
bezni in strokovnega znanja. Zato smo 
se letos na naši šoli odločili, da leden 
otroka popestrimo z različnimi dejav
nostmi. Tako smo si ogledali lutkovno 
predstavo, zalajali z baloni, v našo sre
dino pa povabili go. Marijo Zabukovcc 

I .u/arjevo Mirni, ki nam je z doživeto 
pripovedjo opisala prijetne spomine s 
šolanja na naši podružnični šoli. Ob 
koncu tedna pa smo z risanjem na as
faltni površini pred šolo opozorili sta
rejše, da si želimo varno igrišče, telo
vadnico, predvsem pa novo šolo, saj so 
pogoji dela v stari zelo težki. S tem seje 
seznanil tudi g. župan Janez Lesjak na 
otroškem parlamentu, kjer so učenci 
predstavili težave posameznih šol v naši 
občini. 

Mojca Vidic 

Obiskalo nas je Mirni 
Danes nas je obiskala l.užarjcva 

Mirni. Govorila je o tem, kako je bilo 
včasih v naši šoli. 

Povedala je, kako zgodaj zjutraj je 
odhajala v šolo in koje prišla domov, je 
morala do večera delati in šele /večer 
narediti nalogo. Koje začela hodili v 
šolo je bila stara šest let Kadar niso česa 
znali, je palica pela. Takrat še ni bilo 
tako gostega prometa, zato so lahko med 
odmorom odšli ven na cesto. Ima /elo 
lepe spomine na svoja šolska leta. 

Monika Antončič - 4.r. OŠ Št. Jurij 



Šolo zo novo tisočletje 
oli Pozdravljeni, prijatelji na Švedskem 

Svet postaja globalna vas. 
Učitelju se ob koncu 2. tisočletja, 

v času skokovitega napredka infor
macijske tehnologije nemalokrat zas
tavlja vprašanje, kakšno vlogo šc ima 
v sistemu izobraževanja, koje nade
budnemu učencu vse znanje tega sve
ta vsak trenutek dostopno preko elek
tronskih medijev- računalniških infor
macijskih in komunikacijskih pove
zav. Očitno je, da v tem položaju uči
telj ne more biti le posredovalec 
znanj, temveč predvsem svetovalec, 
voditelj na učenčevi poti do pridobi
vanja znanj in veščin, s pomočjo ka
terih bo le-ta nekoč enakovredno bi
val in deloval doma in v svetu. 

Svet postaja globalna vas, razdalje 
sc krajšajo in v tej vasi ne želimo osta
ti tujci. Šolska učilnica se v novem 
tisočletju seli ali pa vsaj obiskuje vir
tualni prostor, v katerem sc bodo 
srečevali učenci in učitelji z vsega 
sveta, si izmenjavali znanje in izkušn
je ter opozarjali na kulturne in narod
nostne posebnosti z namenom, da jih 
le-te ne bi več ločevale, temveč 
predvsem povezovale in družile. Tov

rstna šola jc medkulturno naravna in 
je brez meja. 

S tem spoznanjem smo učitelji na 
Osnovni šoli Louisa Adamiča 
Grosuplje z veliko mero cntuziazma 
sprejeli ponudbo v mednarodnem 
projektu Comenius, znotraj katerega 
bomo sodelovali s šolo Korsbacka-
skolan iz mesta Kavlingc na Šved
skem. Pri oblikovanju naslova in vse
bin projekta nas je vodilo nekaj te
meljnih opredelitev in ciljev: 

-delo učencev bo smiselno, če bodo 
projektne vsebine sovpadle z vsebina
mi učnega programa pri rednem pou
ku. Projekt naj lc-te širi, nadgrajuje, 
poglablja, oživlja njihovo funkcijsko 
vrednost v vsakdanjem življenju. 

-pri iskanju informacij naj se uče
nec poslužuje računalniških informa
cijskih mrež, k sodelovanju pa bomo 
pritegnili tudi starše. 

-Vsebine naj bodo multikulturalno 
naravnane. Učenci naj preko njih spo
ročajo v svet spoznanje in zavest o sebi 
kot enkratnem posamezniku, hkrati pa 
pripadniku osnovnih in širših social
nih skupin ter nenazadnje državljanu 

sveta, kjer smo si v svoji različnosti 
slednjič vsi enaki. Zato naslov projek
ta: Sem drugačen-sem tebi enak?. 

V delo smo vključili učenec 7.e 
razreda. Ledino smo zaorali pri pou
ku angleškega jezika, saj je prav ang
leščina skupni komunikacijski jezik 
vseh tovrstnih mednarodnih projek
tov, računalnik pa temeljno komuni
kacijsko orodje. 

Doslej smo si s partnerji na Šved
skem izmenjali dvoje predstavitvenih 
pisem, v katerih so učenci predstavili 
sebe in okolje, iz katerega izhajajo. 
Učenci z navdušenjem ugotavljajo, da 
angleščina ni le bolj ali manj dol
gočasno učenje slovnice, temveč 
postaja 'nekaj resničnega'. Nestrpno 
pričakujemo pisma svojih partnerjev-
dopisovalccv in enako nestrpno čakajo 
na obisk moje partnerke, učiteljice 
angleškega jezika, ki vodi projekt na 
Švedskem, gospe Annicc Magnusson. 
K. nam prihaja v začetku decembra. Na 
srečanju z njo bomo natančneje opre
delili potek, trajanje in posamezne 
naloge znotraj projekta. 

Vsi pa si naskrivaj želimo, da bi 
nam šola omogočila tudi srečanje s 
prijatelji na Švedskem. 

Vodja projekta za O.Š. Louisa 
Adamiča: Boža Krajeer 

V muzeju 

Prometno vzgojo v 1. razredu 

Šolske poti naših šolarjev so zelo 
prometne in polne nevarnosti, zato 
v šoli posvečamo veliko pozornosti 
prometni vzgoji in skrbi za varno pot 
v šolo in i / nje. Prometne teme so 
razvrščene skozi vse leto, oza-
veščanje učencev pa je potrebno 
vsak dan. Pri tem gre predvsem za 
priučevanje spretnosti in navad za 
varno udeležbo v prometu ter za 
pravilno ravnanje v različnih pro
metnih situacijah. 

Veseli smo, da nam pri tem po
magajo tudi policisti s Policijske 
postaje Grosuplje. Starši letošnjih 
prvošolcev so se s policistom srečali 
že dvakrat, prvič na junijskem rodi
teljskem sestanku, drugič pa na prvi 
šolski dan. Podal jim je koristne in
formacije in nasvete, kako zagoto
vili otrokom čimbolj varno vključe
vanje v promet. 

S policistom pa so se že večkrat 
srečali tudi prvošolci. Prvih štirinajst 
dni jim je pomagal v različnih pro
metnih situacijah pred šolo. Obis
kal pa jih je tudi v razredu. Učenci 
so z njim poklepetali o njihovi šol
ski poti, o nevarnostih na njej in o 
njihovem vedenju na poti. Povedali 
so mu tudi, zakaj nosijo rumene nit
ke in kresničke. 

Pri naslednji uri prometne vzgoje 
smo ob ilustracijah, povezanih s pro
metom, in demonstracijah promet
nih situacij spoznavali udeležence 

v prometu, prometne objekte, pro
metni red, hojo po pločniku in 
prečkanje ceste. 

Vse skupaj smo si ogledali in po
vadili tudi na cesti dan kasneje. Na 
pomoč nam je priskočil tudi policist. 
Najprej smo vadili hojo po pločni
ku v skupini. Učenci so vedeli, da 
morajo hoditi v koloni po dva sku
paj, da ne smejo hoditi po robu ploč
nika in da se ne smejo prerivati. 
Nato smo trikrat prečkali cesto po 
zebri v skupini, sledilo pa je še 
prečkanje ceste v paru. Učenci so 
sam potek prečkanja ceste spoznali 
že v razredu, vendar so ugotovili, da 
je na cesti to veliko bolj zapleteno. 
Tu so namreč različni vozniki. Ne
kateri se cestnoprometnih predpisov 
držijo, drugi pa ne. Tako je na naši 
vaji, kljub prisotnosti policista, priš
lo tudi do nekaj kar nevarnih situa
cij. Več voznikov ni ustavilo otro
kom, ki so stali na pločniku pred 
prehodom za pešec z dvignjeno 
roko. Nekaj je bilo celo takih, ki so 
peljali naprej z nezmanjšano hitros
tjo. Pripetilo pa sc je tudi, daje voz
nik hotel obvoziti ustavljen avto 
pred prehodom za pešce, vendar ga 
jc policist šc pravočasno ustavil, saj 
sta bila otroka že na sredini preho
da za pešce. Voznik se je izgovar
jal, češ daje mislil, daje ustavljen 
avlo pokvarjen. Lahko sc le sprašu
jemo, kaj bi se zgodilo, če na mestu 

ne bi bilo policista, koliko je tako 
lahkomiselnih voznikov in v kako 
veliki nevarnosti so otroci takrat, ko 
so na cesti sami. Učenci so po tej 
izkušnji povedali, da se kljub temu, 
da vedo, kako prečkati cesto, sami 
ne bi upali. Skupaj smo nato odšli 
proti šoli in si ogledovali prometne 
/nake. Presenetilo meje, daje veči
na otrok poznala pomen vseh zna
kov. Učenci so si na poti domov 
ogledali tudi ostale prometne znake 
in jih doma narisali. 

Naslednji dan smo se o teh pro
metnih znakih pogovorili. Spoznali 
pa smo tudi križišče. Otroci so po
vedali, kaj jc križišče in kako pro
met v njem poteka. V učilnici smo 
pripravili improvizirano križišče. 
Učenci so se vživeli v vozila. Pro
met jc najprej urejal »policist«, nato 
pa šc prometni znaki oz. semafor. 
Bilo je poučno in prav zabavno. 

S policisti smo sc dogovorili, da 
nam predstavijo tudi svoje delo. 
Otrokom so pripravil i pravo 
presenečenje. Predstavili so j im 
konjenico, policista na motorju in 
njihovo vozilo. Učenci so bili nav
dušeni, saj so lahko zajahali konja 
in preizkusili, kako jc v »zaporu«. 
O tem doživetju so govorili še več 
dni. 

Tako so potekale ure prometne vz
goje, vendar pa z njimi še nismo 
zaključili, saj se otroci vključujejo 
v promet vsak dan. Podrobneje 
bomo spoznali še prometna sredst
va in vožnjo z vozili javnega pro
meta. Učenci vedo, kako se je 
potrebno obnašati v prometu, ven
dar pa to ni dovolj. Njihova mladost
na razigranost, nepredvidljivost in 
neizkušenost v prometu so stvari, na 
katere moramo vozniki računati vsa
kokrat, kojih srečamo na cesti. 

Ob tej priložnosti bi se rada v ime
nu OŠ Brinje zahvalila policistom s 
Policijske postaje Grosuplje za stro
kovno pomoč pri prometni vzgoji 
otrok. Takšnega sodelovanja si 
želimo še naprej, mogoče tudi s 
kakšnim novim projektom. 

Helena Zakrajšek 
O.Š. Brinje Grosuplje 

V soboto, 23.10.99, smo se učenci in 
učitelji OŠ Brinje že zgodaj zjutraj na
potili v Miinchen. Vozili smo se 6 ur, 
ampak jc kar hitro minilo, saj smo med 
potjo med drugim opazovali jutranjo 
zarjo. Končno smo prispeli v Miinchen. 
Muzejska stavba se mi sploh ni zdela 
tako velika. Ko pa smo pričeli z ogle
dom, se kar nisem mogla načuditi. 

V muzeju so kar cele ladje in letala, 
celo raketa. Muzej ima 5 nadstropij, po-
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leg tega pa še klet, pritličje in teraso. Je 
kot v labirintu. Če spregledaš ena vrata, 
lahko ne vidiš pol nadstropja. Mislim, 
da ni človeka, ki ne bi tam našel področ
j a kar ga zanima, npr: glasbila, kemija, 
letala, komunikacije, ure,... Precej raz
stavljenih predmetov ima kar lepo sta
rost. Prav presenetljivi so bili poskusi z 
visoko napetostjo, ko se je bliskalo in 
grmelo kot ob pravi nevihti. Konkretno 
so nam pokazali, kako varen si v Fara-
dajevi kletki. Po šestih urah hoje po 
muzeju si že pošteno utrujen. Še dobro, 
da si lahko odpočiješ na klopeh ali celo 
na letalskih sedežih. 

V muzeju sem bila prvič in mi je bilo 
zelo všeč. Sploh si nisem predstavljala, 
da je tako velik in zajema toliko 
področij. Muzej je res vreden ogleda. 

Katja Trtnik, 8.b 
O.š. Brinje Grosuplje 

•v- -v" 

OS Šmarje v Cankarjevem domu 
Sredi oktobra je potekal v Cankarj

evem domu že šesti festival sloven
ske znanosti, ki naj bi 

seznanil mlade z dosežki znanosti in 
jih uvajal v zanimivi svet izumov. 

Učenci šmarske šole so sodelovali 
tudi letos. Oba peta razreda sta v delav
nici, ki stajo vodila ugledna britanska 
strokovnjaka, skušali na zanimiv način 
sestaviti statično konstrukcijo - iz ma
karonov. Zelo veliko zanimanja in ve
selja med obiskovalci pa je naredila raz
stava naših izdelkov iz "Vesele tehni
ke", saj so se naši roboti: Robi, kolesar 
in Fifi pojavili v vseh dnevnih časopi
sih in celo na televiziji. Pri tujcih je bilo 
zanimanje tolikšno, da so sklenili obis
kati našo šolo. Tu smo jim predstavili 
naš način dela, celotni projekt "Vesele 
tehnike" in delavni«) tehničnega krožka. 
Presenetili smo jih tudi s skromno, a 
pristno domačo pogostitvijo. Ajdovi 
žganci, kislo zelje s krvavico in pečeni
co, potica in šc pečen kostanj so dali 
obisku poseben pečat. Sledil je še og

led Županove jame. 
Presenečenje in navdušenje nad vsem. 

kar so britanski strokovnjaki videli in 
doživeli pri nas, je bilo vidno. To so pou
darili tudi z izredno pohvalnimi beseda
mi za našo šolo. Všeč so jim bili prosto
ri, opremljenost, način dela in seveda šte
vilni izdelki, tudi originalni, ki dokazuje
jo, da je tudi na tej stopnji mogoče s 
primemo motivacijo doseči marsikaj. 
Želeli so, da bi naš projekt videli tudi pri 
njih. zato so nas povabili, da bi se v sep
tembru prihodnjega leta udeležili z raz
stavo naših izdelkov na enem od obeh 
festivalov znanosti, ki bosta na Škotskem 
v juniju in septembru. 

Veseli smo bili povabila tako ugled
nih strokovnjakov in obljubili smo jim, 
da se prihodnje leto spet vidimo, če nc 
pri njih, pa pri nas. Z novimi idejami in 
izdelki. Potovanje tako daleč in s toliko 
opreme zahteva seveda dosti priprave 
in še marsičesa. Tudi ministrstvo bi 
moralo kaj primakniti. Za začetek pa je 
dovolj že to, da je naša mala šola uspela 
pritegniti pozornost in odobravanje šir
šega domačega in tujega občinstva. 

Ob obisku nam je s spominskimi dari
li priskočila na pomoč občina (rrosup-
lje, Turistično društ vo (in isuplje pa nam 
je brezplačno nudilo ogled Županove 
jame s strokovnim vodstvom g.Vrega. 
Iskrena hvala! 

Pa še to: Od 10. do 14. novembra bodo 
na Gospodarskem razstavišču v Ljublja
ni potekali "Dnevi tehnične kulture v Slo
veniji". V hali B se bomo predstavili z 
našim projektom "Vesela tehnika" širši 
javnosti. Prepričani smo, da bomo tudi 
tukaj imeli dosti obiskovalcev. 

Dušan Mazjuj 

Alenko Zobukovec na ladji sanj 
Poezija lebdi v zraku. 
Z vsakim dihom jo uži jem. 
Nikoli je ne zmanjka. 
V njej se najdem, 
vem. kdo sem. 

Pred kratkim je izšla pesniška 
zbirka komaj devetnajstletne 
Alenke Zabukovec Na ladji sanj. 
Rojena je bila v Luciji, odraščala 
v Piranu in Dobrepolju, kjer je 
tudi obiskovala osnovno šolo, 
srednjo šolo je nadaljevala v šol
skem centru Ivančna Gorica in 

glasbeno šolo v Grosupljem, kjer 
je igrala na horn. Dekle z močni
mi pljuči, torej, z iskrim tempe
ramentom, sedaj Študentka nara
voslovja, razpeta med kraji, ljud
mi, navadami in željami, je dozo
rela v duha, ki se je že v njenih 
rosnih letih razpočil v nostalgič
no, nekoliko romantično, strastno, 
iščočo, a predvsem pogumno knji
go. Mladim bo najbolj blizu, sta
rejši se bodo ob njej radi spomin
jali svoje mladosti. 

Ksenja Medved 

Pastirji 
Volk, ki rad imel je jagnje, ne

koč zašel je v ovčji staj. 
Ves začuden gleda volk čez plot 

in vidi, da najlepše jagnje so zaklali 

in zdaj ga pečejo v travi. 
Volk si misli: »Če jaz bi storil ne

kaj takega, zagnali vik in krik bi za 
božji čas.« 

TU en Habič, 6.e. 
OŠ Louisa Adamiča 
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Podružnično OS Šmarje Sop 
Šolstvo seje v Šmarju začelo v 

okrilju župnije. Za prvi pouk ni 
podrobnejših podatkov, le ta, da 
je leta 1504 vodil šolo Štefan 
Šechlar kot pripravnik za du
hovniški poklic. V arhivih zas
ledimo redno šolo leta 1807 kot 
enorazrednico, ki seje razširila 
v dvorazrednico šele leta 1876. 
Poučevali so v »turnčku«. Z nad
zidavo mežnarije so leta 1891 pri
dobili še dve učilnici in šola je 
postala trirazrednica. Leta 1910 
se je razširila v štirirazrednico, 
ko so iz nadučiteljevega stanova
nja v občinski hiši preuredili 
četrto učilnico. Šestrazrednica s 
paralelkami v prvem in drugem 
razredu je postala leta 1920. 

Učilnico 4. razreda v občinski 
stavbi je med prvo vojno zasedla 
avstrijska vojska. Kasneje je v 
novi občinski stavbi vzel šolski 
svet v najem še dve učilnici tako, 
daje imela šola na razpolago pet 
učilnic. 

Ker je skozi Šmarje vodila glav
na državna cesta Ljubljana - Za
greb inje postajal promet vse po
gostejši in hrupnejši, jc bil pouk v 
občinski stavbi močno moten. Še 
slabše jc bilo v starem šolskem po
slopju nasproti cerkve. V deževnih 
dneh je voda zamakala šolsko 
vežo. Poleg tega je tudi število 
učencev nenehno naraščalo, učil
nice so tako postajale vse bolj tes
ne. Svoje pisarne ni imel niti upra
vitelj, prav tako ni bilo nobene 
konferenčne sobe, še manj telovad
nice. Zato je bilo treba začeti raz
mišljati o gradnji nove šole na bolj 
primernem kraju in s primernejši
mi prostori. Ker so sc učitelji 
nenehno pritoževali zaradi pritlič
ne učilnice v stari šoli, je politična 
oblast v počitnicah leta 1936 pos
lala tja zdravnika dr. Lapajneta. Ta 
je ugotovil, da razred za poučevan
je ni primeren m da naj se zapre. S 

tem so hoteli krajevni šolski od
bor prisiliti, da bi začel resneje 
razmišljati o gradnji nove šole. A 
v odboru so bili ljudje, ki so ime
li za šolo malo posluha. Na pri
tisk oblasti so odgovarjali: »Če je 
bila stara šola dobra za naše star
še, bo dobra tudi za naše otroke.« 
Kljub temu je pritlična učilnica v 
novem šolskem letu ostala zapr
ta. Ker so bile na voljo le štiri učil
nice, se je tega leta pričel izme
nični pouk, kar pa ljudem ni bilo 
po volji. Da bi šolski odbor le pri
silil h gradnji nove šole, seje šol
sko vodstvo odločilo za radikal
nejše ukrepe. Leta 1937 so vzeli 
v najem gasilsko dvorano na Škof
ljici. Priredili sojo za dve učilni
ci in 9. maja 1938 se jc v njih 
pričel pouk za otroke iz Škofljice 
in bližnje okolice. A tudi to ni bilo 
dovolj, da bi sc krajevni šolski od
bor zganil. Zato jc šolska oblast 
odredila, da se nekatere vasi pre-
šolajo v bližnje šole: Zg. Slivnica 
na Lipoglav, Paradišče, ( i kava in 
Sela na Grosuplje...Tedaj je oblast 
končno spoznala, da je šola res 
potrebna. Po večkratnem komisij
skem ogledu so izbrali prostor za 
novo šolo. Decembra 1939 je bila 
že pod streho. Krajevni šolski od
bor je na razne ustanove vložil 
prošnje za posojilo, da bi novo 
šolo lahko dogradili, a so bile za
radi priprav na vojno vse zavrn
jene. 

Šolo so 9. 9. 1943 Italijani, ki 
so v njej imeli ves čas okupacije 
skladišče municije, porušili, pre
den so zapustil šmarsko območ
je. Staro šolsko poslopje je osta
lo nepoškodovano. Pouk je med 
vojno potekal precej neredno. Ko
likor gaje bilo, pa je bil v slovens
kem jeziku. Po vojni so na šoli 
poleg pouka ustanovili šc nekate
re krožke. Julija 1954 so začeli 
graditi novo šolo. Postavili sojo 

poleg ruševin tik pred vojno zgra
jene šole. 

V šolskem letu 1958/59, ko je 
bila predana svojemu namenu 
nova šola, je pouk obiskovalo 
116 učencev. Do tega leta je bila 
šmarska šola nekaj let le štiri-
razredna, druge razrede so učenci 
obiskovali v Grosuplju. V nasled
njem šolskem letu je bilo vpisa
nih 138 učencev, pouk pa je bil 
spet dvoizmenski, saj je bil odprt 
še peti razred. 

Šolsko leto 1962/63 sc je priče
lo v sedmih razredih, jeseni 
1963 pa je postala šola popolna 
osemletka. 

Jeseni 1964 je šolo obiskovalo 
188 otrok v osmih razredih. 
Tega leta je šmarska OŠ posta
la podružnica OŠ Grosuplje. 
Starši so temu zelo nasprotovali, 
ker so sc bali, da bodo morali 
otroci v višje razrede hoditi v 
Grosuplje. Vodstvo šole pa jim je 
zagotovilo, da se to ne bo zgodi
lo. Posledice tega koraka so bile 
le v tem, da so od 1.1.65 vse fi
nančno poslovanje vod i l i v 
Grosupljem, učitelji pa so imeli 
tudi nekaj skupnih konferenc. 

Število učencev in odd. je v nas
lednjih letih nenehno naraščalo. 

Meseca novembra 1984 je bil 
imenovan gradbeni odbor za novo 
telovadnico in prizidek k šoli. Ker 
ni bilo finančnih sredstev, jc bilo 
sklenjeno, da se izvede le prva 
faza gradnje - telovadnica in 
adaptacija dosedanjih šolskih 
prostorov. Gradnja je trajala do 
I 5. septembra. 

V šolskem letu 1985/86 je bilo 
v 12 oddelkih 276 učencev. Ko se 
je 16.9. začel pouk, gradbena dela 
še niso bila zaključena. Manjkali 
sta tudi dve učilnici; kuhinja in je
dilnica nista bili dokončani, prav 
tako tudi ne telovadnica. Pouk jc 
potekal v izjemno težkih razme-
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rah. Kabinetnega pouka ni bilo. 
Do ureditve kuhinje so pripravl
jali malice in kosila za podaljšano 
bivanje v vrtcu, pouk športne 
vzgoje pa jc potekal na zoženih 
zunanjih površinah in v dvorani 
Družbenega doma. Otvoritev te
lovadnice in obnovljenih prosto
rov je bila 29. novembra 1985. 

Tudi v naslednjem šol.l. jc pouk 
potekal v dopoldanski in popol
danski izmeni. Poleg 12 odd., v 
katerih je bilo 283 učencev, sta 
bila od 1. do 8. r. tudi 2 oddelka 
podaljšanega bivanja za 44 učen
cev in jutranje varstvo za 8 uč. 
Razmere so se še naprej izboljše
vale: urejena je bila šolska zobna 
ambulanta, napeljana razsvetljava 
na dvorišču, opremljena jc bila 
učilnica za gospodinjstvo, sproti 
so bila nabavljena učila in učni 
pripomočki. 

Čez dve leti seje število učen
cev tako povečalo, da je grozila 
tretja i/mena. V 14 odd. so bili 
303 učenci, na razpolago pa je 
bilo le 7 učilnic. 

V šol.l. 1996/97 so šmarski 
otroci, učitelji in krajani konč
no dočakali prizidek k šoli. Pro
jekti so načr toval i dozidavo 
prostorov, ki bi skupaj z obstoječi
mi zadostovali za cnoizmenski 
pouk I 3-ih oddelkov, med gradnjo 
jc bila usposobljena šc ena učilni
ca. 

V letošnjem šol.l. jc na šmarski 
šoli v 15-ih oddelkih 282 učencev, 
organizirana sta tudi dva odd. po
daljšanega bivanja. 

Delo v ustreznih prostorih in 
v eni izmeni je za učence kot za 
njihove učitelje bistveno lažje in 
tudi bolj kvalitetno, kar doka
zujejo rezultati, ki jih pod 
vodstvom svojih učiteljev učen
ci dosegajo. Na žalost pa mora
mo ugotoviti, da šola nima 
ustreznih prostorskih pogojev 
za prehod na 9-letno šolo. Manj
kajo učilnice in dodatna pokri
ta športna površina, saj bo z 
uvedbo 9-letne šole potrebno za
gotoviti prostor za 50 - 60 ur 
š p o r t n e vzgoje tedensko. 
Trenutno rešujemo problem šp. 
vzgoje tako, da sta istočasno v 
telovadnici po dva oddelka, 
učenci predmetne stopnje 
začenjajo in končujejo pouk z 
zamikom (od 9,00 do 14,20). 

Verjamem, da bomo do uved
be 9-letne šole z vztrajnostjo in 
razumevanjem lokalne skupnos
ti uspeli zadovoljivo rešiti tudi 
omenjene pomanjkljivosti v do
bro bodočih generacij. 
Viri: 

* Lojze Štrubelj: Iz prakorenin 
v drevo današnjih dni, 

* Kronika OŠ Šmarje Sap 
Milena Lunar 

poni. ravnatelju 

Dnevi računalniškega opismenjevanja na OŠ Louisa Adamiča 
Na INFOS-u se je zaključil tudi 

kongres Ro, ki je predstavil dosežke 
6-letnega delovanja programa Raču-
nalniško opismenjevanje, v katere
ga je že od vsega začetka vpeta tudi 
OŠ Louisa Adamiča z vsemi po
družnicami. Program Ro je leta 
1994 omogočil zakon o šolskem to
larju. 

Poslanstvo programa Ro je: 
dvigniti raven informatizacije naše
ga šolstva in prispevati k učinkovi
tejšemu, sodobnejšemu, ustvarjal-
nejšemu in prijaznejšemu poučevan
ju in učenju. 

Med dejavnosti programa Ro 
spadajo: izobraževanje pedagoških 
delavcev, sofinanciranje nabave 
programskih orodij in programske 
opreme, strojne računalniške opre
me, tiskalnikov in predstavitvene 
opreme ter opreme za povezovanje 
v omrežje INTERNET z inženiring 
pristopom, raziskovanje in razvoj. 
Osnove opismenjevanja so opravili 
na naši šoli skoraj vsi učitelji, veli
ka večina tudi nadaljevalni seminar 
Osnove 2 ter izobraževanje za upo
rabo INTERNET-a in elektronske 
pošte. Posebno pozornost namen

jamo seveda izobraževanju učencev. 
Tako smo že v šol. I. 1993/94 priče
li s projektom Petra, ki poteka v 
okviru predmetov tehnične in likov
ne vzgoje ter slov. jezika. Množica 
didaktične programske opreme in 
usposobljenost ter pripravljenost 
učiteljev za njeno uporabo je pripo
mogla k temu, da seje uporaba so
dobne tehnologije prelila v vsa pred
metna področja. 

Tudi naša šola uporablja na jav
nih razpisih izbrano sodobno raču
nalniško opremo. Od 1993 do da
nes smo pridobili: 28 računalnikov 
na javnih razpisih zavoda, 20 raču
nalnikov smo kupili sami, I raču
nalnik je podarilo Ministrstvo za 
šolstvo, 1 računalnik je podarila Za
varovalnica Tilia. Finančno nam je 
v veliki meri pomagala Občina 
Grosuplje. Pri vsem tem pa nc sme
mo prezreti dejstva, da računalniš
ka oprema zelo hitro zastara in so 
potrebna vedno nova sredstva, da bi 
lahko šli v korak s časom. 

Celovita inženiring informatizaci
ja šole jc za našo šolo trenutno naj
bolj aktualna. Fizično omrežje jc že 
izvedeno, ni pa še tehnično prevze

to in nima še aktivne opreme, ki bi 
omogočila uporabo omrežja za 
poučevanje in učenje, upravljanje in 
vodenje šole ter dostop do svetov
nega spleta iz vsakega prostora naše 
šole. Od leta 1996 je možen dostop 
do I N T E R N E T - a iz zbornice, 
knjižnice in celotne računalniške 
učilnice, podružnična šola Šmarje -
Sap pa ima isto možnost od leta 
1997. 

Raziskovanje in razvoj: Tudi 
sami usmerjamo v uporabo INTER
NET-a za podporo poučevanju in 
učenju ter uporabi računalnika za 
multimedijski pouk ter eksperimen
tiranje. Pri delu pogrešamo digital
ni fotoaparat, barvni tiskalnik za iz
pis barvnih fotografij in napravo za 
zapis in branje CD. 

Naš prispevek k zaključku 
kongresa Ro so dnevi Ro na cen
tralni in podružničnih šolah, ki že 
potekajo, njihov sklepni del pa bo 
v začetku meseca decembra. 

Program dnevov Ro na OŠ 
Louisa Adamiča ima za cilj 
približati uporabo računalnika star
šem, učiteljem, učencem in širši jav
nosti ter predstaviti možnosti, ki 

nam jih nudijo didaktični programi 
za posamezna predmetna področja. 

Za starše bomo organizirali de
lavnice o oblikovanju zloženk v 
Word-u o oblikovanju vabil in pla
katov v programu Corel Dravv ter o 
delu v omrežju INTERNET. 

Delavnice za učitelje bodo vse
bovale: predstavitve programske 
opreme na strokovnih aktivih, delo 
v okolju VVindovvs, uporabljanje 
map in datotek, izdelava zloženk v 
Word-u, oblikovanje vabil in plaka
tov v programu Corel Dravv, upora
ba skenerja, delo v omrežju INTER
NET, uporaba elektronske pošte. 

Z A K L J U Č N A P R E D S T A V I 
T E V je namenjena učencem, učitel
jem, staršem, strokovni in širši jav
nosti. Učenci bodo ob sodelovanju 
učiteljev predstavili didaktično pro
gramsko opremo in uporabo raču
nalnika v učno-vzgojnem procesu 
ter možnosti uporabe Interneta. 

Dneve Ro bomo zaključili z otvo
ritvijo omrežja na šoli, ki omogoča 
novo kvaliteto. Taje v preobrazbi 
šole v raziskovalno šolo, v šolo, ki 
je drugačna. Učenci naj ne bodo le 
prepisovalci, iskalci in posredoval

ci informacij, postanejo naj razisko
valci in reševalci problemov. Novo 
pomeni tudi nove možnosti, nove 
pristope, prijeme. To - biti dru
gačen, biti učinkovit, znajti se v no
vem svetu, je treba podpreti. Pri tem 
je sodobna informacijska pismenost 
ključnega pomena. 

V veliko zadovoljstvo nam bo, 
če se boste odzvali na naša vabila 
in s svojo prisotnostjo izrazili pod
poro dosedanjim in nadaljnjim 
prizadevanjem /a kvalitetno 
računalniško opismenjevanje. 

Računalniearka 
OŠ L.A. Grosuplje, 

Marinka Novak 

KONGRES 



Z roko v roki 
Pravijo, da se človekov razvoj sodi 

po njegovi kulturi. Kultura pa ima dve 
plati. Materialno in duhovno. Material
no plat kulture predstavljajo gospodarst
vo, znanost, tehnologija... Koliko smo 
na tem področju napredovali zadnjih sto 
let? Ogromno. Elektrika, vodovod, de
lovni stroji, avtomobili, telefoni, televi
zija, računalniki... Razvoj teče tako 
naglo, da ga komaj dohajamo. 

Kaj pa duhovna stran kulture? To 
predstavlja kultura medčloveških odno
sov, moralno etična drža ljudi, kultura 
bivanja, prehranjevanja, odnosa do ok
olja... Koliko smo pa tu napredovali? 
Zamislimo se... Je manj nesrečnih 
družin, je manj ločitev, je manj samo
morov, alkoholizma, droge? Jc manj 
bolezni, ki so rezultat napačne prehra
ne in zastrupljene vode? Če si pošteno 
odgovorimo, moramo priznati, da na
predka na tem področju skoraj ni. 

Neravnovesje med kulturo denarja in 
kulturo srca se zdi vse večje. 

Tudi zato, predvsem pa, ker je bil 
mesec oktober mesec starejših, smo 22. 
oktobra 1999, ob 19. uri organizirali v 
Žalni dobrodelno prireditev Z roko v 
roki, kjer smo se dotaknili enega cxl akut
nih problemov današnje družbe. Proble
ma osamljenih, izoliranih, invalidnih in 
ostarelih ljudi. Po domovih za ostarele 
v Sloveniji je blizu lO.OOO starih ljudi. 

okrog 100.000 pa je takšnih, ki živijo 
osamljeni in onemogli v svojem do
mačem kraju. 

Treba jim je pogledati v oči. Grozno 
je videti, kako otopelo gledajo tisti sta
rostniki, kijih odvržejo na slepi tir ča
kanja na smrt. Nekaterim sicer zelo do
bro poskrbijo za hrano, čistočo, toploto 
in ostali materialni standard. Kakovost 
življenja pa ni samo materialni standard, 
ampak tudi duševni: počutiti sc dobro v 
okolju v katerem živiš, čutiti se potreb
nega in sprejeta, tudi če si star in bolan; 
najlepše pa je čutiti, da te ima nekdo 
rad. 

Duhovni razvoj potrebuje ljubezni, 
kajti duhovna kultura je kultura srca. 
Zato smo vsi nastopajoči v ta večer 
vtkali svoja srca, da bi vsem navzočim 
v nabito polni dvorani naredili malo ve-
selja. 

Kulturni program je bil domač in iz
viren. Stare ljudske pesmi so oživljali 
mešani in moški pevski zbor Samorast-
nik, otroški pevski zbor iz Žalne, skupi
na najmlajših iz V V Z Grosuplje in de-' 
klice s ciframi iz OŠ Brinje. Otroci iz 
OŠ Žalna so nas prisrčno popeljali v čas, 
ko so bili naši dedki in babice šc mladi. 
Rdeča nit celotne prireditve je bilo 
lickanje. Skupina ličkarjev je med pev
skimi in glasbenimi točkami na zelo 
duhovit način obujala spomine in po

peljala navzoče v dobre stare čase. Na 
koncu smo se pomešali stari in mladi 
ter vsi skupaj zapeli, tako nastopajoči 
kot gledalci, simbolično Z roko v roki. 
Posledica veselja je bil čisto spontan ples 
pevcev in ličkarjev, ki so se potem ve
selo zavrteli na odru. Po končanem pro
gramu so mladi postregli s pecivom, ki 
so ga spekle domače gospodinje, gasil
ci pa so nam pogasili žejo s pijačo. 

Eno uro pred kulturnim programom 
so se zlasti starejši in invalidi udeležili 
sv. maše, ki stajo sodarovala g. dr. Jože 
Štupnikar in domači župnik g. Andrej 
Šink. Oba sta nagovorila zbrane z bese
dami upanja in vzpodbude, kijih zlasti 
ta del populacije še kako potrebuje. 
Globoka duhovna zbranost starejših se 
je izražala v njihovem ubranem sodelo
vanju pri petju in molitvi. Umirjeni in 
veseli smo sc po sv. maši odpravili na 
dobrodelno prireditev v dvorano Kra
jevne skupnosti Žalna. 

Prireditev je imela tudi humanitarno 
noto. Zbirali smo donacije pravnih oseb 
in prostovoljne prispevke posamezni
kov z namenom, da se ob novem letu 
2000 spomnimo predvsem ostarelih in 
invalidov. 

S strani donatorjev smo zbrali 
I05.(XX) sit, s prispevki posameznikov 
pa 135.693 sit. 

V imenu vseh tistih ostarelih, bolnih 
in invalidnih sokrajanov, kijih bomo z 
vašo pomočjo lahko vsaj simbolično 
obdarili, sc zahvaljujem vsem, ki sle se / 
nami družili in tudi naslednjim donator-

jem: G-M&M Grosuplje, Ludvik Ko-
vačič Grosuplje, VINEX Žalna MAR-
GOP Luče, HI-PO Grosuplje in Kaste-
lec Drago s.p. Zagradec, TEHNO Veli
ka Loka in Franc Pucihar iz Male Žalne. 

Posebej se zahvaljujem Krajevni 
skupnosti Žalna za sponzoriranje pijače, 
ki so jo ob koncu prireditve postregli 
domači gasilci. 

Zahvaljujem sc tudi vsem, ki ste s 
svojim sodelovanjem pri pripravi in iz
vedbi prireditve omogočili to veselo 
druženje in sicer: voditeljici kulturnega 
programa Ireni Kogovšek, Mojci Poto-
kar za vsestransko sodelovanje, vodji 
osnovnošolskega programa Meti Košir 
in ostalim učiteljicam iz OŠ Žalna vo
diteljici najmlajših Cvetki Košir in men
torici folklorne skupine Darji Zoreč, 
voditeljici otroškega zborčka Heleni 
Zakrajšek, g. župniku Andreju Sinku, 
skupini žalskih gasilcev, voditelju me
šanega in moškega pevskega zbora Dra-
gotu Zakrajšku, Stanetu Zaletelu za vses
transko sodelovanje. Mitju Škerjancu za 
okrasitev, gospodinjam, ki ste napekle 
peciva predvsem pa vsem nastopajočim 
in vsem tistim, ki vas nisem posebej 
omenila pa ste ravno tako nesebično 
ponudili svoje sodelovanje. 

V imenu Krajevne organizacije 
Rdečega križa Žalna se vam tudi 
zahvaljujem za zaupanje. Vaše zaupan
je, ki ga ne želimo izgubiti, nam bo naj
večja spodbuda in obveza. 

Lahko rečemo, da nam je dobrodel
na prireditev uspela, toda ne po zaslugi 

•' I « Mil 1 1 
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Informacije: 
IMOS d.d. 

Dunajska 56, 
Ljubljana 

tel.: 17 33 366 
17 33 329 

V obrtni coni v Grosuplju so naprodaj lokali 
in poslovno - skladiščno - proizvodni prostori, 
dokončani do 3. faze. Prevzem mogoč takoj! 

^ I M O S I n v e s t i c i j s k e 

g r a d n j e 

katerekoli politične stranke, ampak po 
zaslugi preprostih ljudi dobre volje. Pre
prostih ljudi, ki nam ni bil prvi namen 
zbrati denar, ampak združiti svoja srca 
v toplo zavetje, da se bomo v domače 
okolje radi vračali, v njem lažje delali 
in lepše živeli. Ostanimo z roko v roki 
tudi jutri, saj vsak posameznik s svojo 
dobro voljo prispeva k bolj celovitemu, 
ustvarjalnemu in prijetnemu vzdušju. 

Za KO RK Žalna 
Mojca Kastelic 

Kozarec hladne vode 
Po podatkih so občani v 

Grosupljem plačali za lm' v 
gospodinjstvu porabljene vode le 
93.16 Sit + H% DDVbrez ostalih 
dodatkov - na papirju (+ v vodi). 
Če to primerjamo na enak način 
porabljene vode v Ljubljani, je za 
našega občana grosupeljska voda 
za 245% boljša od ljubljanske. Po 
podobni primerjavi pa je boljša 
celo od marsikaterih drugih vod v 
evropskih vodovodnih sistemih. 

Torej! Po tem izračunu nam ni 
treba riniti v Evropo, saj smo že 
pred njo - da o dodatkih ne govo
rimo! Med ljudmi pa se pojavlja 
že vprašanje: Ali se bo voda mor
da potem pocenila, ko bodo za
menjali skoraj 24 km cevovodov v 
občini in vodi odvzeli »azbestoz-
ne dodatke« ? 

jOežek Zagraški 

L I V A R 

išče nove sodelavce 

1. PROCESNI 
K O N T R O L O R 
lokacija Ivančna Gorica 
Pogoji: 
-končana V. stopnja strokovne 
izobrazbe metalurške, strojne 
ali druge ustrezne smeri 
-poznavanje osnov dela z raču
nalnikom (Word, Excel) 
-zaželene delovne izkušnje na 
področju kontrole kvalitete 

2. V E Č D E L A V C E V 
ZA D E L A V PROIZVODNJI 
lokacija Ivančna Gorica 
Pogoji: 
-končana osnovna ali poklicna 
šola 
-minimalna starost 1S let 

Izbrani kandidati bodo sklenili 
delovno razmerje 
-pod točko 1. za določen čas 12 
mesecev s trimesečnim poskus
nim delom 
-pod točko 2. za določen čas 6 
mesecev z možnostjo podalj
šanja, s trimesečnim poskusnim 
delom in s polnim delovnim ča
som. 
Pisne prijave z ustreznimi do
kazili pošljite v roku 8 dni od 
dneva objave na naslov: 
IMP LIVAR d.d. 
K A D R O V S K A SLUŽBA 
Ljubljanska c. 43, 
1295 Ivančna Gorica. 
Kandidate bomo o izbiri ob
vestili najpozneje 30 dni po 
končanem postopku. 



Adventni čas 
Pripravimo 
temelj :ja mir 

m i r najprej 
v svojem srcu; 
nato ga vgradimo 
v stavbo prijateljska 
z. ljudmi okrog nas. 

NJ 
Štiri tedne pred Božičem obhajamo 

adventni čas. »Adventus« latinsko po
meni prihod in nam kliče v spomin pri
hod kakega kralja ali slovesen vhod v 
kako mesto. To je obdobje človekove 
osebne poglobitve vase in iskanja svo
jih korenin v odnosu do Boga in do 
sočloveka. Je čas spreobrnjenja ter 
priprave na veselo ter pristno prazno
vanje Kristusovega rojstva. 

Advent je zaradi spokomega značaja 
podoben postnemu času in pri cerkve
nih obredih se uporablja spokorna vijo
lična barva. Kaže nam na čas »očiščen
ja« v pripravi na velik praznični dogo
dek. Krščanstvo, kot različne druge re
ligije, postavi čistost duše in telesa kot 
pogoj za združenje z Bogom. »Duša vidi 
Boga glede na čistost srca,« je trdil Izak 
Sirski. »Vse, kar vodi k temu cilju, torej 

k čistosti srca,« pravi Kasijan, »si sku
šamo pndobiti z vsemi silami; če pa nas 
kaj od tega oddaljuje, se temu izogibamo 
kot nevarnosti in škodi.« V naši govori
ci je splošno ime za očiščenje greha 
pokora (metanoia). Po splošnem mnen-

smo vsi potrebni pokore. Imenujemo 
jo lahko tudi novi krst: »Pokora,« pravi 
sv. Janez Klimak, »je novi krst, pogod
ba z Bogom za novo življenje.« 

Veliko število duhovnih pisateljev je 
povzelo in komentiralo izjavo sv. Gre
gorja Nacianškega: »krst solza«. Sv. 
Efrem pravi: »Solze, ki padajo na telo, 
ne bi mogle oživeti trupla, če pa padejo 
na dušo, jo vrnejo k življenju, vstajen
ju.« Janez Zlatousti svari predvsem pred 
obupom grešnikov, ko ponovno pade
jo. »Samo ne obupajte,« so zadnje be
sede njegovega sporočila Padlemu Teo
doru (Ad Theodorum lapsum). V svo
jih pridigah skuša dokazati lahkoto od
puščanja: »Si grešil? Reci Bogu: Grešil 
sem. Kaj je težkega v tem?« Zato je 
oznanilo pokore krščansko veselo spo
ročilo (euangelion). V tem smislu lah
ko razumemo besede, ki jih Dostojev
ski položi na usta svojega starca Zosi-

me: »Otroci, ne bojte se greha!« 
Adventni čas nas vabi, naj spreje

mamo Božjo besedo in milost z odpr
tim srcem po Marijinem zgledu. Naneki 
način živimo vedno v adventu; preroki 
nas pozivajo še danes, naj bomo ljudje, 
ki so čuječi in polni upanja. Gre torej 
predvsem za osebno duhovno pripravo 
človekovega srca na božični praznik. 
Skrajnost, v katero vse preveč zahaja 
današnji človek v svojih pripravah na 
Božič, pa je zgolj zunanja priprava (tu 
mislim predvsem na kupovanje daril za 
obdarovanje v krogu družine in prija
teljev). 

Če človek ne gleda pomena Božiča 
iz zornega kota vere v Kristusa in nje
govega prihoda na svet v preproščini 
hleva in jasli zaradi človekovega od
rešenja, potem ta izgubi svojo globi
no in smisel. Ravno tako priprava 
nanj. Potrebno je odposlati voščila, 
pripraviti mah in jaslice, pomisliti na 
bližnje, znance, prijatelje, še posebej 
bolnike in osamljene, a ob vsem 
pospravljanju in pripravljanju na zu
naj, je potrebno poskrbeti tudi zase -
za iskanje in najdenje svoje osmislit-
ve praznika, pri tem pa pobrisati prah 
nezadovoljstva in dati srcu vso prost
ost v veselju in miru. 

Barbara Poderžaj 

Srce no dlani 
Mir. Spravna beseda, ki je vse po

gosteje rabljena kot kliše za želeno po
dobo sveta v tretjem tisočletju, hkrati 
pa ljudje premalo storimo za njeno de
jansko uresničitev. Je družbena dobri
na, pravica in dolžnost vsakega naro
da, da svobodno eksistira na svojem 
teritoriju in tudi sam ne posega preko 
sosednjih mejah. Žal so to le pobožne 
želje majhnih, saj sodobnost slika kon
trastno podobo. V naši neposredni 

bližini vre rasna diskriminacija, Bližnji 
Vzhod je prelit s krvjo in v Rusiji divja 
državljanska vojna. Ljudje za zeleno 
mizo pa razglabljajo in razpredajo o 
svetu brez gorja, vojaških udarov, la-
komnih teritorialnih teženj in predsod
kov do drugačnih. 

Da besede ne bi več bile zgolj praz
ne misli in bi spravna dejanja pripo
mogla k stvarjenju nove ere, so mladi 
katoliki, ki se zbirajo pri frančiškanih, 
kapucinih in minoritih na ulicah Lju
bljane, Maribora. Ribnice in Nove 

Novo kapelico v Brezju 
Na zahvalno nedeljo, 7. novembra, 

je bila v Brezju blagoslovljena nova 
kapelica Lurške Matere Božje sredi 
nove zelenice vaškega središča z 
manjšim kozolcem in vodnjakom. 
Kapelico so želeli postaviti že vašča-
ni v zahvalo za srečno vrnitev iz ta

borišča na Rabu leta 1943, zdaj pa 
je željo uresničila generacija nji
hovih sinov. Kamnoseška dela je 
opravil Petar Jovandarič, umetnoko-
vaška pa Avgust Burger. 

Obred blagoslovitve je ob sode
lovanju domačega župnika dr. Fran-

Cerkve, mimoidočim simbolično, v 
znak miru, podajali svoje roke z na
menom, da bi ljudem pokazali dru
gačno, prijaznejšo pot. »Blagor njim, 
ki delajo za mir!« je vodilo mladine, 
kije minuli mesec po slovenskih po
krajinah oznanjala strpnost, povezan
ost in svobodno voljo. Odmevnejša 
in masovno obiskana prireditev ob 13. 
obletnici svetovne molitve za mir v 
Assisiju seje odvijala na Prešernovem 
trgu v Ljubljani. Med 18 pevskimi 
skupinami in zambijskimi gosti Ba 
Cengelo so prepevali tudi otroci PZ 
ZVEZDICE iz Grosupljega. Z novim 
veroučnim letom so Zvezdice prese
netile z okrepljeno postavo blagoglas
nih glasov in občinstvo razvnele s so
dobno interpretacijo sakralnih spevov. 
Njihov nastop je posnela tudi nacio
nalna televizija. Skoraj triurnemu pev
skem deluje sledila skupna molitev v 
frančiškanski cerkvi, nato pa je bila 
darovana maša za svetovni mir. Pri
reditev, ki je doživela neverjeten od
ziv med študenti,je dokaz, daje vse 
več mladih, ki se zoperstavljajo im
perialistični in diskriminatomi misel
nosti sodobnega veka. 

Barbara Pance 

četa Šuštarja in nekdanjega grosu
peljskega župnika Franca Novaka 
opravil stiski opat dr. Anton Nadrah, 
kije v duhovnem nagovoru zaželel, 
naj bo kapelica znamenje vaškega 
medsebojnega razumevanja, solidar
nosti ter klic k molitvi. Plaketo bot-
rstva sta prejela najstarejši vaščan 
Jože Sivcc in Anton Rozman. V kul
turnem programu je sodeloval cerk
veni otroški pevski zbor Zvezdica 
pod vodstvom B. Pance in ob sprem
ljavi kitare (A. Štrus) in dveh flavt 
(Š. Lampret in B. Zore) ter Janez 
Rozman, ki je prebral priložnostno 
pesem. 

Denar za ureditev vaškega sre
dišča s kapelico so prispevali vašča-
ni sami, ki so opravili tudi veliko ur 
prostovoljnega dela, 500.000 tolar
jev pa je dala Občina Grosuplje. V 
imenu gradbenega odbora seje vsem 
zahvalil Marjan Zaviršek. 

J. Miiller 

Martin Lisec - "Ljubezen se široko 
seje, dolgo koli in mnogo sonca je 
potrebno, do vzklije!" 

V petek, 8.10.1999, seje pri uri štu
dentskega verouka predstavila SKALA, 
to je Skupina za preventivno delo z mla
dimi, ki je v naš kraj prišla na povabilo 
članov Mladinskega informacijskega 
svetovalnega središča. Člani S K A L E 
niso prišli prvič v naš kraj, saj so bili pri 
nas že lani in predlani. Tudi tokrat so prišli 
s projektom, ki jih je najbolj proslavil 
med Slovenci, to je z BUSOM VESEL
JA. Lani se nam je skupina predstavila z 
igro in s pesmijo pri otroški sveti maši, 
letos pa s predavanjem za mladino. Na 
predstavitvi se nas je zbralo okoli 45 
mladih, ki smo gostom z Rakovnika z 
zanimanjem prisluhnili. 

Za uvod v predstavitev nam je služila 
pesem Frana Milčinskega Ježka HIŠA 
ŠTEVILKA 203, ki nas je na nevsiljiv 
način vpeljala v temo pogovora - reše
vanju človeških stisk mladih. 

Prva nam je spregovorila prostovolj
ka Polona, študentska 3. letnika socialne 
pedagogike in nam predstavila začetke 
projekta, ki segajo v leto 1995. Takrat se 
je nekaj nadebudnih mladostnikov z 
Rakovnika vprašalo, kaj se zares dogaja 
na ljubljanskih ulicah. Opazili so mlade, 
ki prihajajo povečini iz razbitih družin 
ali iz družin, katerih starši so prezaposle
ni in za otroke nimajo časa. Tako se mla
dostniki ob večerih ne morejo vrniti do
mov, zato gredo na ulico, kjer najdejo 
sebi podobne vrstnike. To pa je družba 
mladih s slabim šolskim uspehom, brez 
pravih vzorov, v njej so prisotna mami
la, mladinski kriminal in podobno. 
Potrebno je bilo nekaj storiti. 

Mladi prostovoljci (stari med 19 in 25 
leti) so začeli z uličnim delom: v Fužinah, 
Novih Jaršah in Domžalah so uvedli 
osebno in učno spremljanje, na ulice je 
prišel BUS VESELJA, letos pa so uved
li še nov projekt PUM, kar pomeni Pro
jektno učenje za mlade. Pri vseh teh pro
jektih je po besedah druge prostovoljke, 
diplomirane pravnice Tanje, pomembno 
eno - biti z mladostnikom, stati mu ob 
strani, mu dati zavest, da vedno lahko 

Četrto razstavo 
Toneta Pahuljeta 

najde koga, na katerega se lahko obr
ne, koje v stiski. Na vprašanje, kakšni 
so uspehi njihovega dela, je odgovori
la, da se do njih pride po dolgem času, 
saj so to mladostniki z veliko trme in 
nakopičene agresije. Velik uspeh je že, 
čc sprejmejo (za nas čisto običajna) 
pravila obnašanja, kot je na primer to, 
da se sezuješ, ko prideš h komu na 
obisk. 

Zelo zanimivo je bilo pričevanje 
Jožeta, ki je bil od vseh gostov najsta
rejši, saj je poročen in ima že dva sred
nješolska otroka, pri SKALI pa dela 
prostovoljno kot šofer BUSA VESEL
JA, za katerega si kljub družini in službi 
vzame čas. Na vprašanje, zakaj se je 
odločil pomagati, je odgovoril, da je 
tudi on v mladosti imel veliko težkih 
problemov in vprašanj, za katere je is
kal rešitve oziroma odgovore. Imel pa 
je osebo, na katero seje lahko obrnil 
ob katerikoli uri dneva in ob kakršni
koli priliki, kaplana v njegovi župniji. 
Ta izkušnja mu je zelo pomagala pri 
njegovem odraščanju in sedaj jo skuša 
deliti z mladimi, s katerimi se srečuje 
na ljubljanskih ulicah in za katere ve, 
da so v podobnih ali še hujših težavah, 
kot je bil svoj čas on. 

Slednji je spregovoril Martin Lisec, 
ki je salezijanski duhovnik in vodja 
projekta SKALA. Na kratko je opisal 
zgodovino nastanka salezijanskega 
reda, lik njegovega ustanovitelja Don 
Bosca nato pa načel temo, ki je med 
današnjo generacijo veliko bolj prisot
na kot še pred desetimi leti tematiko 
drog. Sledila jc zanimiva diskusija po 
njej pa smo si ogledali še krajši film, ki 
so ga posneli sodelavci SKALE.. 

Po predstavitvi smo si vsi udeleženci 
ogledali BUS VESELJA, kije stal pred 
župnijsko cerkvijo, organizatorji 
predstavitve pa smo se z gosti še 
zadržali na zakuski v župnišču. Večer 
smo sklenili z mislijo, da se v našem 
kraju spet snidemo. 

Za Društvo MISS - Andrej Štrus 

Od leve proti desni: Tone Pahulje, 
kardinal Alojzij Ambrožie in Igor 
Krošnja 

Umetniku Tonetu Pahuljctu, župniku 
na Polici, so 26.9. odprli kiparsko raz
stavo v duhovnem središču v Tinjah 
na avstrijskem Koroškem (med Celov
cem in Velikovccm). Pripravili sojo 
Igor Krašnja, kaplan v Dobrcpolju, 
Jože Kastclic, župnik v Ivančni Gori
ci, in Jože Kopeinig, rektor duhovne
ga središča v Tinjah. Razstavo 16 
križev s Križanim, med katerimi je bil 
tudi kockasti Križani nosi breme sveta 
(Valcnčičev križ, oreh, 21 cm, 1995), 
sije ogledal tudi torontski kardinal Slo
venec Alojzij Ambrožič. O Pahuljcto-
vi razstavi na temo trpljenja je poroča
la Družina. 

./. Miiller 



Dobrodelni koncert 
Verniki grosupeljske župnije se lah

ko pohvalimo z veliko pridobitvijo, saj 
je naša župnijska cerkev bogatejša za 
dve umetniški stvaritvi ima namreč 
dvoje novih barvnih oken. Potrebno pa 
je kupiti še zadnje, tretje, kar pa zahteva 
nemajhna linančna sredstva. Kako priti 
do potrebnih sredstev'!' Župnijski urad 
je skupaj s člani društva MISS prišel do 
ideje: prirediti dobrodelni koncert, S 
pomočjo katerega bi zbrali nekaj 
sredstev za nakup. 

Prirediti koncert je dobra ideja, saj se 
ob taki priložnosti zbere veliko ljudi, ki 
jih glasba povezuje. Ko smo premišlje
vali o tem, kdo bi nastopil na koncertu, 
smo prišli na misel, da bi med nami nas
topil nekdo, ki stanuje v našem kraju. 
Le kdo bi to bil? Pomislili smo na našo 
sokrajanko, operno pevko Mirjani Ka
lin, ki v našem kraju živi že nekaj časa, 
v naši sredi pa še ni nastopila. Ker pa je 
društvo MISS mladinsko društvo, smo 
bili člani dmštva tudi mnenja, naj na 
koncertu nastopijo tudi mladi glasbeni
ki. Tako smo navezali stike z vodstvom 
(ilasbene šole Zavoda sv. Stanislava iz 
Šentvida nad Ljubljano in priprave na 
koncert so stekle. 

Kdor z molim ni zado
voljen, večjega vreden ni 

Štirje godci so hodili od vasi do 
vasi, godli po gostilnah in se ve-
seljačili. Nekega večera so se od
pravili do starega gradu, kjer so 
pričakovali, da bodo bogato po
goščeni in poplačani. Pa reče eden 
izmed godcev: "Zaigrajmo podok
nico!" Ko so nehali igrati, je sto
pil prednje majhen, star možiček. 
Zahvalil sc jim je za godbo, dal 
vsakemu orehovo vejico rekoč: 
»Nesitc tc vejice svojim otrokom!« 
(lodci so vzeli vejice in jih med 
potjo pometali v travo in se pos
mehoval i starcu. Le eden jo je 
vtaknil v žep in jo nesel otrokom. 
Zjutraj so otroci priskakali k oče
tu in vprašali, zakaj jim je dal tako 
trde orehe. Oče si jih je ogledal in 
videl, da so zlati. Odšel je k osta
lim trem godcem in jim pokazal 
orehe. Vsi so odhiteli po poti. kjer 
so odvrgli vejice, a jih niso našli. 

Za vse otroke, ki verjamejo v 
Miklavževo dobroto, zgodbico 

poklanja Matic M, 6.cL.A. 

Ob smrti naše drage mame, 
babice in prababice 

MARIJE ŠKER.IANC 
sc iskreno zahvaljujemo dr. Bar
bari Sraka, medicinski sestri 
Vladki in patronažnemu osebju. 
Še posebej iskreno se zahvalju
jemo patronažnima sestrama An
dreji in Janji, ki sta mamo obisko
vali in j i lajšale bolečine. Prav 
tako sc zahvaljujemo g. župniku 
Jožetu Mrvarju in cerkvenim pev
cem za ganljivo opravljen obred 
ob slovesu. I Ivala vsem sosedom 
in drugim vaščanom Šmai ja-Sapa 
za pomoč, darove cerkvi, sveče 
in cvetje. Zahvaljujemo sc tudi 
moškemu pevskemu zboru Šmar-
jc-Sap, kije s čutečim petjem po
spremil našo mamo k počitku. 
Hvala vsem sorodnikom, prijatel
jem in znancem, ki ste sc prišli 
poslovit od naše drage mame. 
Sin Tone z družino, hčerka Anka 
z. družino in sin Jože z družino. 

V nedeljo zvečer, 24. oktobra, je kl
jub slabemu vremenu v župnijsko cer
kev sv. Mihaela na Grosupljem prišlo 
veliko ljudi. Po večerni sveti maši je bila 
župnijska cerkev prijetno polna ljudi, ki 
so nestrpno čakali na nastop glasbeni
kov... 

Koncert je z uvodnim pozdravom 
začela Urška Gliha, ki je z mladostno 
navihanost jo povezovala nedeljski kul
turni večer. Obiskovalec koncerta so 
pozdravili člani društva in gospod 
župnik dr. Franc Šuštar, natojc prišla na 
vrsto glasba. 

Najprej so nastopili učenci Glasbene 
šole Zavoda sv. Stanislava, ki so v naš 
kraj prišli v spremstvu ravnatelja g. An
dreja Goričana Prisluhnili smo sklad
bam Mozarta, Čajkovskcga, Havdna. 
Rahmaninova, Nobla, Šoštakoviča in 
Porreta. Nastopajoči so bili različno sta
ri, od desetletne Ane, ki je bila drobna, 
da se jo je komaj videlo izza klavirja in 
bi človek mislil, daje ta igral kar sam 
od sebe, do starejših, ki so izvajali že 
zahtevno klasično glasbo; v nekaterih 
skladbah so se pojavile tudi prvine jaz-
za. Prisluhnili smo lahko zvokom kla
virja, blok in prečne llavtc, saksofona 

Koncert v župnijsk 
joto: Boštjan Šest 

organiz.utor društvo MISS 

ter trobente. Učenci so v svoji glasbeni 
šoli posneli tudi zgoščenko z naslovom 
NAŠ PRVI ZAKAJ , ki so jo po kon
certu dali naprodaj pred cerkvijo, izku
piček pa namenili za nakup barvnega 
okna. 

Po nastopu mladih gostov iz Ljublja
ne je prišel na vrsto drugi del koncerta 
in pred grosupeljsko občestvo sta stopi
li operna pevka Mirjam Kalin ter njena 
korepetitorka, pianistka Nataša Valant. 

Mirjam Kalin živi v našem kraju že 
nekaj let, vseeno pa je do sedaj malo
kdo vedel, daje po poklicu operna pev-

Nekoj o 
Zakonu o varstvu kulturne dediščine 

Končno so obesili tudi nove table ob 
arheološki poti na Magdalenski gori 

V januarju letos sprejeti Zakon o 
varstvu kulturne dediščine v 3. členu op
redeljuje vlogo dediščine kot neposred
no vključevanje dediščine v prostor in 
aktivno življenje v njem, predvsem na 
področju vzgoje, posredovanja znanj in 
izkušenj preteklih obdobij, v krepitvi 
narodne samobitnosti in kulturne iden
titete. Že v naslednjem členu pa govori 
o temeljni vsebini in ciljih varstva. Na 
koncu tega člena pravi, da je »ohran
janje in varovanje dediščine skrb vseh 
in vsakogar ter daje treba dediščino va
rovati v vseh okoliščinah.« 

ŠcrKisebej/animivje 11. člen. ki govo
ri o rcgistiu dediščine in 12. člen, ki govori 
o razglasitvi Spomenika na podlagi po
bude in strokovno utemeljenih podlag. 
Akt naj bi sprejela Vlada RS. Na podla
gi tega akta mora lokalna skupnost v 30 
dneh od njegove uveljavitve predlagati 
zaznambo nepremičnega spomenika v 
zemljiški knjigi. Spomeniki pa morajo 
biti tudi vidno označeni. 

43. člen Zakona zavezuje izvajalce 
strokovnih zasnov, še posebej pri pros
torskih planih in drugih urbanističnih 
dokumentacijah tudi na občinski ravni. 

V 53. členu se Zakon dotakne investi
ranja v kulturne spomenike. »Če zahte
vajo vzdrževanja ali posegi v spomenik 
zaradi njegovega varstva ali prenove 
izredne stroške, ki presegajo gospodar
sko korist in običajne stroške 
vzdrževanja, lahko država ali lokalne 

skupnosti prispevajo javna sredstva v 
ta namen. O vlaganju se sklene pogod
ba, v kateri se določijo pogoji, pod ka
terimi je ta spomenik javno dostopen, 
in morebitne posebne varstvene zahte
ve.« 

V naslednjih treh členih pa govori celo 
ojavni koristi in možnostih za razlasti
tev, pri čemer naj bi sc na občinski ali 
na državni ravni odločalo o pravičnem 
nadomestilu ali odškodnini za razlasti
tev. Zakon določa še možnost predkup
ne pravice v državno oziroma občinsko 
korist. V nadaljevanju zakona je pred
viden tudi inšpekcijski nadzor. Na kon
čuje zapisano, da ostanejo v veljavi že 
razglašeni spomeniki, vendar jih bo tre
ba v dveh letih od razglasitve novega 
zakona uskladiti z. določbami tega za
kona. 

Ne bom sc spuščal v temeljitost, pra
vičnost in operativnost /akona. Res je 
tudi, daje kar nekaj členov precej po
dobnih zakonodaji v nekaterih evrop
skih državah in da bo najbrž ta zakon 
kar nekaj časa moral zdržati. Morda še 
bolj pomembno od navedb v tem Za
konu pa je presenetljivo dogajanje na 
lastniškem področju nekaterih kulturnih 
spomenikov v Sloveniji in pred tem 
sprejemanja novega Zakona o lastnin
jenju kulturnih spomenikov. Po iz
kušnjah združbeno lastnino lahko priča
kujemo, da se marsikateremu sloven
skemu kulturnemu spomeniku ne piše 
prav dobro. 

Zaradi tega bi bilo v tem trenutku zelo 
zanimivo slišati s strani občinskih stro
kovnih služb, v kakšnem stanju so stro
kovne podlage, koliko spomenikov je 
razglašenih na državni in koliko na 
občinski ravni na območju občine 
Grosuplje, kakšno je njihovo fizično 
stanje, v čigavi lasti so in kaj naj bi se v 
bodočnosti z njimi dogajalo. Prav zato 
je treba spomniti, da bo kmalu preteklo 
eno leto, od kar je bil sprejet Zakon o 
varstvu kulturne dediščine, in da bo dvo
letno obdobje, ko bo treba p<xiročje va
rovanja kulturnih spomenikov prilago
diti novi zakonodaji, zelo hitro mimo. 

Jože Miklič 

ka, ki od leta 1996 prepeva v solistič
nem ansamblu ljubljanske Opere, lani 
pa je prejela tudi prestižno nagrado Zlata 
ptica za poustvaritev Jellc v Kozinovem 
I kvmoktiju Pianistka Nataša Valant pa 
je stalna korepetitorka Slovenskega ko
mornega zbora in priznana spremljeval
ka naših najboljših pevcev solistov; je 
tudi prejemnica Prešernove nagrade. 

Njun del nastopa je bil razdeljen v tri 
sklope. V prvem smo lahko prisluhnili 
starim italijanskim arijam iz znanih oper. 
V drugem je bila na vrsti slovenska 
umetna pesem, slišali smo skladbe B. 

Ipavca R- Simonitija in P. Šivica v tre
tjem delu pa smo poslušali sakralne pes
mi. Iz skladbe v skladbo je navdušenje 
v cerkvi raslo, višek pa je doseglo s 
skladbama Ave Maria skladateljev Fr. 
Schubcrta in Ch. Gonoda, ki jih je gos
pa Kalin zapela za zaključek koncerta. 
Aplavza kar ni bilo konec in obisko
valci smo lahko prisluhnili še eni sklad
bi. 

Po koncu koncerta smo člani društ
va z glasbenimi gosti odšli na skupno 
večerjo, nato pa se z vtisom, da je za 
nami nepozaben večer, odpravili do
mov. Večer pa je bil uspešen tudi z dru
ge strani - s prostovoljnimi prispevki 
seje nabralo 98.200 tolarjev, kar je lepa 
gesta grosupeljskih vernikov. 

Člani društva MISS in Župnijski 
urad Grosuplje se ob tej priliki za
hvaljujemo: gdč. Urški Gliha za pove
zovanje koncerta, vsem glasbenim 
gostom za nastop v našem kraju, ravn
atelju Glasbene šole Grosuplje g. Fran
cu Korbarju za izposojo koncertnega 
klavirja, cvetličarni Predalič za čudo
vite šopke, TV Grosuplje za snemanje 
prireditve. Občini Grosuplje za pokro
viteljstvo koncerta ter vsem obiskoval
cem za udeležbo na koncertu in za pro
stovoljne prispevke. 

Za društvo MISS - Andrej Štrus 

Povezave na domači strani 
knjižnic Grosuplje, Ivančna 

in Dobrepolje 
Današnje knjižnice se prilagajajo no

vim časom in drobec dokaza je tudi v 
sestavi domače strani sodobne knjižnice. 
Povezava s COBISS-om prinaša v vaše 
domove lokalne baze več kot 200 
knjižnic, ki smo v tem sistemu, specia
lizirane baze podatkov, informacijski 
sistem informacijskih resursov v Slove
niji INFORS (informacije o javno 
dostopnih bazah podatkov, informacij
skih sistemih in njihovih ponudnikih v 
Sloveniji in v tujini ipd.), bibliografije 
raziskovalcev in COLIB (pregledni 
osebni podatki knjižnic). To povezavo 
lahko najdete tudi na domači strani 
Knj ižnice (irosuplje (Ivančne Gorice in 
Dobrcpolja), poleg tega pa šc kroniko 
knjižnice, sveže novice, opis dejavnos
ti, poslovanja in koristne povezave. Po
vezave smo izbrali po analogiji povpra
ševanja pri klasičnih nosilcih informa
cij in na podlagi opazovanja obiskov na 
internetnih straneh v knjižnici. Seveda 
pa bomo stran dopolnjevali in spremin
jali glede na potrebe uporabnikov in bib
liotekarjev. Nekaj koristnih povezav je 
tukaj tudi za bralec Grosupeljskih od
mevov, kot rečeno pa vse dobite na 
enem naslovu 
http://www:gro.sik.si/. 

ELEKTRONSKE REVIJE 
IN ČASOPISI 

Dnevniki: 
Dnevnik: http://www.dnevnik.si/ 
Dnevne novice: 
http://www.kabi.si/si21/ 
Večer: http://www.vecer.com 
RES Slovenica (e-dnevnik): 
http://www.res-slo.net/frames.asp 
Dolenjski list: 
http://www.dol.list.si 
Ljubljanske novice: 
http://www.si-int-news.com/ 
kosarka.html 
24 ur on-linc: 
http://www.24ur.com/frames.asp 

Tclstar: http://www.kabi.si/si21 / 
sibila/telstar/ 
Zdravniške revije: 
ISIS (glasilo zdravniške zbornice 
Slovenije): 
http://www.mf.uni.lj.si/isis/isis.html 
J A M A (slovenska izd. am med. re
vije): http://www.mf.uni-lj.si/jama/ 
jama-slo.html 
Medicinski razgledi: 
http://kiss.uni-lj.si/mr/ 
Zdravniški vestnik: 
http://vestnik.szd.si 
Računalniške revije: 
Internet (slov. revija na Internetu): 
http://www.pasadena.si/internet 
Moj Mikro: http://yellow.eunet.si/ 
wel/yelowpage/delorevije/ 
mojmikro.html 
Monitor: 
http://www.infomediji.si/ 
monitor2.nsf 
PCfaiMediji: 
http://www.pasadena.si/pcfaimediji 
.loker: http://www.amadej.si/joker/ 
main.html 
BUG (najboljša hrvaška rač. revi
ja): http://www.bug.hr/ 
Podjetniške revije: 
Kapital: http://www.neto.si/kapital/ 
Podjetnik online: 
http://www.kss-loka.si/~adebelak/ 
Marketing magazin: 
http://www.mm.delo.si 
Časopis za področje nepremičnin v 
Sloveniji: »Nepremičnine Si21«: 
http://www.nepremicninc.si21 .com 
Politika: 
VIR (časopis za krščanskodemo-
kratsko politiko): 
http://www.skd.si.vir 
Demokracija (dnevnik slovenske 
pomladi): 

http://www.dem-blisk.com 

Nadaljevanje prihodnjič 
izbrala Ksenja Medved 

http://www:gro.sik.si/
http://www.dnevnik.si/
http://www.kabi.si/si21/
http://www.vecer.com
http://www.res-slo.net/frames.asp
http://www.dol.list.si
http://www.si-int-news.com/
http://www.24ur.com/frames.asp
http://www.kabi
http://www.mf.uni.lj.si/isis/isis.html
http://www.mf.uni-lj.si/jama/
http://kiss.uni-lj.si/mr/
http://vestnik.szd.si
http://www.pasadena.si/internet
http://yellow.eunet.si/
http://www.infomediji.si/
http://www.pasadena.si/pcfaimediji
http://www.amadej.si/joker/
http://www.bug.hr/
http://www.neto.si/kapital/
http://www.kss-loka.si/~adebelak/
http://www.mm.delo.si
http://www.nepremicninc.si2
http://www.skd.si.vir
http://www.dem-blisk.com


Bibliotekarji iz vse 
Slovenije v Grosupljem 

Zveza bibliotekarskih društev Slo
venije je organizirala svoje vsakolet
no strokovno posvetovanje v Ljublja
ni, letos na temo Profesionalnost in 
kakovost v knjižničarstvu. Zadnji dan 
posvetovanja gostitelji organizirajo 
izlet po bližnji okolici. Kot članica 
Turističnega društva Županova jama 
Grosuplje in ker sem bila v organiza
cijskem odboru posvetovanja, sem 
izkoristila priložnost za promocijo 
naših krajev in sem predlagala ogled 
kraških zanimivosti v naši občini. 

Bibliotekarji iz vse Slovenije so si 
ogledali Radensko polje. Prijazno so 
bili sprejeti na šoli, ogledali so si 
Kopanj pod vodstvom gospe Olge 
Gruden, z Radenskim in Luškim pol
jem pajihje seznanil dr. Luka Pintar. 
Vodnik v avtobusu je bil gospod M i 

hael Glavan, ki je navdušil izletnike 
tudi z odličnim poznavanjem krajev, 
skozi katere so se peljali. 

Drugi avtobus pod mojim 
vodstvom pa je peljal obiskovalce v 
Županovo jamo, ki smo si jo ogledali 
pod strokovnim vodstvom gospoda 
Mira Vrega. Prijazni šentjurski 
župnik gospod Tone Hostnik pa nam 
je odprl obnovljeni Tabor nad 
Cerovim in nam povedal o zgodovin
skih in kulturnih znamenitostih tabo
ra in cerkve. 

Oba avtobusa sta se potem napoti
la še v stiski samostan. Bibliotekarji 
se niso mogli načuditi, daje komaj 
20 km iz Ljubljane tako lep in zani
miv košček sveta, pa tako malo poz
nan. 

Marija Samec 

Toplo srce 
Ob knjigi Karoline Zakrajšek, 

»Iz megle v sonce« 
Poznam jo iz otroških dni, »teto 

Zakrajškovo«, mater moje sošolke. 
Rada sem prišla v njeno hišo. Stala je 
na »moji« ulici, mala hiša, vedno 
pospravljena, lepo dišeča, vedno 
malo skrivnostna, v vrtu, polnem rož. 

Kasneje sva se srečevali na cesti. Ob 
vsakem srečanju je zame našla toplo 
besedo, še zlasti takrat, ko sem se sooča
la s prvo resno življenjsko krizo. 

Nisem vedela, da piše pesmi in 
zgodbe! V svojem aktivnem obdobju 
o tem verjetno ni govorila, saj soji 
bili vsi tisti okoli nje pomembnejši 
od nje same. Tako kot jaz. V svoji 
mladostni aroganci sem njeno topli
no samoumevno sprejemala, ne da bi 
j i pripisovala duhovno bogastvo. 
Potem mi je, pred dvema letoma, 
poklonila svojo prvo pesniško zbir
ko, z njo svojo drugo podobo in 
učvrstitev spoznanja, da ni nič na tem 
svetu samo po sebi umevnega. 

2. srečanje ljudskih pevcev in 
godcev v Račni 

V naši deželi, kije polna lepote in 
bogastev, življenje ni tako lahko in 
nikoli ni bilo. Vendar pa tudi nikoli 
ne tako trdo, da bi v naših ljudeh ubi
lo veselje do petja. Najbrž je malo 
dežel na svetu, kjer bi sc na tako maj
hnem prostoru našlo tolikšno bogast
vo ljudskega izročila, kakor prav na 
Slovenskem. 

Dolga stoletja je življenje slo
venskega kmeta teklo ob spoštovan
ju starih postav in nenapisanih zako
nov življenja. Življenje na vasi je bilo 
zaokroženo z raznimi praznovanji. Še 
posebej so za to skrbeli »fantje na 
vasi«. Fantje so bili tisti, ki so poskr
beli za veselo razpoloženje pri skup
nem delu, likoflh in vaških plesih. 
Vcdnojih je spremljala pesem, pa naj 

Sten Vilar s Piko Nogavičko v 
Knjižnici 

Sezona na mladinskem oddelku 
V knjižnici Grosuplje smo pričeli 

z novo sezono ur pravljic in igralnih 
ur s knjigo. Sporočamo pa, da so v 
vseh treh skupinah vpisna mesta že 
polna. Zato pa lahko s svojim 
predšolskim otrokom berete za 
Malčka Bralčka. Podrobnejše infor
macije o tem dobite v knjižnici ali 
na domači strani Interneta. Tudi o 
dodatnih prireditvah za otroke vas 

Danes hočem povedati nekaj več o 
njeni drugi knjigi, ki nosi naslov »Iz 
megle v sonce«. Izšla je letos poleti, 
v zbirki Od srca do srca, pri maribor
ski založbi Drumac. 

Zbirka obsega 140 strani in je 
opremljena z ilustracijami aka
demskega slikarja in grafika Marija
na Tršarja. 

Če je bila prva zbirka iz leta 1997 
izrazito pesniška, je druga kombina
cija pesmi in proze. Pesmi so 
razvrščene v dva cikla in niso nikakrš
ne stilistične bravure, pač pa tople 
misli človeka, ki življenje opazuje in 
o njem kritično razmišlja. Gre bolj ali 
manj za impresije in razmišljanja o 
stvareh, ki jih pesnica v svojem oko
lju opaža, in na katere želi opozoriti. 
Svet sprejema kritično v vseh njego
vih različicah, saj ve, da ne časa, ne 
razvoja ni mogoče ustaviti. 

Tisto, kar je izrazito njeno, kar pri
haja iz najbolj osebnega kotička nje
nega toplega, k ljudem obrnjenega 
srca, je neprestano opozarjanje na 
pomanjkanje človečnosti. Zavzema 
se za bolj človeške odnose med ljud

je šlo za Florjanovo, Mihaelovo, Mar
tinovo, Štefanovo, miklavževanje ali 
tepežkanjc. 

Danes je seveda marsikaj drugače. 
Ob mnogih priložnostih je pesem utih
nila, ker so se spremenile življenjske 
navade. Vaščani se nc zbirajo več, da 
bi skupaj s srpom poželi njivo, s koso 
pokosili travnik, s cepcem omlatili 
pšenico. Način življenjajc v prejšnjih 
časih oblikoval vrsto obrti, ki so sprem
ljale kmetovo delo. Marsikateri izde
lek, ki gaje izoblikovala roka prepro
stega slovenskega kmeta, bo vedno 
obdržal tako visoko raven ljudske 
umetnosti, da ga nobena industrija nc 
bo mogla več doseči. 

V Račni smo sc zbrali Ljudske pevci 
ZARJA in tudi letos s pesmijo »Prišla 
bo že pomlad« začeli 2 srečanje ljud
skih pevcev in godcev. Pri zadnji pesmi 

bomo obveščali sproti. 
Koristne informacije na domači 

strani 
Vabimo vas, da rešujete knjižni 

kviz na naši domači strani http:// 
www.gro.sik.si. Tudi sicer vas vabi
mo, da si ogledate našo stran, kjer 
lahko najdete sprotne novice, pove
zane s COBISS-om, koristne pove
zave z bazami podatkov in elektron
skimi časopisi. Vodimo tudi kroniko 
pomembnih dogodkov v knjižnici, 
lahko pa si preberete vse o naših do
datnih dejavnostih. 

Sezona na oddelku za odrasle 
Tudi na oddelku za odrasle bomo 

pričeli z novo sezono literarnih 
večerov. Nazdanje smo gostili Nino 
Kokalj, ob letu starejših pa starejše 
domače ustvarjalce. Načrtujemo tudi 
potopisna predavanja, posebna no
vost pa bo študijski krožek branja, o 
čemer vas bomo še obveščali. 

Tudi sicer se dogaja... 
Seveda pa se v knjižnici predvsem 

trudimo, da bi sledili vsem potrebam 
po branju in informacijah. V letoš
njem letu smo do konca septembra 
dokupili 3712 knjig, nakupili smo 
tudi nekaj poučnih CD-romov in dru
gega neknjižnega gradiva, uspešno pa 
uporabljamo tudi novo zakupljeno 

mi, za spoštovanje sleherne človeške 
duše in možnosti vsakogar za ures
ničitev njegovih sanj. 

Ne nasprotuje času in spremem
bam, kijih ta prinaša, pač pa stremi k 
vnašanju humanih vrednot v druž
bene odnose. Včasih zna biti tudi jed
ka, predvsem takrat, kadar opozarja 
na vrednote, ki jih ne vidimo, nanje 
pozabljamo ali pa jih, v naglici, iz
n ičujemo. 

Vsa njena opažanja in razmišljan
ja lahko strnem v njenem verzu: »vre
den si lepega življenja«. Človek, imej 
se rad, ozri se okoli sebe, poišči do
brih, poštenih ljudi in jim odpri srce. 
Stran s predsodki, jezo in zavistjo, 
bodimo Ljudje! 

Tisti del knjige, kije posvečen pro
zi, v glavnem gre tu za odlomke iz 
življenjepisa, povesti in črtice, je 
obarvan izrazito socialno. Avtorica 
besedila obravnava retrogradno, sko
zi spomine obnavlja preteklost. 

Zbirka v celoti deluje kot nekak
šen dokument časa. Časa, kije bil in 
še ni dokončno minil. 

Mag. Breda Škrjanec 

so nam priskočili na pomoč tudi najm
lajši - naši sinovi in hčere, kajti čutimo 
dolžnost, da ohranjamo in izročamo na
šim otrokom pesem, ki nas poleg jezika 
najbolj označuje za Slovence. 

Poleg domačih pevcev so se na odru 
predstavile tudi Ljudske pevke iz 
Odranec v Prekmurju, Vesele babice 
iz Šmartnega ob Paki, Zagoriški fantje 
iz Zagoricc v Dobrepolju, družina 
Pižorn iz Andraža nad Polzelo, družina 
Gorenc iz Rake na Dolenjskem, tam
buraška skupina Dupljak iz Farc pri 
Kostclu ter domača Folklorna skupi
na Račna, ki jc z Ohcetjo na Dolenjs
kem zaključila prireditev. Srečanje je 
povezoval Janez Dolinar. 

Hvala vsem, ki ste pomagali pri naši 
drugi prireditvi Fantje po polj' gredo, 
še posebej pa Občini Grosuplje in 
upamo, da sc naslednje leto spet 
srečamo. 
K D Račna, ZARJA - ljudski pevci, 

Jožica Poderžaj 

bazo IUS-INFO. Z jesenskim časom 
so se tudi vrste obiskovalcev podalj
šale do vrat, iskane informacije pa 
poglobile zahtevnost, zato vas v pol
nem razmahu dejavnosti in dela v 
knjižnici prosimo tudi za potr
pežljivost. 

Še posebno obvestilo bibliotekar
jev: 

Gradivo za referate, seminarske, ra
ziskovalne, diplomske naloge in dru
ge informacijske zahteve vam bomo 
zaradi čakalnih vrst lahko kakovost
no pripravili le, če ga boste naročili 
vsaj en dan prej. Lahko tudi po tele
fonu na št. 771-439. Isto velja za in
formacije, pri katerih uporabljamo 
elektronsko tehnologijo, kot so Inter
net, baze podatkov in CD- romi. 

Lepo vas pozdravljamo 
Vaše knjižničarke 

Bibliotekarji so prisluhnili župniku, g. HostnikuJ 

joto: M. Samec 

Slovenski knjižni kviz 

Prešeren in Gorenjsko 
Letošnji slovenski knjižni kviz je 

bil posvečen Prešernu in Gorenjski. 
Pred 150 leti je namreč umrl naš 

veliki pesnik. Zato smo tokrat 
spoznavali njegovo poezijo in tudi 
čas, v katerem je živel. 

Potovali smo po Gorenjski, 
spoznavali njeno kulturno dediščino, 
obiskali Prešernov rojstni kraj Vrbo. 
Zvedeli smo, daje središče Vrbe vaš
ka lipa s srenjskimi kamni, ki so priča 
starega ljudskega prava. Spoznavali 
smo deželo, ki je dala Slovencem 
veliko zaslužnih osebnosti: Franceta 
Prešerna, Matija Čopa, Frana S. 
Finžgarja in Antona Janšo. 

Med reševanjem kviza smo brska
li po leksikonih, slovarjih, enciklo
pedijah, surfali po internetu in tako 
prišli do gesel. Prvih sedem vprašanj 
je bilo namenjenih učencem razred
ne stopnje, naslednjih trinajst pa 
učencem predmetne stopnje. Rešitvi 
celotnega kviza sta bili dve samostoj
ni gesli, ki sta vzeti iz pesmi F. Pre
šerna. Prvo geslo seje glasilo: »Pre
šerna se brani (Povodni mož), drugo 
pa je bilo: Največ sveta otrokom sli
ši slave (Krst pri Savici). 

Reševanje kviza je potekalo po vseh 
splošno-izobraževalnih in šolskih 
knjižnicah od februarja do septembra. 

17. septembra, na dan zlatih 
knjig, torej na obletnico Bevkove
ga rojstva in smrti, smo na priredit
vi v SIK Grosuplje izžrebali nagra
jenca. Tokrat je bila to učenka Moj
ca Hren iz podružnične šole Žalna. 
Kot mentorica sem jo spremljala na 
zaključno prireditev, ki je bila 
5.10.1999. Tudi ta prireditev je bila 
ena izmed prireditev v tednu otroka. 

Ob 9.30 so se izžrebani tekmovalci 
s svojimi mentorji iz cele Slovenije 

udeležili sprejema v ljubljanski mest
ni hiši, kjer nas je sprejela gospa Vika 
Potočnik. Nagovorila pa sta nas tudi 
gospa Tilka Jamnik, podpredsednica 
Bralne značke in gospod Tone Partl
jič, predsednik Bralne značke. Sledil 
je krajši kulturnoumetniški program. 
Po pogostitvi smo odšli na snemanje 
državne zaključne prireditve kviza. Po 
naporni in dolgi vaji je sledilo še sne
manje prireditve. Oddajo sta vodila 
Ksenija Romih in Davor Božič. Po
leg že naštetih osebnosti, ki so nas 
sprejeli na Magistratu, so sc nam v 
studiu TV Slovenija pridruži I i še: Jer-
ca Mrzel, Lado Leskovar, Pavle Rav-
nohrib in drugi. Razpoloženje je do
seglo vrhunec ob žrebanju. Izmed 
28861 rešitev je bila podeljena glav
na nagrada za otroka reševalca in na
grada enemu izmed mentorjev. Tok
rat so imeli srečo Primorci. Damira 
Majanoviča z OŠ Srečka Kosovela 
Sežana je ZPM Slovenije razveselila 
z enotedenskim bivanjem v gorah ali 
na morju. Bralno društvo Slovenije pa 
je dodalo še 20.000 sit žepnine. Na
grada mentorju pa jc odšla v Piran, 
gospe Mariji Kramar. Udeležila se bo 
sejma mladinske in otroške literature 
v Bologni. 

Ta dan je bil za vse udeležence 
nekaj posebnega. Prav gotovo bodo 
vsem prisotnim šc dolgo ostale v 
spominu besede Toneta Partljiča, ki 
nam je Prešerna prikazal predvsem 
s svetle plati: kot kmečki sinje do-
študiral, postal pravnik, kasneje 
doktoriral. Dopisoval sije z največ
jimi »glavami« sveta, izdal zbirko 
pesmi, katerih vsaj tretjina je ved
rih. Skratka na Prešerna velja gle
dati kot na zelo uspešnega človeka. 

Andreja Gliha - OŠ L. A. 

Fontje po polj' gredo 

Knjižnični utrip 

OGLAS V 
GROSUPCUSKIH 

ODMCVIH 
- POT DO V€Č 

KOT 15.000 
OBČANOV 

http://
http://www.gro.sik.si


Novo iz zdravstvenega doma 
po 50 tablet, torej je bolnik prejel 100 
tablet tega zdravila. V tem primeru je 
bolnik upravičen, da bo dobil ponovno 
recept za to zdravilo šele čez tri mesece, 
če poje eno tableto na dan. Če pa mora 
pojesti dve tableti na dan, bo upravičen 
do novega recepta po petdesetih dnevih. 
Ali drug primer. Mati jemlje stekleničko 
antibiotika za bolnega otroka. Po nerod
nosti je padla steklenička iz rok in se raz
bila. To se namreč pogosto dogaja. V tem 
primeru bo mati sicer dobila nov recept, 
vendar bo morala novo stekleničko zd
ravila plačati. 

Novo je tudi na področju zdravstve
nih uslug. Zdravniki opravljamo neka-

na za zdravstvene. Na primer pisanje 
vsakršnih potrdil. Potrdila za odložitev 
vojaških vaj, potrdila za bone, predlogi 
za pridobitev dodatka za pomoč in 
postrežbo, ponovni invalidski postop
ki. Vse to je do nedavnega bilo zastonj. 
Po novem bo vse to treba plačati. Grosu
peljski zdravstveni dom je eden izmed 
zadnjih v Sloveniji, ki je sprejel cenik 
teh storitev na podlagi Navodil za izva
janje zdravniške tarife, ki jih je izdala 
Zdravniška zbornica. Tisti, ki hodite k 
zdravniku, ste morda že opazili, da vise 
ceniki po oglasnih deskah. Menim pa, 
da ne bo odveč, če nekaj teh nezdravst-
venih storitev objavim v občinskem gla-
silu. terc usluge, ki jih zavarovalnica ne priz-

N E K A J C E N N E Z D R A V S T V E N I H STORITEV: 
Razna potrdila za zavarovalniške zadeve 4.800 sit 
Razna opravičila 4.800 sit 
Pisanje predloga za dodatek za pomoč in postrežbo 10.000 sit 
Isti predlog, v primeru, ko bo moral zdravnik na dom 16.000 sit 
Ponovno pisanje obrazca št. 3 za upokojitev 
ali ocenitev invalidnosti 21.500 sit 
Zdravniško spričevalo 20.000 sit 
Dežurstvo zdravnika na kakršnikoli prireditvi bo stalo na uro 8.000 sit 
Če boste želeli na prireditvi zdravnika z reševalnim vozilom, 
bo stala ura 18.000 sit 

Zadnjo socialno stanovanja uredili pred petimi leti 

Ponavadi pišem, o kaki bolezni, kako 
jo preprečujemo ali zdravimo, ali o tem 
kako bi ostali zdravi. Tako pisanje me 
veseli, pa še koristnoje. T o sicer ni moje 
področje, je pa potrebno o tem spre
govoriti, da bi tako bilo manj hudih be
sed pri zdravniku ali sestri. 

Vsi dobro veste, da vam zdravstvene 
storitve plačuje zavarovalnica, ki nam 
zato tudi kroji velik del zdravstevne 
politike. To že veste, da ste dolžni hodi
ti le k svojemu izbranemu zdravniku, 
samo v hudih slučajih vam bo pomagal 
katerikoli zdravnik. Če bo vaš zdravnik 
odsoten tri al i več dni, ga bo nadomeščal 
dnigi zdravnik. Če pa bo vaš izbrani 
zdravnik odsoten dan ali dva, ne bo imel 
nadomestila in bo potrebno počakati, da 
se bo vrnil. 

Novo je tudi to, da vam zdravnik ne 
sme napisati ponovno recepta za zdravi
lo, ki ga stalno jemljete, preden niste vsaj 
teoretično porabili zdravila, ki ste ga že 
prejeli na recept. Naj vam to razložim 
praktično. Vzemimo srčnega bolnika, ki 
jemlje zdravilo lanitop za srce. Prvega 
septembra mu je zdravnik predpisal dve 
škatlici tega zdravila. V vsaki škatlici jc 

Pred kratkim seje po nekaj desetle
tjih v svoj rojstni kraj vrnil Grosu-
peljčan, ki sedaj živi na oni strani luže. 
Presenečenje ugotovil, da pravzaprav 
ne ve, kje naj najde svoje domače. 
Grosuplje je namreč v zadnjih nekaj 
letih postalo pravcato malo mesto, hiše 
so rasle kot gobe po dežju, število no
vih občanov pa jc iz leta v leto večje. 

Vendar pa te novogradnje niso kaj 
dosti bremenile občinskega proračuna, 
saj so jih gradili ljudje sami. Leta 1990 
je bil zgrajen zadnji grosupeljski blok, 
po besedah grosupeljskega župana Ja
neza Lcsjaka pajc štiri leta pozneje obči
na v nekdanjem samskem domu na To
varniški cesti uredila zadnjih 19 sesal
nih stanovanj. Odtlej novih projektov 
ni bilo, stanovanjske probleme pa so 
morali posamezniki reševati sami. 

Občina Grosuplje je pred tremi leti 
sicer odkupila pritličje hiše v Rožni do
lini, kjer bi streho nad glavo dobili dve 
družini, vendar pa se je zataknilo pri 
ureditvi etažnega lastništva. To se se
daj rešuje, občina pa razmišlja tudi o 
ureditvi dodatnih petih podstrešnih sta
novanj v domu na Tovarniški I. Novo 
blokovsko naselje naj bi se gradilo tudi 
v okviru zazidalnega načrta Mrzle nji
ve, na travnati površini za bloki na 
Kersnikovi. Žal pa seje ponovila stara 
zgodba o problemih lastninjenja. Se
danji lastnik in denacionalizacijski 
upravičenec šc vedno iščeta soglasje o 
odkupni ceni zemljišča, na katerem bi 
zraslo novo blokovsko naselje in kjer 
bi se našlo tudi nekaj stanovanj za so
cialno ogrožene občane. Če bi se pro
blem rešil, bi tako projekt uresničili v 
prihodnjih petih letih. 

Po besedah župana Janeza Lcsjaka 
se občina zaveda stanovanjske stiske 
predvsem mladih družin. V Grosupljem 
praznih stanovanj skoraj ni, zato pa je 
več tovrstnih kapacitet v individualnih 
hišah. Žal se posamezniki neradi odloča
jo, da bi del svoje hiše oddali v najem. 
Zato bo grosupeljska občina v kratkem 
pripravila strokovno oceno potreb in 
možnih lokacij za gradnjo neprofitih sta
novanj. 

Vsi sedaj veljavni zazidalni načrti na 

območju Grosupljega predvidevajo po-
slovno-stanovanjske ali individualne 
gradnje, ki pa seveda niso neprofitne. 
Tako sc gradi Adamičev center, kjer bo 
mogoče kupiti poslovne prostore in kar 
35 luksuznih stanovanj. Nekaj novih sta
novanj bo na voljo tudi v novogradnji 
na Partizanski cesti ter v okviru poslov
nih objektov, ki sc bodo zgradili med 
Pekarno Grosuplje in Cesto na Krko. 

Komur so bolj pri srcu individualne 
hiše, bo lahko gradil na območju zazi
dalnih načrtov Dvori 3 in Dvori 4. Tam 
naj bi zraslo lično naselje z okoli 80 
samostojnimi hišicami,dopolnjevali pa 
naj bi ga večji stanovanjsko-poslovni 
objekti ob Ljubljanski cesti. Ker sta bila 
oba zazidalna načrta sprejeta, naj bi 
občina v prihodnjem letu zemljišče 
ustrezno komunalno opremila, da bo 
pripravljeno za gradnjo. 

Veliko govoric je sprožila tudi načr
tovana gradnja prestižnega naselja v 

Ob nenadni in boleči izgubi 
dragega moža, brata in svaka 
J A N E Z A VALENTINČIČA 

iz Bičja št. 17 
se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, sosedom in prijateljem, 
ki ste bili z nami v teh težkih 
trenutkih in ga pospremili na nje
govi zadnji poti. Zahvaljujemo se 
g. župniku Hostniku iz Št. Jurija 
za lep cerkveni obred, cerkvenim 
pevcem za lepo petje v cerkvi in 
moškemu oktetu iz Št. Jurija za 
slovo ob grobu. 
Iskrena hvala tudi vsem, ki ste 
nam izrazili sožalje, pisno ali ust
no, darovali cvetje, sveče in maše 
v njegov spomin. 

Žalujoča žena Mari 
in sorodniki 

Brvacah na zemljišču Stare pošte. Ven
dar pa seje tudi tu velikopotezni pro
jekt ustavil pri denacionalizaciji. 

Stanovanjski in tudi socialni problem 
pa se hočeš-nočeš rešuje za dva rom
ska tabora, ki sedaj živita za železniško 
postajo in za Dolenjgradom. Po bese
dah župana Janeza Lesjaka gre le za 
ustrezno ureditev zemljišča m ne za 
gradnjo. S tem želi občina vsaj delo
ma popraviti izgled Grosupljega kot 
občinskega in poslovnega središča. 

Na občini se zavedajo, da bo potreb
no veliko truda in sredstev vložiti tudi v 
podeželje, ki sc tudi na območju grosu
peljske občine vse bolj prazni. Tako naj 
bi po novem uvedli subvencije tudi za 
manjše kmetije, mladim pa omogočili 
gradnjo novih stanovanjskih hiš, ven
dar v tradicionalnem krajinskem slogu, 
značilnem za tukajšnje kmetije. 

Stanovanjska politika občine je 
trenutno šc vedno bolj ali manj profit-

Pa še ena novost je v zvezi z obiski 
zdravnika na domu pacienta. Zdravni
ka lahko pokličete na dom le v nujnih 
primerih, vendar NIKAKOR NI NU
JEN PRIMER, ČE BI VI SICER 
BOLNIKA L A H K O PRIPELJALI V 
ZDRAVSTVENI DOM, PA NIMETE 
PREVO-ZA.V takem primeru zdrav
nik lahko obišče bolnika na domu, ven
dar boste morali plačati 12.000 sit, če 
se zdravnik ne bo zadržal pri bolniku 
več kot pol ure. če se bo zdravnik, kije 
prišel k bolniku na dom, ker ta ni imel 
prevoza, zadržal pri njem več kot pol 
ure, bo za to treba odšteti nekaj več. 

Cenik je sprejel Svet javnega zavo
da Zdravstveni dom Grosuplje na svo
ji redni seji 23. 9. 1999 inje v veljavi 
že od 10.10.99. Denar bo vknjižen kot 
izredni dohodek Zdravstvenega doma 
in bo porabljen za njegove potrebe. 

Ko smo že pri cenah, morda še to, kar 
nekateri že veste, da vam lekarna izda 
račun tudi za zdravila na recept in to samo 
zato, da veste, koliko bi morali plačati, če 
ne bi imeli zdravstvenega zavarovanja. 
Niso redki pacienti, ki so spoznali, da ne 
bi bila zadosti za zdravila vsa njihova pen
zija, če bi jih morali v celoti plačati. 

Za konec šc nekaj važnega Pogosto nas 
zdravnike opozarjajo, da nismo in ne sme
mo biti samopostrežna trgovina kjer je vse 

no usmerjena. Pripravljenih je sicer 
veliko načrtov za gradnjo stanovanj
skih in obrtih con, vendar pa je zago-
tovljenih premalo proračunskih 
sredstev za tovrstne investicije. Zago
tovo je ceneje ponuditi zazidljivo zem
ljišče in pobrati najrazličnejše občin
ske prispevke, ki tako polnijo občin
sko blagajno in se potrošijo v drugač
ne namene. 

Za reševanje socialnih problemov bi 
potrebovali predvsem večjo politično 
voljo, meni župan Janez Lesjak. Pov
praševanje po stanovanjih in zazidlji
vih parcelah na območju Grosupljega 
ni majhno, vendar pa bi bilo treba 
postoriti še marsikaj, da bi se občani v 
Grosupljem dobro počutili in tu našli 
tudi zaposlitev. Upajmo, da bo potreb
ne spremembe prinesel nov prostorski 
plan, katerega predlog naj bi občinski 
svetniki dobili v kratkem na mizo. 

Petra Anžlovar 

zastonj. Kaj to pomeni? Pomeni, da po
gosto prihajate v ambulanto in želite to 
zdravilo, ono zdravilo, ta pripomoček, zd
ravniki pa se gremo dobre vile in vam na
pišemo vse. V bodoče bo le tisto na račun 
zavarovalnice, kar vam bo predpisal zd
ravnik v prepričanju, da to res nujno potre
bujete. Ker se največkrat dogaja da želite 
vedeti vrednosti vašega holesterola mi
mogrede holesterol je postal sinonim za 
krvne maščobe, ki jih pri nas določamo 4 
vrste, smo uvedli možnost da greste v la
boratorij brez da bi poprej čakali pri zd
ravniku na napotnico. Ugotovitev vašega 
holesterola (pomeni celokupni holesterol, 
visoko topni in nizko topni holesterol ter 
triglicendi) vas bo stala 1.200 sit. Če si 
boste poleg bolesten >la kontrolirali še krvni 
sladkor, bo to stalo skupaj I Mi) sit. Me
nim, da cena ni visoka da si tega ne bi 
mogli privoščiti enkrat ali dvakrat letno. 
Seveda se boste po kontroli vaših maščob 
lahko posvetovali z zdravnikom, ki vsa 
bo poučil, kako ravnati, da bo vaš lipidni 
(maščobni) status v redu. 

Dragi moji! Preden se razjezite in 
pričnete godrnjati, se raje vprašajte, če 
ste godrnjali, ko seje podražila elektri
ka ali benzin. Še vedno se vozite na
prej. Boste videli, da boste vseeno 
preživeli. Pa še lep pozdrav. 

Janez Mervič, dr. med. 

Vse življenje si garal, 
vse za dom, družino dal. 
Ako bi ti volja do življenja zdravje povrnila, 
ne bi tebe, dragi ati, črna zemlja krila. 

Mnogo prezgodaj nas je po težki in hudi bolezni 
v 53. letu starosti zapustil naš dragi ati in mož 

M I L A N N O V L J A N 
iz Male Račne 10. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali ob strani, nam izrekali 
ustna in pisna sožalja, darovali cvetje, sveče, darove za svete maše in 
cerkev, denarne prispevke ter pomoč pri organizaciji pogreba, še pose
bej Prostovoljnemu gasilskemu društvu Račna in ostalim gasilcem iz 
drugih društev. Posebno zahvalo izražamo vaščanom, sorodnikom, pri
jateljem in znancem, ki nas skozi celo leto v teh težkih trenutkih niso 
zapustili. 
Zahvala naj velja tudi dr. Merviču, sestri Francki, patronažni službi, poseb
no sestri Romani, dežurnemu osebju ZD Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Onkološkemu inštitutu iz Ljubljane. Iskrena hvala pa velja tudi župniku g. 
Jožetu Glasu za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za zapete pesmi, g. 
Jožetu Valentinčiču za ganljive poslovilne besede in g. Grebencu za odigrano 
Tišino. Hvala učencem in učiteljicam šole Kopanj ter učencem in razred
ničarkama 5. a in 6. b razreda OŠ Louisa Adamiča Grosuplje. Hvala tudi 
Društvu podeželskih žena Grosuplje, Kmetijski zadmgi Grosuplje, Pekar
ni Blatnik iz Prcdstrug in trgovini Kristl iz Velike Račne. 
Še enkrat hvala vsem, ki ste nam izrazili toliko lepih tolažilnih besed, 
da smo lahko prenesli te težke trenutke slovesa. 

Žena Tatjana, sinova Boštjan in Andrej 
ter hčerki Simona in Tadeju. 

Brez slovesa si odšel 
- ostaja nam bolečina -
a v naših srcih večno boš živel... 

Ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta, brata in dedija 

A N T O N A H R E N A st. 
iz Grosupljega 

se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, sosedom in prijateljem, 
ki ste nas v teh težkih trenutkih že 
drugič v dobrem letu tolažili in 
nam stali ob strani. Hvala vsem 
za izrečena ustna in pisna sožalja, 
za darovano cvetje in sveče ter 
vsem vam, ki ste mu v tako veli
kem številu izkazali spoštovanje 
in ga pospremili na njegovi zad
nji poti. Prisrčna hvala gospe Fani 
Kralj in teti Fani Hren za vso ne
sebično pomoč ter vsem za daro
ve cerkvi. 
Posebna hvala gasilkam in gasil
cem PGD Grosuplje za organiza
cijo pogreba in udeležbo pri slo
vesu ter vsem gasilcem iz drugih 
društev. Zahvala gospodu Zdrav-
ku Permetu za ganljive besede ob 
odprtem grobu. Zahvaljujemo se 
župniku, g. Francu Šuštarju, za 
lepo opravljen pogrebni obred ter 
pevcem iz Št. Jurija za zapete 
žalostinke. Hvala vsem, ki ste ga 
imeli radi in se ga boste spomin-
jali. 

Vsi njegovi 
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Šport taksen ali drugačen je lahko ena 
od izbranih poti za bogatejše in kakovost
nejše življenje, do katerega imajo osebe s 
posebnimi potrebami pravico. 

Da bi to načelo delno tudi udejanjili, sva 
gostila skupino desetih iz Centra C U D V 
Črna na Koroškem (med njimi sta bila dva 
udeleženca evropske in svetovne special
ne olimpiade). Z njimi so bili tudi trije men
torji - vzgojitelji. Odpeljali smo se v Male 
Lesc pri Krki na vožnjo s kajakom. Sprošče
no veselje seje začelo že na suhem pri izbi
ri nevsakdanje obleke, ogledu kajakov in 
ostale pripadajoče opreme, nato selitev in 
prenos kompletne opreme do vode reke 
Krke. 

V vsej »bojni« opremi smo se najprej 
prilagodili tekoči vodi. globini in njeni tem
peraturi. Najbolj korajžni so prosto plavali 
in čotbtali, prvo dvojico pa sta vodiča Dam
jan in njegov prijatelj Borut vsak v svojem 
dvojcu odbrzela v niz brzic prelepe Krke. 
V s i so prišli na vrsto in vsi so doživeli ne
kaj novega. Dobrega počutja in veselja niso 
skrivali. Tudi narava nas je obdarila z le
pim sončnim dnem. Tudi na pikniku, ki smo 
ga pripravili na našem domu v Šmarju-Sap 
smo se lepo zabavali. 

Še enkrat bi se radi zahvalili g. Damjanu 
Potrpinu in Borutu Turšiču, da sta dmgač-
nim osebam pomagala pri nepozabnih 
doživetjih. 

Srečno drugo leto 

Ljubičevi 

Smorski šport 
Šmarski osnovnošolski športniki 

smo se v mesecu oktobru udeležili 
velikih tekmovanj v teku. 

V petek, 22. 10. 1999, smo se 
udeležili državnega šolskega tekmo
vanja v teku v Brežicah. Dosegli smo 
odlične rezultate: 
Dečki: 
3. mesto Martin Hauptman 6.r. 
Deklice: 
9. mesto Andreja Boštjančič 8.r. 
13. mesto Tea Mikljič 7.r. 
14. mesto Tina Šlajpah 7.r. 
V nedeljo, 24. 10. 1999. pa smo se 
udeležili velikega ljubljanskega ma
ratona. Šli smo bolj na trening, kot 
pa na tekmovanje, a smo vseeno do
segli odl ične rezultate. 
Dečki: 
3. mesto Marko Strežek 7.r. 
11. mesto Andrej Štcfančič 8.r. 
Skupno: 2.mesto (24 ekip) 
Deklice: 
14. mesto Anja Petrič 7.r. 
15. mesto Andreja Boštjančič 8,r. 
Skupno: 5. mesto (21 ekip) 

Preživeli smo lepa popoldneva in 
vsi zadovoljni odšli domov. 

Andreja Boštjančič 
iz podr. OŠ Šmarje Sap 

V občini ima nogomet dolgoletno tradi
cijo, saj so ljubitelji le športne igre že pred 
skoraj tremi desetletji zgradili igrišče in 
spremljajoči objekt, k i je omogočal števil
nim generacijam mladih in malo manj mla
dih, da so se v popoldnevih pripravljali na 
merjenje svojih moči z izbranimi vrstami 
širšega slovenskega prostora. Kljub močni 
volji in zagnanosti ljubiteljev, je na tem 
področju vladalo nekaj let zatišje, saj so bili 
stroški vzdrževanja objektov in nastopanja 
petih selekcij previsoki, programi v državi 
in občini pa omenjenega športa ne uvrščajo 
med prioritetne. Zatišje je bilo le navidez
no, nogomet so kljub temu ljubiteljsko igrale 
številne ekipe fantov vseh starosti in Zveza 
športnih organizacij j ih je podpirala v okvi
ru rekreativne športne dejavnosti. Nogomet
no igrišče je služilo različnim drugim dejav
nostim. Med drugim so na njem našli pro
stor tudi psi in »kaskaderji« na motorjih. 

Pred leti so »zagnanci« ponovno ustan
ovil i Nogometni klub A B C Tabor. N i j i m 
manjkalo sposobnih in vztrajnih nogome
tašev, da bi zadostili pogojem Nogometne 
zveze Slovenije in se enakopravno z dru
gimi slovenskimi klubi vključili v sloven
sko ligo. Danes ima Klub selekcije eiciba-

Lep športni pozdrav 
Ob koncu atletske sezone se oglašamo iz 

Atletskega kluba Špela zaradi odmevnih 
rezultatov, ki so jih dosegli naši atleti, kljub 
slabim pogojem za delo. 

Udeležili smo se kar nekaj tekmovanj: 
DP za pionirje/ke v dvorani v Ljubljani, DP 
v metih za st. mladince in pionirje v Kopru, 
D P za pionirje/ke v Kopru, mitinga v Ce
lju, mednarodnega mitinga mladih v Kran
ju, uličnega teka v Sevnici, krosa na Igu, 
krosa in tekmovanja v robinju na Škofljici 
(organizator A K Špela)... 

Našteli bomo le nekaj boljših rezulta
tov: Barbara Buh: 4. mesto - 60 m, 2. mesto 

daljina na dvoranskem mitingu. I. mesto 
v krosu na Igu, 2. mesto v krosu v Sevnici, 
2. mesto v krosu na Škofljici, I. mesto na 
800 m v Kranju..., Jože Buh: I. mesto v 
krosu na Igu, 2. mesto v krosu v Sevnici, 2. 

nov, mlajših in starejših dečkov, mladin
cev in članov. Na treningih se podi za žogo 
130 mladih, ("lani nastopajo v 3. državni 
ligi. Pogoji za treniranje niso ustrezni, vse 
se lekci je igrajo d o m a č e tekme na 
pomožnem igrišču v Ivančni Goric i , saj 
domače ne ustreza kriterijem, k i j ih zahte
va N Z . S prostovoljnim delom in sredstvi 
sponzorjev pripravljamo doma igrišče, da 
bi bilo pripravljeno za novo nogometno 
sezono. Do takrat bodo prisiljeni »počiva
ti«, saj je pomožno igrišče za treninge ko
maj ustrezno, v telovadnici pa j i m v 
Grosupljem ni uspelo pridobiti ustreznega 

termina niti za mlajše selekcije. Vs i term
ini so bili oddani, saj se Grosupeljčani iz
jemno aktivno ukvarjajo s številnimi šport
nimi dejavnostmi. 

Tako je tudi prav, kajti športniki nimajo 
časa in ne potrebe za drogo. Njihova droga 
je zdravo preživljanje prostega časa, mer
jenje moči ter znanja s sovrstniki. Mladi 
imajo različne športne ineterse. Zatojc prav. 
da širša skupnost prisluhne tudi nogometa
šem. Zaslužijo si našo pozornost in vzp<*1-
budo. Priznajmo jim uspehe in omogoči
mo jim pogoje za primeren način dela. 

Vodstvo kluba in igralci se zahvaljujejo 
vsem sponzorjem. 

Milan Ljubic 

Neustrezno pomožno igrišče - (slika na naslovnici) Nova travna 
površina na nogometnem igrišču - Joto : Komun Zrimec 

mesto v krosu na Škofljici, (bil je tudi na 
dveh državnih in na mednarodnem pr
venstvu na 1000 m in 2000 m. . . , Gregor 
Grmovšek: 3. mesto v daljina na dvorans
kem mitingu, 7. mesto na 300 m z ovirami 
v DP Kopru, (bilje šc na mednarodnem in 
državnem prvenstvu ne 300 m...), Gregor 
Lipovšek: 4. mesto v daljini na Dvorans-
kem mitingu, 4. mesto na 60 m v dvorans
kem mitingu, 3, mesto na 60 m v dvorans
kem mitingu, (v skoku v daljino je tekmo
val na državnem prvenstvu v Kopru in na 
mednarodnih mitingih v Celju in Kranju...), 
Miha Zdravcc: 3. mesto v krosu v Sevni
ci. Žiga llabjan: 5. mesto v metu diska in 
6. mesto v metu krogle na DP v Kopni, 3. 
mesto v metu diska v Kranju...), Matej Go
dec: 3. mesto v metu diska in 4. mesto v 
metu krogle na DP v Kopru, 2. mesto v metu 
diska, 2. mesto v metu krogle v Kranju...), 

Še posebej bi radi poudarili uspeh Mat

eja Godca, ki sc je uvrstil v državno re
prezentanco Slovenije v metu diska. Za
stopal je barve Slovenije na mednarod
nem troboju treh dežel (Hrvaške, Mad
žarske in Slovenije) v Zagrebu (2.okto-
bra) in sicer kot najmlajši tekmovalec. 

A K Špela vabi tudi vse, ki j ih zanima at
letika, naj se nam priključijo, saj so se tre
ningi že začeli. Vpis za otroke, ki obiskuje
jo osnovno šolo (in tudi za starejše) poteka 
vsak torek na Osnovni šoli Brinje (Adamiče
va c.) v telovadnici ob I 8.(X) in vsak četrtek 
na Osnovni šoli Louis Adamič (Tovarniška 
c.) ob 18.00, 

A K Špela pa organizira tudi telovadbo za 
najmlajše (cicibane), kjer bomo seznanili va
šega otrokaznajosnovnejšimi gibi inzosnova-
mi atletike. Otroka lahko vpišete vsak pone
deljek ob 18.00 na Osnovni šoli Louis Ada
mič (Tovarniška c.) v avli ali mali telovadnici. 

AK ŠPELA 

Predstavitev pravice do nadomestila 
preživnine in preživninskega sklada 

Državni zbor je konec junija 1999 spre
jel zakon o spremembah zakona o jamstve
nem skladu, ki navedeni sklad razširja še v 
preživninski sklad ter prinaša novo pravico 
- to je nadomestilo preživnine. S tem naj bi 
se zagotovila pomoč za preživljanje tistih 
otrok, za katere zavezanci preživnine ne 
plačujejo in se le-te doslej ni dalo izterjati. 

Kdo lahko uveljavlja to pravico? 
Pravico do nadomestila preživnine lahko 

uveljavlja tisti od staršev, oziroma tretja ose
ba za otroke, ki mu jc bil otrok zaupan oziro
ma dodeljen v varstvo in oskrbo ter vzgojo 
oziroma tisti, pri katerem otrok živi. Ta ose
ba je torej tudi upravičenec do preživnine do 
otroka. Vendar pa je ta pravica omejena še z 
dodatnimi kriteriji in jo ima otrok: 
* ki mu je s pravnomočno sodbo ali začasno 
odredbo sodišča oziroma z dogovorom pri 
centru za socialno delo do ločena pre
živnina, ki je zavezanec ne plačuje 
* kije državljan Republike Slovenije in ima 
stalno prebivališče v Republiki Sloveniji 
* k i je tujec in ima stalno biva l i šče v 
Republ ik i Sloveni j i , če je tako d o l o č e 
no z m e d d r ž a v n i m sporazumom ali ob 
pogoju vzajemnosti 
* k i še ni star IS let 
* ki živi v druž in i , v kateri dohodek na 
d ruž inskega č lana ne presega 5 5 % pov
p rečne plače v državi v preteklem letu. 
kar j e 86.9338 sit m e s e č n o na dru
ž inskega č lana . 

Trajanje pravice do nadomestila 
preživnine 

Pravica do izplačila nadomestila pre
živnine traja do dopolnjenega 15. leta sta
rosti oziroma 18. leta starosti otroka, če ni v 
delovnem razmerju. 

Kako se ugotavlja oziroma dokazuje 
dohodek družine? 

Dohodek na družinskega člana izražen v 
procentu povprečne plače v državi v prete
klem letu se ugotavlja enako kot pri otroš
kem dodatku in se ga dokazuje z Odločbo o 
otroškem dodatku za tekoče leto - to je z 
odločbo izdano v letošnjem letu. Cc pa vla
gatelj otroškega dodatka ni uveljavljal, mora 
zahtevati za nadomestilo preživnine priložiti 
izpolnjeno vlogo za otroški dodatek obra
zec D Z S ŠT-8,41, vendar ne v celoti, am
pak le rubrike II., III., I V , ki se nanašajo na 
dohodke družine. Na kratko bi lahko rekli, 
da vnesejo vse dohodke in prejemke vseh 
družinskih članov, ki so viri dohodnine, 
kakor tudi vsi prejemki, ki niso obdavčljivi, 
prejeti v obdobju od 1.1. do 31.12.1998. 
Vnesti je potrebno tudi dohodek iz kmetij
ske dejavnosti ter dohodek iz dejavnosti, čc 
jo vlagatelj opravlja. 

Dokazovanje preživnine in njenega 
neplačevanja oz. prejemanja 

Vlagatelji zahteve za to pravico morajo 
dokazovati, daje bila preživ nina ne le do
ločena s sodbo, odredbo sodišča ali do
govorom pri centru za socialno delo, pač 
pa tudi, da se ta preživnina ne plačuje in jo 
je upravičenec skušal že izterjati s pomočjo 
izvršbe na sodišču po predpisih, ki urejajo 
izvršbo inje bil ta postopek neuspešno za
ključen ali če postopek izvršbe traja več 
kot 3 mesece. To se dokazuje: z dokumen
tom, s katerim je bila otroku določena 
preživnina; z obvestilom o zadnji uskla
ditvi preživnine (valorizaciji); s predlogom 
za izvršbo s potrdilom sodišča o njegovi 
vložitvi; s sklepom o izvršbi: z dokazilom 
o neuspešnosti izvršbe kot npr. sklep O usta
novitvi izvršbe iz razlogov, ki niso na stra
ni upnika. 

Če tisti, ki bi moral plačevati preživnino, 
živi v tujini, se zahtevek za izterjavo 

preživnine v tujini ureja s pomočjo Minis
trstva za delo. družino in socialne zadeve 
ali Ministrstva za pravosodje in ti dve mi
nistrstvi potrjujeta s svojim potrdilom, da 
je v teku postopek izterjave. 

Višina nadomestila preživnine 
Višina nadomestila znaša za otroka do 6. 

leta starosti 10.000 sit, za otroka od 6. do 14. 
leta starosti 11.000 sit ter za otroka nad 14 let 
tlo IX let 13.000 sit. Ce je preživnina nižja od 
zneska iz prejšnjega stavka, je višina nado
mestila preživnine enaka znesku preživnine, 
ck »k ičenc s sodbo, začasno odredbo ali dogovo
rom. Ne izplačuje pa se nadomestila pre
živnine, če jc znesek tega nižji od 2.000 sit. 

Prenehanje te pravice 
la pravica preneha: 

- na zahtevo otrokovega zakonitega zas
topnika, 
- č e so bi le poravnane zapadle pre
ž ivn inske obveznosti, 
- če niso več izpolnjeni pogoji za pravi
co do nadomestila prež ivn ine . 

Uveljavljanje nadomestila preživnine 
Pravico nadomestila preživnine uveljav

lja za otroka njegov zakoniti zastopnik z 
Zahtevo za uveljavitev pravice do nadomes
ti la preživnine - obrazce D Z S , ki se ga lah
ko kupi v vseh prodajalnah, kjer prodajajo 
obrazce. Vlogi so priložena tudi navodila 
za izpolnitev. 

Zahtevo se naslovi in pošlje na nask >v: Jamst
veni in preživninski sklad Slovenije, Kotniko-
va 28, Ljubljana 

Navedeni sklad bo odločal o pravici z 
od ločbo , k i jo bo poslal vlagatelju. O 
pritožbah na te odločbe bo odločalo Minis
trstvo za delo, družino in socialne zadeve. 

Dodatne informacije o nadomestilu 
preživnine lahko dobite po tel. 080 14-14, 
Jamstveni in preživninski sklad ali tudi na 
Centru za socialno delo Grosuplje, Ta
borska 13, Grosuplje, telefon 761-111. 

Jožica Matjašič, Center za 
socialno delo Grosuplje 

Črna kronika - Policija svetuje 
Javni red in mir 
V mesecu oktobru je PP Grosuplje na 

območju občine Grosuplje obravnavala 16 
kršitev zoper Javni red in mir. Od tega je bilo 
storjenih 11 kršitev v zasebnih prostorih, 5 
pa na javnih krajih, pri kršenju omenjenega 
zakona gre predvsem za prepire in nespora
zume med znanci oziroma prepire na jav
nem kraju oziroma lokalih, kjer prihaja do 
prepirov predvsem med vinjenimi osebami. 
Prav tako pogosto prihaja do kršitev zaradi 
vpitja in kričanja na javnem kraju. 

Kazniva dejanja 
Prav tako smo v istem času obravnavali 

45 kaznivih dejanj. Med obravnavanimi 
kaznivimi dejanji je največ velikih tatvin 
in tatvin oziroma vlomov. Najpogosteje je 
bilo vlomljeno v osebne avtomobile, ki so 
bili parkirani na parkiriščih, ki niso osvet
ljena. Mnogokrat pa celo vozniki puščajo 
na vidnih mestih v avtomobilu različno 
vredne stvari. Zato naj vozniki in potniki 
le-te primerno zavarujejo in naj jih ne 
puščajo na vidnih mestih. 

Obravnavali smo tudi I primer neupra
vičenega vstopil v tuje stanovanje ter 4 kazni
va dejanja poškodovanja tuje stvari. Pogoste 
so tudi tatvine, ki se izvršujejo tako podne
vi kol ponoči, storilci pa odtujijo predvsem 
denar in dmge vredne predmete. Vse obča
ne opozarjamo, da naj hiše ali stanovanja 
zaklepajo in čc opazijo sumljive osebe, ne
mudoma o tem obvestijo policijo. 

Veliko jc bilo vlomov v osebne avto
mobile, kjer so storilci kradli predvsem 
avtoradije in zvočnike ter tudi druge vred
ne stvari. Omenjeno skupino storilcev smo 
odkri I i i n zoper njih podal i kazenske ovad
be na pristojno sodišče. 

Vs i občani, ki bi karkoli vedeli o kak-
šenem kaznivem dejanju, dogodku ali pro
metni nesreči naj informacije posredujejo 
na PP Grosuplje. 

Prometna varnost 
Obravnavali smo tudi dvajset prometnih 

nesreč z manjšo materialno škodo, kjer več
jih telesnih poškodb ni bilo. Največ promet
nih nesreč se zgodi zaradi neprilagojene hi
trosti ter napačne strani in smeri vožnje, pa 
tudi na prekratki varnostni razdalji. Pogos
to se prometne nesreče zgodijo na parkir
nih prostorih, kjer vozniku niso dovolj 
pozorni pri vzvratni vožnji oz. premiku vo
zila. Največ prometnih nesreč se z.g(x!i na 
avtomobilski cesti, kjer promet nadzoruje 
tudi ITI ' Ljubljana. Na omenjeni eesli so 
se zgodile tudi dve prometne nesreče II. ka
tegorije. Veliko prometnih nesreč se zgodi 
tudi v samem naselju Grosuplje, na srečo le 
z manjšo materialno škodo. Nesreče se do
gajajo tudi v križiščih, kjer gre predvsem za 
iz izsiljevanje prednosti. Pogosto se doga
ja, da povzročitelji s kraja prometne nes
reče odpeljejo in ne posredujejo podatkov 
oškodovancu oziroma o tem ne obvestijo 
policije. Zalo zoper vse takšne voznike po
damo predlog za uvedbo postopka pri sod
niku za prekrške. 

Vse udeležence v cestnem prometu opo
zarjamo, da naj upoštevajo cestno promet
ne predpise, prav tako pa naj pravočasno 
opremijo svoja vozila z zimsko opremo. 

P P Grosupl je izvaja vsakodnevno 
poostrene nadzore prometa na celotnem 
območju občine (irosupljc in zoper vse krši-
Icljc ukrepa. V oktobru smo izvajali tudi 
kontrolo hitrosti z radarjem, ki jo bomo na
daljevali tudi v novembru predvsem na kri
tičnih točkah. Vozniki naj vozijo v skladu s 
cestno prometnimi predpisi in prilagodijo 
hitrost vožnje vremenskim razmeram in 
ostalim trenutnim dejavnikom, ki kakorko
li vplivajo na vožnjo. S tem boste najbolje 
pripomogli k boljši prometni varnosti in 
manjšemu šrevilu prometnih nesreč. 

Policijska postaja Grosuplje 



Kri rešuje življenja 
A Dokler utripa srce, nihče nc pomisli, da 

življenje spodbuja kri, ki se pretaka po 
J M L naših telesih, žlahtna rdeča tekočina, ki 

zaznamuje polnosl življenja. In le člo
vek da lahko kri človeku, ki jo potrebu
je. Kdor je spoznal, kako dragocen vir 

življenja jc kri, zanj in za mnoge neznane druge, je sto
pil na pot humanosti - na pot, ki rešuje življenje. 
Postanite tudi vi krvodajalec - krvodajalka! 

Območno združenje 
Rdečega križa Grosuplje 

organizira redno krvodajalsko 
akcijo na območju občin 

Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje. 
Odvzem krvi bo: 

* v torek, 30. 11. 1999 
Kulturni dom Ivančna Gorica 

od 7. do 13. ure, 
* v sredo, 1. 12. 1999 

Osnovna šola "Ferdo Vesel", Šentvid pri St. 
od 7. do 12. ure, 

* v četrtek, 2. 12. 1999 
Osnovna šo la "Louis Rdamič" Grosuplje 

od 7. do 13. ure in 
* v petek, 3. 12. 1999 

Osnovna šola Videm-Dobrepolje 
od 7. do 12. ure. 

Hvala vsem, ki ste in boste darovali kri in s tem 
mnogim vrnili zdravje in rešili življenje. 

Območno združenje Rdečega križa Grosuplje 

Slfittet d.*.*.,Župančičeva 34,1290 Grosuplje, tel.: 061 765 580, fax: 061 765 585Z 
zastopa, prodaja in mojjtjra naslednje proizvode: S T R E Š N E FOLIJE IN PRIBOR DELTA: 

k Folije DELTA ščitijo streho pred zamakanjem, kondenzom, vlago in mrazom. 
Z uporabo teh folij bosta izolacija in les v ostrešju ostala suha, kar zagotavlja 
daljšo življensko dobo in boljšo izolativnost Vaši strehi. S pravilno izbiro 

DELTA folij v strešnem sistemu lahko dosežete primerno difuzno odprto 
konstrukcijo strehe! 
KAKO PRAVILNO IZDELATI STREHO, VAM SVETUJEMO BREZPLAČNO! 
Paroprepustne in vodotesne sekundarne kritine: 

D E L T A - V E N T , D E L T A - V E N T S , D E L T A - F O L P V G , D R A G O F O L . . Q 
Parne zavore: D E L T A - F O L R E F L E X , D E L T A - F O L W S . . . ™ 
Zahtevajte brezplačen prospekt: KAKO PRAVILNO IZDELATI STREHO! * 

PROJEKTANTOM IN ARHITEKTOM NUDIMO BREZPLAČEN CD O 
PRAVILNI VGRADNJI NAŠIH PROIZVODOV! — 

•<£ DELTA-MS: 
Nova dimenzija zanesljivosti pri zaščiti 

zasutih zidov in drenaži v visokogradnii, 
nizkogradnji in pri inženirskih objektih! 

UPORABA: zaščita hidroizolacije 
zasutih zidov, idealna in ugodna 

alternativa klasičnemu podložnemu 
betonu, zanesljiva zaščita estrihov pred S f t * ' ^ i > : ' - •% • • > 
dvigajočo se vlago, zanesljivo in brez prirasta tlakov odvaja ponikajočo vodo in podtalnic 

LOČNA IN SAMONOSNA 
STRESNA KRITINA: Jeklene 

vlažnih prostorov 

Prit*, 
san* c 

s t r e * / - V E T ff 

plošče, ki so profilirane v trapezni val, ter 
ukrivljene v lok. PREDNOST: do razpona 
20 m ne potrebujejo podkonstrukcije . 
Taka streha je lahko tudi izolirana. 

SISTEM SAMONOSNE 
ZASTEKLITVE IZ 

POLIKARBONATA: Sistem 
odlikuje samonosnost (pri ločni izvedbi 
do razpona 6 m), popolna vodotesnost, 

izolativnost, enostavna montaža... 

i " \ '~W W " \ 

LflSTNIK€ 
G O Z D O V 
O B V e Š Č f l M O 

. U U B U A N A 

PO KONKURENČNIH C€NRH ODKUPUJEMO 
les no kamionskih cestah in na panju. 

Zagotavljamo plačilo vsega lesa v roku 14-30 dni. 

Po dogovoru plačamo hlodovino tudi v krajšem roku. 
Točnost in kvaliteta od preme zagotovljena. 

^nfornxiqj 
Tržaška t 2ftel. 12 53 

JBURNR d.d. 
Jelefax 210 729 

Kontaktna oseba: v< 
Peter Martinšek, inž. 

Povšičevo 31, Logatec, GSM 

Lokalni odkupovale 
Vodopivec Robert, Sela pri Šmarju 14a, Grosuplje, 

tel. 771 206, mobitel 0609 653 435 

icddfe 
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M a n i l e 

m 
KASTELEC DRAGO 
Zaradi povečanja obsega dela 

ZAPOSLI: 

RAČUNOVODJO 
za nedoločen čas. 

Pogoji: 

* visoka ali višja 
ekonomska šola, 

* najmanj 5 let delovnih 
izkušenj v računovodstvu, 

* znanje angleškega jezika. 

Pisne vloge pošljite 
v 8 dneh od objave. 

ELEKTROTEHNIŠKO PODJETJE • INSTALACIJE 
• TRGOVINA 
• INŽENIRING 
• SERVIS 

D.0.0. CESTA NA KRKO 9, 1290 GROSUPLJE 
TEL.061/762-622,763-620 FAX.764-621 

NUDIMO VAM ZLASTI NASLEDNJE: 

STORITVE 
Elektroinstalacije od projekta do izvedbe za 
vse vrste objektov, po konkurenčnih cenah, 
zahtevajte naše ponudbe; 

meritve instalacij in izdaja atestov za 
obratovalnice in proizvodne obrate; 

vzdrževanje instalacij in naprav na objektih, 
opravljamo redne in pogodbene servise; 

izvajamo računalniške mreže z dobavo in 
montažo opreme v sodelovanju z vodilnimi 
podjetji; 

naša ključavničarska delavnica vam izdela 
vse vrste kovinskih delov, potrebnih pri 
montažah, razno kovinsko opremo, elektro 
omare in pulte po naročilu. 

TRGOVINA 
i Naša nova ponudba je urejena spe
cializirana diskontna trgovina za elektro
instalacije namenjena elektroinstalaterjem, 
vzdrževalcem, samograditeljem, gospo
dinjstvom; 

iv trgovini izvajamo strokovno brezplačno 
svetovanje; 

t izvajamo kataloško prodajo znanih pro
izvajalcev gospodinjskih strojev in apa
ratov; 

i na željo stranke izvršimo dostavo na dom, 
izvedemo priklop; brezplačno odpeljemo 
zamenjani izdelek. 

VESELI BOMO VAŠEGA OBISKA V PRENOVUENI TRGOVINI 
EPG-MARKET, Cesta na Krko 9, 1290 Grosuplje 

T e L / F a n 
0 6 1 / 7 6 1 - 0 7 6 

7 6 1 - 7 3 6 

G S M : 
0 4 1 - 7 4 1 - 5 0 0 



G A M B O B A S I C 
T I P K O V N I C A . M I S K A . Z V O Č N I K I 

M O N I T O R IS" 
1 7 2 . 9 0 0 . -

DARILO: BARVNI TISKALNIK 
P O N U D B A V E L J A 27. IN 28. N O V E M B R A 1999 

I Z K L J U Č N O Z A G O T O V I N S K O P L A Č I L O 

VABIMO VAS NA DAN ODPRTIH VRAT, KI BO S7. IN 28. NOVEMBRA 
NA KOSOVeiOVl 2 V GROSUPUU (POD 5LIVNI5KIM HRIBOM). 
ENKRATNA PRILOŽNOST ZA NAKUP RAČUNALNIKA! 
U D E L E Ž I T E SE NAGRADNEGA TEKMOVANJA! 

O P R E M A TRGOVIN IN GOSTINSKIH LOKALOV • P R O G R A M I Z A TRGOVINE IN GOSTINSKE LOKALE • IZDELAVA SPLETNIH STRANI • OSEBNI IN POSLOVNI RAČUNALNIKI 
DELOVNE P O S T A J E • N A D G R A D N J E STARIH RAČUNALNIKOV • RAČUNALNIKI P O VAŠI MERI • O M R E Ž J A * STREŽNIK I * TISKALNIKI • SCANNERJI • PRENOSNIKI 

Belinea S" 
Belinea 17 
Belinea 19 
liyama VM 17 
liyama VM 19 

Monitorji 

7 6 6 -

p o k l i č i t e ! 

36 .900-
5 4 . 4 0 0 -
93 .900-
85 .900 -
I30.000-

liyama VM 22 202 4 0 0 

M O Ž E N J E N A K U P N A Č E K E ALI 
P O T R O Š N I Š K I K R E D I T B R E Z O B R E S T I 

<2v 
^^P^tje za i 

www.gambo.si 
info@gambo.si 
G A M B O d.o.o. 

IDE Kosovelova 2, 1290 Grosuplje 
IJfctje za proizvodnjo.trgovino i n inženiring 

Tel:++ 386 61 766-050 Fax: ++ 386 61 766-053 

'••IMMIMIIIHirilllNUtrill-'1' . . ^ 5 

-mStt.pl.MSUntel B10,micro ATX PPGA 
-Procesor Intel Celeron 433 PGA 128 kb 
•Hladilnik z ventilatorjem 
-S p o m. mod u I 32 MHz PclOO Long Dimm 
Ohišje ATX midi tower 

-Trdi disk G 4 GB EIDE 
-Disketna enota 1.44 
-CD ROM50X IDE 
-Grat.k.i8l0 na osnovni plošči 
•Zvočna" karti ca PCI 64 na osnovni plošči 

"-programska oprema: r" ' 
-MS VVindovus 98 SLO CD +knjizica -prednalozen 
•TELEFONSKI IMENIK Slovenije - prednalozen 

"-SIOL Paket 20 ur brezplačnega dostopa • • ' 
-BIROKRAT6.0 DEMO - prednalozen1 

t - S l o y e n i j , 8 9 r P r # | d , V ' o 7 e n ~ 
-protivirusni program PC CILLIN • ' • • • 
-Navodila za uporabo - MOJ PRVI PC 
-3 LE TA GARANCIJE 

1 2 5 . 9 0 0 , -
LDPRIPOROČAMO' 
„ TIPK£)VNICA"CHERRY G 8 3 P S 2 4 ITjrjV 

M I Š K A D j G l T E C H PILOT+ Ps2 2 500 -
Z V O Č N I K I A K T I V N I ? 0 0 W I 800"- ' 

-mat.pl.lntel C a y m a n CA810,ATX, 
- -Procesor Intel Celeron 466 PGA /128 kb 

Hladilnik / ventilatorjem 
Spom.modul 64 MHz PclOO Lonci Dimm 

, Ohišje Al X desktop 230W ENI K.III 
Tuli disk 10.1 GB EIDE 1 
Disketna enota 1.44 
CD ROM 60 X IDE 
(.lat.k.IritH 1810 2D/3D 
Zvočno kartica CREATIVE 128 l'< I 

r '-piouiaiHska oprema : — • • . •« 
i -MS V\dbBows98 SLO CD *kuj iž ic£0jednaložen 
. . ILJE FfJN SKI IMENIK Slovenije IM P < |..,e11 
i jSlot" Paket 20 ur brezplačnega dostopa 

-BlROKrfAT6.0 DEMO - prednalozen. • 
' -Slovenija 08 prednalozen 
I J C D^aosčenkar^v i ieJpket . . . . 
--NoH TON J>nUviuis,.|)ii;iln.((pi|ii 7< 
«?lnter1*tMii MlaS'STOvehijc -jifJdtnflbžen • -
• »Šahovski program FRfTZ.4 SLO CD . . 
, ^Navodila za uporabo - MOJ PRVI PC 
3 3 LETA GARANCIJE 

1 6 1 . 9 0 0 , -
t J P F ^ P O R O Č A M O 

^ T l P K a ^ M I C A C H E R R V G 8 3 P Š 2 4 fo'0"-" 
j i M I Š K A L O G I T E C H P I ' L O T V p):2 2.^Q.U'-' 

Z V O Č N I K I A K T I V N I 2 0 0 V V 1 8 0 0 -

mat.pl.lntM Spalile BXAATX,100 MHz 
Procesoi Intel Pentium III 500 MHz 
Hladilnik z ventilatorjem 
spommodiil I/IIMII/ IN lun I i Dimm 
0 hi sje A t X midi to wer 230WI NI 101H 
1 Kil disk IBM D JNA 15.2 GB I IDI 
Disketna enota 1.44 
DVD ponori 5XOEM 
G t •% .k.A 11 XPER12000 RAGE128 3? Mil 
Zvočna kartica YAMAHA XG PCla 
IVtim.-r AverMedia TVCAPTURE 
pTodfaitiska oprema: ZmL - - -

. . Ms Wmd«i w. 98 SLO CD »knjižica-nrednaložen 

. . T « fc+*)NSKI IMENIK Slovenije piednalozen 
,-Sltn,Paket 20 ur hie/plamena,dostopa 

':• -BIROKRAT 6.0 DEMO - prednalozen 
' • Slovenija 98 -prednalozen 0 • -
• . ID /iiošrjenka nvi|o Jok« 05 • - • • 
i, NOlMtiN Antivliiis prednalozen w 

lnloi-akli*hi A l i « Stoveniii-'VHMliialo/en 
€ Šahovski program FRITZ 4 SLO CD 
• t orel DrtAW! 7 OEM 4 

• -Navodila /.i upoiabo MOJ PRVI PC 
• - -3 t F T A (j AR AN (.M 

E 8 8 . 9 0 0 , -
J B R I f OROČAMO 

f R p r a f V ^ C A ČHERRY'G83 P S 2 4 100 ' - ' 
H l Š K A - L O G i f E Č H ' P I L 6 T + ' P S 2 2 500 -
•'ZVOČNIKI AKTIVNI 200 W ' 1.800.'-' 

Vse cene so v SIT in vključujejo 19 % DDV.Za morebitne tiskarske napake ne odgovarjamo. C c M l O t l 
Intel in Pentium sta registrirani blagovni znamki podjetja Intel Corporation , MMX in Celeron pa sta njegovi blagovni znamki 

D R O G E R I J A 
P A R F U M E R I J A , M O D N I D O D A T K I , 

S P O D N J E P E R I L O , O S E B N A N E G A , 

V INFORMACIJE TEL: 765-656 
drogerije Ŝ /Z, trgovine za pozorne 

PVC in ALU oknaf vrata in zimski vrtovi 
30 l 4 l K A ^ O S T J ^ 

n p>^fi 

t J r * 

I v 

izboljšan 
Nf 'ista cena 

lit *« 

ovac 
ne storitve d.n.o. 

- Nudimo tudi garažna vrata CRAVVF0RD 
- Znižani stropi ARMSTRONG 
- Knauf (mavčne obloge) ICf;nf>lT 
- Senčila in rolete TOfil < 0 
- Protivlomna vrata VIGHI 
- Okenske police HEL0PAL 
- PVC fasade 4 t e ^ ° 9 t e s o m sr^agotovrte 5%, populi 

t na Krko 1 0 , ^ 
129Q Grosuplje 

T e l . / f a k s : 061 762 397 

H r a n i l n i c a V MESECU NOVEMBRU -
NAJBOLJŠE OBRESTNE MERE ZA TOLARSKE VEZAVE 

Nudimo možnost prejemanja plače na TEKOČI RAČUN 

ČEKI - BANKOM A TI - LIMITI 
POTROŠNIŠKI, OBRTNIŠKI ALI PODJETNIŠKI KREDITI 

ZA VARNO, NEODVISNO IN PRIJAZNO PRIHODNOST VAM NUDIMO 

ODLIČNO RENTNO VARČEVANJE 
Z A VSE INFORMACIJE SE OGLASITE N A KOLODVORSKI 3 OZIROMA NAS POKLIČITE PO 

T E L E F O N U 764-300 ALI 764-600 

Poslovna enota 

M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 

Telefon: 061/764-600 

061/764-300 

Faks:061/761-719 

http://www.gambo.si
mailto:info@gambo.si

